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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

IB΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Γ΄ 

Συνεδρίαση 18ης Ιανουαρίου 2024 

Ώρα έναρξης:  4.16 μ.μ. 

Αρ. 13 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(ΖΑΧΑΡΙΑΣ ΚΟΥΛΙΑΣ) 

 Χαίρετε, κυρίες και κύριοι! 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσω την έναρξη των εργασιών της σημερινής συνεδρίας της Βουλής 
των Αντιπροσώπων και εύχομαι σε όλους χρόνια πολλά, καλή χρονιά και καλή ελευθερία και απελευθέρωση 
στον τόπο μας, το 2024 να είναι έτος ελευθερίας!    

 Παρακαλώ να δηλώσετε την παρουσία σας ηλεκτρονικά.   

 Παρακαλώ να διαπιστωθεί η απαρτία.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(ΚΩΣΤΑΣ ΚΩΣΤΑ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα.   

 Το λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήμερα πέρασα από το Σπίτι του Πολίτη εδώ δίπλα μας.  Έτσι 
είναι άκρως εντυπωσιακό.  Τέλεια πρώτα, να πούμε ότι αυτό το έργο έγινε επί Συλλούρη, η αναπαλαίωση του 
κτιρίου, αλλά σε εκείνο το σπίτι είναι η ιστορία η κοινοβουλευτική του τόπου μας.  Εκεί είναι τα γραφεία του 
μακαρίτη του Κληρίδη, του Σπύρου Κυπριανού, του Τάσσου, εκεί που κάθονταν αυτοί οι ιστορικοί ηγέτες… 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Ήταν του παππού μου!   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το σπίτι του παππού σας; 

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Ναι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να προσέχουμε, άμα μπαίνουμε μέσα, καλό!   

(Γέλια) 

 Και εκεί φυλάσσονται ιστορικά βιβλία της Κυπριακής Δημοκρατίας και προτρέπω να πάμε να το δούμε 
όλοι μαζί καμιά φορά εν σώματι.   

 Τούτων λεχθέντων, παρακαλείται τώρα ο γραμματεύς να αναγνώσει τις αναφορές στις διεθνείς 
δραστηριότητες του σώματος.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ:   

 Στις 7 και 8 Δεκεμβρίου ο κ. Κωστής Ευσταθίου συμμετείχε σε διάσκεψη με θέμα «Δημοκρατία και Χρήμα: 
μια δύσκολη σχέση» στην Κολωνία, την οποία συνδιοργάνωσαν η Επιτροπή Βενετίας, η Κοινοβουλευτική 
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Συνέλευση του Συμβουλίου της Ευρώπης και το Ίδρυμα «Fritz Thyssen».  Στη διάσκεψη εξετάστηκε το φαινόμενο 
της διείσδυσης οικονομικών συμφερόντων στα κέντρα λήψεως αποφάσεων και τρόποι καλύτερης αντιμετώπισης 
του παράνομου χρήματος.   

Στις 12 Δεκεμβρίου 2023 η κ. Ρίτα Θεοδώρου Σούπερμαν εκπροσώπησε διαδικτυακά την Κοινοβουλευτική 
Συνέλευση της Μεσογείου (KΣΜ) στη 10η Σύνοδο της Διάσκεψης των Κρατών Μερών της Σύμβασης των 
Ηνωμένων Εθνών για την Καταπολέμηση της Διαφθοράς του Γραφείου του ΟΗΕ για τον Έλεγχο των 
Ναρκωτικών και την Πρόληψη του Εγκλήματος.    

Σε οπτικογραφημένο μήνυμά της η κ. Σούπερμαν ανέφερε ότι η ΚΣΜ είναι διαχρονικά προσηλωμένη στο 
παγκόσμιο πρόβλημα της διαφθοράς και ως εκ τούτου αναγνωρίζεται ως αξιόπιστος στρατηγικός εταίρος των 
Ηνωμένων Εθνών και άλλων διεθνών σωμάτων για ανταλλαγή βέλτιστων πρακτικών και δράσεων.  Η κ. 
Σούπερμαν επισήμανε ότι η διαφθορά συνδέεται άμεσα με ανεπάρκειες του συστήματος, όπως το δημοκρατικό 
έλλειμμα, οι οποίες τυγχάνουν εκμετάλλευσης από εγκληματικές οργανώσεις, υπογραμμίζοντας παράλληλα τη 
διασύνδεση της διαφθοράς με την έξαρση της παράνομης εμπορίας όπλων, ναρκωτικών και προσώπων, 
ιδιαίτερα σε χώρες που μαστίζονται από συγκρούσεις.  

Στις 15 και 16 Δεκεμβρίου ο κ. Κωστής Ευσταθίου συμμετείχε στην 137η Σύνοδο της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής για τη Δημοκρατία μέσω του Δικαίου (Επιτροπή Βενετίας), εκπροσωπώντας την Επιτροπή Νομικών 
και Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων της Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου της Ευρώπης (ΚΣΣΕ).  Κατά 
τη συνεδρία συζητήθηκαν τρόποι βελτίωσης της συνεργασίας, ειδικότερα όσον αφορά την αξιοποίηση των 
γνωμοδοτήσεων της Επιτροπής Βενετίας από την ΚΣΣE.   

Από τις 16 μέχρι τις 18 Δεκεμβρίου o κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης, Αντιπρόεδρος της Κοινοβουλευτικής 
Συνέλευσης του Οργανισμού για την Ασφάλεια και τη Συνεργασία στην Ευρώπη (ΚΣ ΟΑΣΕ), συμμετείχε σε 
αποστολή παρατηρητών της Συνέλευσης για την παρακολούθηση των βουλευτικών εκλογών στη Σερβία, οι 
οποίες διεξήχθησαν στις 17 Δεκεμβρίου.  Την ημέρα των εκλογών ο κ. Χατζηγιάννης επισκέφθηκε εκλογικά 
κέντρα σε προάστια του Βελιγραδίου, όπου υπάρχει μεγάλος αριθμός ατόμων που ανήκουν σε μειονότητες, για 
επιτόπου παρακολούθηση της εκλογικής διαδικασίας. 

Την 21η Δεκεμβρίου 2023 ο κ. Πανίκος Λεωνίδου, επικεφαλής της κυπριακής αντιπροσωπίας στη 
Διακοινοβουλευτική Συνέλευση της Ορθοδοξίας (ΔΣΟ) και μέλος της Διεθνούς Γραμματείας της Συνέλευσης, 
παρέστη στην Πανηγυρική Συνεδρία της Ακαδημίας Αθηνών για το έτος 2023.  Στο πλαίσιο της συνεδρίας η 
Ακαδημία Αθηνών απένειμε ειδική βράβευση στο έργο με τίτλο «Αγία Σοφία:  Οι Ναοί της του Θεού Σοφίας ανά 
τον Κόσμο», έκδοση της ΔΣΟ, Αθήνα 2021 (Α΄ έκδοση) και Λευκωσία 2023 (Β΄ έκδοση).  

Σε δήλωσή του ο κ. Λεωνίδου σημείωσε ότι η ΔΣΟ διεξάγει παγκόσμια εκστρατεία για την ενημέρωση της 
διεθνούς κοινότητας σχετικά με την απαράδεκτη και βέβηλη απόφαση της Τουρκίας και της πολιτικής της ηγεσίας 
να μετατρέψει την Αγία Σοφία στην Κωνσταντινούπολη σε μουσουλμανικό τέμενος.  Με τη βράβευση αυτή, 
επισήμανε ο κ. Λεωνίδου, επιβεβαιώνεται και η ορθότητα της Βουλής των Αντιπροσώπων να επιλέξει την 
ενεργότερη συμμετοχή της κυπριακής αντιπροσωπίας στις δραστηριότητες και δράσεις της ΔΣΟ.   

Στις 8 και 9 Ιανουαρίου 2024 ο κ. Κωστής Ευσταθίου συμμετείχε σε συνεδρία της Επιτροπής της 
Κοινοβουλευτικής Συνέλευσης του Συμβουλίου της Ευρώπης για την Εκλογή των Δικαστών στο Ευρωπαϊκό 
Δικαστήριο Δικαιωμάτων του Ανθρώπου στο Παρίσι, κατά την οποία διεξήχθησαν ακροάσεις με τους 
υποψήφιους για εκλογή δικαστές από Σερβία, Λουξεμβούργο, Βουλγαρία και Λιθουανία.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

Ευχαριστώ πολύ τον γραμματέα για την ανάγνωση των κειμένων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αρχίσουμε με το Κεφάλαιο Δεύτερο, που είναι η κατάθεση νομοσχεδίων 
και εγγράφων, επειδή υπάρχει μία πρόταση νόμου η οποία θα κατατεθεί σήμερα και για την οποία υπάρχει η 
εισήγηση να κηρυχθεί επείγουσα και να ψηφισθεί σήμερα.  Η πρόταση νόμου κατατίθεται από τους συνάδελφους 
βουλευτές Άριστο Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά, Χρίστο Χριστοφίδη και Ανδρέα Πασιουρτίδη εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και τιτλοφορείται «Ο περί Μεταβιβάσεως και 
Υποθηκεύσεως Ακινήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2024».   

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση να κηρυχθεί επείγουσα η πρόταση νόμου;   

 Όχι.   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Ο κ. Λουκαΐδης.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Λουκαΐδη εκ μέρους του ΑΚΕΛ, έχετε τον λόγο.   

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 
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 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.   

 Πρόκειται για μια πρόταση νόμου που έχει το στοιχείο του κατεπείγοντος, πρέπει να πω, γιατί ήδη ξεκίνησε 
το σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης».  Πρέπει να πω με ικανοποίηση ότι φαίνεται ότι έχει και θετικά αποτελέσματα, 
όπως θα θέλαμε να είχε, νομίζω εκφράζω το σύνολο του σώματος, γιατί ήδη στις πρώτες μέρες έχουμε 
πεντακόσιες αιτήσεις σε αυτό το σχέδιο.  Αν εκάμαμεν κάποια κριτική -επιτρέψετέ μου παρένθεση και είναι θέση 
μας ακόμη- είναι ότι θα έπρεπε να δούμε πώς διευρύνεται η δεξαμενή των δικαιούχων, ώστε και περισσότερος 
κόσμος να έχει τη δυνατότητα να απευθυνθεί, για να αξιοποιήσει το σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης».   

 Υπήρξε μία παράλειψη -θεωρώ ηθελημένη- συγκριτικά με το αντίστοιχο παρόμοιο σχέδιο «Εστία» στην 
περίπτωση του «Ενοικίου Έναντι Δόσης», όπου δυστυχώς δεν συμπεριλήφθηκε πρόνοια, για να παρέχεται η 
δυνατότητα να προσφεύγει στο δικαστήριο κάθε αιτητής ή αιτητές στο σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης», των 
οποίων η αίτηση εξετάζεται, ώστε να μην προχωρά η διαδικασία εκποίησης του ακινήτου και άρα να μένει χωρίς 
αντικείμενο η όποια προστασία θα μπορούσε να του προσφέρει το σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης».  Ήδη έχουμε 
παραδείγματα τέτοια, πρέπει να πω, υπόψη μας, εξού και ο συνάδελφος ο Ανδρέας ο Πασιουρτίδης εντόπισε το 
κενό και έχει φέρει την εισήγηση εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας γι’ αυτή την πρόταση νόμου.   

 Τούτων λεχθέντων, επειδή κάποιοι εκ των συναδέλφων και παρά το ότι με τη φιλοσοφία ο Υπουργός 
Οικονομικών σε συνομιλία που είχα μαζί του συμφώνησε πλήρως και αντιλαμβάνομαι στη φιλοσοφία συμφωνούν 
-με τα κόμματα τουλάχιστον που μίλησα- επίσης και άλλα κόμματα και μπορεί να έχει πλειοψηφία αυτή η πρόταση 
νόμου, υπάρχει κάποιος φόβος για πιθανή κατάχρηση τζιαι ζητήθηκε να πάει στην Επιτροπή Οικονομικών, για 
να συζητηθεί το θέμα.   

 Είναι κρίσιμη κάθε μέρα που περνά.  Εφόσον υπάρχει η δέσμευση από το σώμα ότι θα πάει στην 
επιτροπή, όπως η πρόεδρος εισηγήθηκε, τη Δευτέρα και την ερχόμενη Πέμπτη χωρίς καμία άλλη χρονοτριβή θα 
είναι ενώπιόν μας, είναι, νομίζω, οκέι, είναι εντάξει να μην πάμε με τη διαδικασία του κατεπείγοντος σήμερα, να 
σταλεί στην επιτροπή τη Δευτέρα, με τη δέσμευση όμως ότι την Πέμπτη θα είναι εδώ, για να ψηφίσουμε.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το λοιπόν, κυρία πρόεδρε της επιτροπής Οικονομικών, ζητάτε τον λόγο.  Η κ. Χριστιάνα Ερωτοκρίτου.   

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πρώτα απ’ όλα να μου επιτρέψετε να πω ότι χαίρομαι για το γεγονός ότι όντως και σε 
αυτή την αίθουσα λέμε και δηλώνουμε ότι το σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης» είναι αυτό το οποίο ανέμενε πάρα 
πολύς κόσμος και είναι πολύ πολύ βοηθητικό για τις ευάλωτες ομάδες και τους ευάλωτους δανειολήπτες.   

 Όντως, ο κ. Λουκαΐδης έχει απόλυτο δίκαιο, εμάς μας εκφράζει αυτή η άποψη.  Άλλωστε, θα ήταν 
οξύμωρο, αν κόμματα τα οποία στηρίζουν την κυβέρνηση, που έβαλε και εκείνη το λιθαράκι της, για να 
ολοκληρωθεί η προσπάθεια που ξεκίνησε από την προηγούμενη κυβέρνηση, για να είμαστε δίκαιοι, για να 
υλοποιηθεί το σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης», είχαμε άλλη θέση από αυτήν της προστασίας αυτών των ατόμων 
που εμπίπτουν σε αυτό το σχέδιο από την εκποίηση της οικίας τους.   

 Όμως, επειδή πρέπει να είμαστε προσεκτικοί και ακριβείς γι’ αυτά που κάμνουμε, γι’ αυτό τον λόγο είχαμε 
συζητήσει, είχαμε θέσει την άποψη ακριβώς, αντί να πάμε με τη μορφή του κατεπείγοντος -ας μου επιτραπεί η 
έκφραση- βεβιασμένα σήμερα, τη Δευτέρα το πρωί θα είναι πάνω στην ατζέντα της επιτροπής Οικονομικών.  Θα 
κληθεί το Υπουργείο Οικονομικών, θα κληθεί η ΚΕΔΙΠΕΣ να είναι παρούσα, να ακούσουμε όλες τις απόψεις, να 
δούμε πώς θα διαμορφώσουμε το λεκτικό όσο το δυνατόν καλύτερα, για να πετύχουμε αυτό που θεωρώ ότι όλοι 
στοχεύουμε, να βεβαιωθούμε ότι εκείνοι οι οποίοι εμπίπτουν στο σχέδιο «Ενοίκιο Έναντι Δόσης» δεν θα 
αντιμετωπίσουν οποιαδήποτε εκποίηση της περιουσίας τους, προτού εγκριθεί η αίτησή τους για ένταξη στο 
σχέδιο.   

 Ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ την κ. Χριστιάνα Ερωτοκρίτου.   

 Έχουμε άλλο συνάδελφο; 

 Άρα, αντιλαμβάνομαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι… 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχουμε.  Σιζόπουλος, Παπαδούρης, Γεωργιάδης, Τρυφωνίδης.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Α, με συγχωρείτε, δεν πρόσεξα τον πίνακα.   

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 
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 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Κυπριανού.   

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κάτι διαδικαστικό. 

 Αφού δεν θα συζητηθεί με τη μορφή του κατεπείγοντος, θα το συζητήσουμε σήμερα και να το 
ξανασυζητήσουμε την άλλη Πέμπτη; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Άντρο Κυπριανού.   

 Τον λόγο έχει ο Μαρίνος Σιζόπουλος, πρόεδρος της ΕΔΕΚ.   

 Ναι, κύριε Μαρίνο. 

ΜΑΡΙΝΟΣ ΣΙΖΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Πολύ σύντομα, κύριε Πρόεδρε.   

 Να συμφωνήσω με τους προλαλήσαντες συναδέλφους ότι ακριβώς επί της αρχής είναι θετική η 
συγκεκριμένη πρόταση, όμως επί της διαδικασίας πρέπει να είμαστε πάρα πολύ προσεκτικοί.  Να τη 
συζητήσουμε, για να τη μελετήσουμε σε βάθος, για να αποφύγουμε ενδεχομένως λάθη που μπορεί να 
προκύψουν από μία βεβιασμένη ενδεχόμενη αλλαγή της συγκεκριμένης νομοθεσίας.   

 Ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Ο συνάδελφος ο Παπαδούρης Σταύρος από τους Οικολόγους.   

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΟΥΡΗΣ: 

 Ευχαριστώ, Πρόεδρε. 

 Αντιλαμβάνομαι ότι δεν θα προχωρήσει με το κατεπείγον η πρόταση.  Απλώς, επειδή είχαμε την ευκαιρία 
και την είδαμε, είχαμε και εμείς μια προφορική τροπολογία και επωφελούμαι της παρουσίας αντιπροσώπου του 
Υπουργείου Οικονομικών.  Στο θέμα της αίτησης παρακαλώ όπως ληφθεί υπόψη και το θέμα της ένστασης, 
αφού θα έλθει από το υπουργείο, αντιλαμβάνομαι, γιατί είναι μία συζήτηση που είχαμε και στο σχέδιο «Εστία» 
και έπρεπε να το συζητήσουμε, μέχρις ότου να διασφαλίσουμε ότι δεν είναι μόνο η αίτηση, αλλά και η ένσταση.   

 Τελείωσα, Πρόεδρε, αυτό ήθελα.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Παπαδούρη. 

 Τον λόγο έχει ο συνάδελφος Χάρης Γεωργιάδης από τον Συναγερμό και θα ακολουθήσει ο Αλέκος ο 
Τρυφωνίδης.   

ΧΑΡΗΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, συμφωνώντας με τους συναδέλφους και εκτιμώ ότι θα στηρίξουμε και εμείς την πρόταση 
νόμου, απλώς να εισηγηθώ τη Δευτέρα να είναι παρούσα και η Κεντρική Τράπεζα, για να μας επιβεβαιώσει ότι 
ορθά πράττουμε.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αντιλαμβάνομαι ότι πρέπει να καλέσετε και τις τράπεζες που κάμνουν τις εκποιήσεις, για να είμαστε 
σωστοί.   

 Κύριε Τρυφωνίδη, δεν σας ξέχασα. 

ΑΛΕΚΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙΔΗΣ: 

 Καλυφθήκαμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Έχεις καλυφθεί; 
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ΑΛΕΚΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙΔΗΣ: 

 Μάλιστα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πολύ ευχάριστη η διαδικασία και το αποτέλεσμα.  Ωραία! 

 Το λοιπόν, τούτων λεχθέντων, τα υπόλοιπα νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες 
κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με τον σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί.   

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, αποφάσεις, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατάθεση από Παραπομπή/ 

Κοινοποίηση σε 

1.  Ο περί Προϋπολογισμού της Επιτροπής 
Κεφαλαιαγοράς Κύπρου του 2024 Νόμος 
του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.001-2024). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

2.  Ο περί Προϋπολογισμού του 
Συμβουλίου της Ιατρικώς 
Υποβοηθούμενης Αναπαραγωγής του 
2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.002-2024). 

Υπουργό Υγείας Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Υγείας 

3.  Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής 
Λιμένων Κύπρου του 2024 Νόμος του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.003-2024). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

4.  Ο περί Ρυθμίσεως της Τροχαίας 
Μεταφοράς (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.004-2024). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

5.  Ο περί Αστικών Zωνών Ανάπτυξης 
(Αστικός Αναδασμός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.005-2024). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

6.  Ο περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.006-2024). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

7.  Ο περί της Σύστασης Υπηρεσίας 
Επιθεωρήσεων στο Υπουργείο Εργασίας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.007-2024). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

8.  Ο περί Διαφανών και Προβλέψιμων 
Όρων Εργασίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.008-2024). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

9.  Ο περί Προϊόντων Λίπανσης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.009-2024). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

10.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου 
Θήρας και Διαχείρισης Άγριας Πανίδας 
του 2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.010-2024). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

11.  Ο περί Προϋπολογισμού της Κυπριακής 
Ακαδημίας Επιστημών, Γραμμάτων και 
Τεχνών του 2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.011-2024).  

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 
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12.  Ο περί Προϋπολογισμού του Κυπριακού 
Οργανισμού Αγροτικών Πληρωμών του 
2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.012-2024). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

13.  Ο περί Ασφαλιστικών και 
Αντασφαλιστικών Εργασιών και Άλλων 
Συναφών Θεμάτων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.013-2024). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

14.  Ο περί της Συμμετοχής Εθελοντών σε 
Επιχειρήσεις Έρευνας και Διάσωσης 
Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.014-2024). 

Υπουργό Άμυνας Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Άμυνας 

15.  Ο περί Προϋπολογισμού της 
Παγκύπριας Ένωσης Προσφύγων του 
2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.015-2024). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Προσφύγων-
Εγκλωβισμένων-
Αγνοουμένων-Παθόντων 

16.  Ο περί Δημοτικής και Μέσης 
Εκπαίδευσης (Υποχρεωτική Φοίτηση και 
Παροχή Δωρεάν Παιδείας) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.016-2024). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

17.  Ο περί της Σύστασης και Λειτουργίας 
των Εταιρειών Διοίκησης Οργανισμών 
Συλλογικών Επενδύσεων και Συναφών 
Θεμάτων Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.017-2024). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

18.  Ο περί της Πρόσβασης στο Επάγγελμα 
του Οδικού Μεταφορέα 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.018-2024). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

19.  Ο περί Προϋπολογισμού της 
Ρυθμιστικής Αρχής Ενέργειας Κύπρου 
του 2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.019-2024). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

20.  Ο περί της Ρύθμισης της Ίδρυσης και 
Λειτουργίας Ξενοδοχείων και 
Τουριστικών Καταλυμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.020-2024). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

21.  Ο περί Παιδιών σε Σύγκρουση με το 
Νόμο (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.021-2024). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

22.  Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.022-2024). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

23.  Ο περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.024-2024). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

24.  Ο περί Ίσης Μεταχείρισης Ανδρών και 
Γυναικών στην Απασχόληση και στην 
Επαγγελματική Εκπαίδευση 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.025-2024). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
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25.  Ο περί Προϋπολογισμού του Κυπριακού 
Οργανισμού Διαχείρισης Αποθεμάτων 
Πετρελαιοειδών του 2024 Νόμος του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.026-2024). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

26.  Ο περί Προϋπολογισμού του Διαχειριστή 
Συστήματος Μεταφοράς Κύπρου του 
2024 Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.027-2024). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

27.  Ο περί της Συνθήκης της Ρώμης για τη 
Σύσταση του Διεθνούς Ποινικού 
Δικαστηρίου (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.028-2024). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων 

28.  Ο περί Κυπριακού Οργανισμού 
Σήμανσης Αντικειμένων από Πολύτιμα 
Μέταλλα (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.029-2024). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

29.  Ο περί της Πρόληψης και της 
Καταστολής της Βίας στους Αθλητικούς 
Χώρους (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.01.065.030-2024). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

30.  Οι περί Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου 
- Θέση Γενικού Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.001-2024). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

31.  Οι περί Προϊόντων Λίπανσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.002-2024). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

32.  Οι περί Σπόρων (Κατάλογοι Ποικιλιών 
των Καλλιεργουμένων Γεωργικών 
Ειδών) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.003-2024). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

33.  Οι περί Σπόρων (Λαχανικά) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.004-2024). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

34.  Οι περί Στρατού της Δημοκρατίας 
(Απονομή Ηθικών Αμοιβών) Κανονισμοί 
του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.005-2024). 

Υπουργό Άμυνας Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Άμυνας 

35.  Οι περί Εθνικής Φρουράς (Απονομή 
Ηθικών Αμοιβών) Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.006-2024). 

Υπουργό Άμυνας Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Άμυνας 

36.  Οι περί Στρατού της Δημοκρατίας 
(Στρατιωτικά Μετάλλια) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.007-2024). 

Υπουργό Άμυνας Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Άμυνας 

37.  Οι περί Κεντρικού Φορέα Ισότιμης 
Κατανομής Βαρών - Θέση Διευθυντή 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.008-2024). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 
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38.  Οι περί Υπουργείου Οικονομικών 
(Υπηρεσία Ελέγχου Ασφαλιστικών 
Εταιρειών) - Θέσεις Λειτουργού Ελέγχου 
Ασφαλιστικών Εταιρειών και Λογιστικού 
Λειτουργού Ελέγχου Ασφαλιστικών 
Εταιρειών (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.009-2024). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

39.  Οι περί Αποχετεύσεων Λευκωσίας 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.010-2024). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

40.  Οι περί Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού Κύπρου (Ταμείο Ευημερίας 
Υπαλλήλων) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.03.061.011-2024). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

41.  Ειδικό ένταλμα πληρωμής  
(αρ. 1) του 2023, ημερομηνίας 11 
Δεκεμβρίου 2023, του προϋπολογισμού 
του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών 
Κύπρου, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 4(1) του περί Προϋπολογισμού 
του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών 
Κύπρου του 2023 Νόμου του 2022 [Ν. 
48(ΙΙ)/2022]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

42.  Έκθεση για τις επενδύσεις του Ταμείου 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων για την 
περίοδο από την 1η Ιουλίου 2023 μέχρι 
την 30ή Σεπτεμβρίου 2023. 
(Αρ. Φακ. 11.06.001). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Όλους τους βουλευτές 

43.  Έκθεση για μεταφορά πιστώσεων 
δυνάμει των διατάξεων του άρθρου 5 του 
περί Προϋπολογισμού του Ταμείου 
Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας και 
Εξοικονόμησης Ενέργειας του 2023 
Νόμου του 2022 [N.53(II)/2022]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Όλους τους βουλευτές 

44.  Ετήσια έκθεση του Γενικού Ελεγκτή της 
Δημοκρατίας για το έτος 2022. 
(Αρ. Φακ. 05.14.007.001). 

Πρόεδρο της Κυπριακής 
Δημοκρατίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παρακολουθήσεως Σχεδίων 
Αναπτύξεως και Ελέγχου 
Δημόσιων Δαπανών 

45.  Τριμηνιαία έκθεση της Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου, ημερομηνίας 11 
Ιανουαρίου 2024, δυνάμει των διατάξεων 
του εδαφίου (10Α) του άρθρου 47Α του 
περί της Κεντρικής Τράπεζας της 
Κύπρου Νόμου. 
(Αρ. Φακ. 13.29.003.004). 

Διοικητή Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου 

Όλους τους βουλευτές 

46.  Έκθεση του Κυπριακού Πρακτορείου 
Ειδήσεων δυνάμει των διατάξεων του 
εδαφίου (3) του άρθρου 4 του περί 
Προϋπολογισμού του Κυπριακού 
Πρακτορείου Ειδήσεων του 2023 Νόμου 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Πρόεδρο του διοικητικού 
συμβουλίου του 
Κυπριακού Πρακτορείου 
Ειδήσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

Επανακατάθεση   
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47.  Οι περί Αποχετεύσεων Λεμεσού-
Αμαθούντας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.063-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

48.  Οι περί Πετρελαιοειδών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.064-2023). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

49.  Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην 
Εργασία (Εγκαταστάσεις Υγρών 
Πετρελαιοειδών) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.065-2023). 

Υπουργό Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εργασίας, Πρόνοιας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

50.  Οι περί Μέτρων και Σταθμών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.068-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

51.  Οι περί της Λειτουργίας και του Ελέγχου 
Καζίνου (Όροι Υπηρεσίας Υπαλλήλων) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.069-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

52.  Οι περί του Τμήματος Αλιείας και 
Θαλασσίων Ερευνών - Θέση 
Μηχανικού/Κυβερνήτη Σκάφους (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.071-2023). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

53.  Οι περί της Διαχείρισης του Δημόσιου 
Χρέους (Ανάθεση επιπλέον 
Καθηκόντων) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.042-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

54.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 4) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.045-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

55.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Ειδικό Καθεστώς για Ενδοκοινοτικές Εξ 
Αποστάσεως Πωλήσεις Αγαθών, για 
Παραδόσεις Αγαθών εντός της 
Δημοκρατίας που Πραγματοποιούνται 
Μέσω Ηλεκτρονικών Διεπαφών που 
Διευκολύνουν τις Παραδόσεις Αυτές και 
για Υπηρεσίες που Παρέχονται από 
Υποκείμενα στον Φόρο Πρόσωπα 
Εγκατεστημένα εντός της Δημοκρατίας 
αλλά μη Εγκατεστημένα στο Κράτος 
Μέλος Κατανάλωσης) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.046-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

56.  Οι περί Συγκρότησης και Λειτουργίας 
(Διαδικασία Εκλογών, Διορισμοί και Άλλα 
Συναφή Θέματα) των Οργάνων και 
Αξιωματούχων του Τεχνολογικού 
Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.004-2023). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

57.  Οι περί Αλιείας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.005-2023). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 
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58.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.008-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

59.  Οι περί Επιστημονικού Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Κύπρου (Μητρώο 
Μελετητών και Επιβλέποντων 
Μηχανικών) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.009-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

60.  Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας (Ασφαλής 
και Αποτελεσματική Λειτουργία της 
Αεροναυτιλίας) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.010-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

61.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Διοικητικό Προσωπικό) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.004-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

62.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Ακαδημαϊκό Προσωπικό) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.006-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

63.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ίδρυση 
Ερευνητικών Μονάδων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.009-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

64.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Ερευνητικές Μονάδες) (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.010-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

65.  Οι περί Κτηματομεσιτών (Τέλη) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.013-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

66.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Συντάξεις Ακαδημαϊκού Προσωπικού) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.025-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

67.  Οι περί Αποχετεύσεων Λεμεσού-
Αμαθούντας (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.027-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

68.  Οι περί Αλλοδαπών και 
Μεταναστεύσεως (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.046-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

69.  Οι περί Σπόρων (Τέλη) Κανονισμοί του 
2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.064-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων 

70.  Οι περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Διατήρηση Σκύλων για Ιδιωτικούς 
Μη Εμπορικούς Σκοπούς) Κανονισμοί 
του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.065-2022). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

71.  Οι περί της Αρχής Πνευματικής 
Ιδιοκτησίας και Συγγενικών Δικαιωμάτων 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.066-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 
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72.  Οι περί της Συλλογικής Διαχείρισης των 
Δικαιωμάτων Πνευματικής Ιδιοκτησίας 
και Συγγενικών Δικαιωμάτων καθώς και 
για τη Χορήγηση Πολυεδαφικών Αδειών 
για Επιγραμμικές Χρήσεις Μουσικών 
Έργων (Τέλη και Δικαιώματα) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.067-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

73.  Οι περί Εγγραφής και Ρύθμισης των 
Υπηρεσιών Ορκωτού Μεταφραστή 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.075-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

74.  Οι περί Σωματείων και Ιδρυμάτων 
(Έντυπα, Τέλη και Άλλες Ειδικές 
Διατάξεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.076-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

75.  Οι περί Ηλεκτρισμού (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.077-2022). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

76.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας 
(Επιστροφές Φόρου σε Πρόσωπα 
Εγκατεστημένα σε Κράτη Μέλη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.078-2022). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

77.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων 
Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.080-2022). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

78.  Οι περί Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς 
Κύπρου (Ταμείο Ευημερίας 
Προσωπικού) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.081-2022). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

79.  Οι περί Εθνικής Αρχής Στοιχημάτων 
(Όροι Υπηρεσίας Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.087-2022). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

80.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Πολεοδομικό Συμβούλιο) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.096-2022). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

81.  Οι περί της Ρύθμισης της Ίδρυσης και 
Λειτουργίας Ξενοδοχείων και 
Τουριστικών Καταλυμάτων (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 
2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.099-2022). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού  

82.  Οι περί της Διαχείρισης της Εκτέλεσης 
Δημοσίων Συμβάσεων και των 
Διαδικασιών Αποκλεισμού των 
Οικονομικών Φορέων από Διαδικασίες 
Σύναψης Δημοσίων Συμβάσεων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.013-2021). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

83.  Οι περί Κέντρων Αναψυχής (Άδειες 
Εκπομπής Ήχου και Τέλη) Κανονισμοί 
του 2021. 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 



 

1146 

(Αρ. Φακ. 23.03.058.056-2021). 

84.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Ιατρικές 
Εξετάσεις και Ιατρική Περίθαλψη) 
Κανονισμοί του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.03.058.061-2021). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

85.  Οι περί Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
Λεμεσού-Αμαθούντας (Έλεγχος 
Υποστατικών και Λήψη Δραστικών 
Μέτρων) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.001-2020). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών 

86.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Γενικοί) 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 3) Κανονισμοί του 
2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.057-2020). 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

87.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων 
Σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.111-2020). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 

88.  Οι περί Οδοντιάτρων (Ειδικά Προσόντα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.117-2020). 

Υπουργό Υγείας Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Υγείας 

89.  Οι περί Ελέγχου της Ρύπανσης των 
Νερών (Διαχείριση και Διάθεση/Χρήση 
Κοπριάς και Άλλων Κτηνοτροφικών 
Αποβλήτων που Προκύπτουν από 
Αγελαδοτροφικές Μονάδες) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.013-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος  

90.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων της 
Εξορυκτικής Βιομηχανίας (Χρήση 
Βέλτιστων Διαθέσιμων Τεχνικών σε 
Περιπτώσεις Παρουσίας Κυανίου σε 
Λίμνη Τελμάτων και περί Διασπώμενου 
με Ασθενές Οξύ Κυανίου) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.038-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

91.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων της 
Εξορυκτικής Βιομηχανίας 
(Επιθεωρήσεις) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.039-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

92.  Οι περί Διαχείρισης των Αποβλήτων της 
Εξορυκτικής Βιομηχανίας (Χρηματικές 
Εγγυήσεις) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.040-2019). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

93.  Οι περί Ιατρών και Οδοντιάτρων 
(Συντάξεις και Χορηγήματα) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.041-2019). 

Υπουργό Υγείας  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Υγείας 

94.  Οι περί Φυλακών (Γενικοί) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.056.070-2019). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

95.  Οι περί Εισροών και Εκροών του 
Εθνικού Ταμείου Επενδύσεων και του 
Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης 
Επενδύσεων και για Συναφή Θέματα 
Κανονισμοί του 2021. 

Υπουργό Οικονομικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  



 

1147 

(Αρ. Φακ. 23.03.056.079-2019). 

96.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Δίδακτρα) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.057-2018). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

97.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Φοιτητικά Θέματα και Θέματα 
Σπουδών) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.055.058-2018). 

Υπουργό Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας   

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού  

98.  Οι περί Προστασίας της Παραλίας 
(Άδειες και Δικαιώματα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.052.036-2015). 

Υπουργό Εσωτερικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Εσωτερικών  

99.  Οι περί Ζωνών Ασφαλείας Κανονισμοί 
του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.018-2023). 

Υπουργό Μεταφορών, 
Επικοινωνιών και Έργων 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Μεταφορών, Επικοινωνιών 
και Έργων 

100.  Οι περί Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου 
(Όροι Υπηρεσίας) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.019-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

101.  Οι περί Αποβλήτων (Διαχείριση 
Αποβλήτων από Προϊόντα Καπνού με 
Φίλτρο και Φίλτρα που Κυκλοφορούν 
στο Εμπόριο για Χρήση σε Συνδυασμό 
με Προϊόντα Καπνού) Κανονισμοί του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.023-2023). 

Υπουργό Γεωργίας, 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Περιβάλλοντος 

102.  Οι περί Υπηρεσιακών Οχημάτων του 
Κρατικού Τομέα και του Ευρύτερου 
Δημόσιου Τομέα (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.029-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

103.  Οι περί Αστυνομίας (Πειθαρχικοί) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.033-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

104.  Οι περί Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
(Πειθαρχικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.034-2023). 

Υπουργό Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

105.  Οι περί Ελεγχόμενων Ειδών 
(Ενδοενωσιακή Μεταφορά Προϊόντων 
Συνδεόμενων με τον Τομέα της Άμυνας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.013-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Ενέργειας, Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού 

106.  Οι περί Ταμείου Θήρας - Θέσεις 
Ανώτερου Λειτουργού, Λειτουργού Α΄ και 
Ανώτερου Θηροφύλακα Α΄ (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.072-2023). 

Υπουργό Εσωτερικών  Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

107.  Οι περί της Επιτροπής Προστασίας 
Ανταγωνισμού - Θέση Ανώτερου 
Οικονομέτρη (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.074-2023). 

Υπουργό Οικονομικών Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 
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108.  Οι περί του Εφόρου Εταιρειών και 
Διανοητικής Ιδιοκτησίας - Θέση Βοηθού 
Εξεταστή (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.075-2023). 

Υπουργό Ενέργειας, 
Εμπορίου και 
Βιομηχανίας 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών, Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Προχωρούμε τώρα στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερησίας διατάξεως, που είναι η νομοθετική εργασία.  Όλες 
οι εκθέσεις θεωρούνται αναγνωσθείσες.   

 Το πρώτο θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού 
Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023». 

 Παρακαλώ ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ:   

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου ποσού ύψους 
€56.032.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου του 2024 Νόμος του 

2023» 

Παρόντες: 

 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Αντρέας Καυκαλιάς 

 Χρύσης Παντελίδης Χρίστος Χριστοφίδης 

 Ονούφριος Κουλλά Σταύρος Παπαδούρης 

 Σάβια Ορφανίδου   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 8 και 15 Ιανουαρίου 2024.  Στην πρώτη συνεδρία της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών και του Υπουργείου 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, καθώς και ο πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου και ο γενικός 
διευθυντής της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου (ΑΝΑΔ). 

 Σημειώνεται ότι στο πλαίσιο της συζήτησης του νομοσχεδίου παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη της επιτροπής 
κ. Χάρης Γεωργιάδης, Άριστος Δαμιανού και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Ο προϋπολογισμός της ΑΝΑΔ για το έτος 2024 προβλέπει συνολικές δαπάνες ύψους €56.032.000 και 
συνολικά έσοδα ύψους €54.519.000, τα οποία θα προέλθουν κυρίως από το τέλος ανάπτυξης ανθρώπινου 
δυναμικού (€44.400.000), από τα ταμεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης (€8.876.000) και από επενδύσεις 
(€1.085.000). 

 Οι συνολικές δαπάνες της Αρχής για το οικονομικό έτος 2024 αφορούν κυρίως στα ακόλουθα: 

1. Αποδοχές προσωπικού (€7.830.000). 

2. Έξοδα λειτουργίας γραφείου (€482.000). 

Προτάσεις νόμου Κατάθεση από Παραπομπή σε 

1.  Ο περί Μεταβιβάσεως και 
Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.02.065.001-2024). 

Άριστο Δαμιανού, Αντρέα 
Καυκαλιά, Χρίστο 
Χριστοφίδη και Ανδρέα 
Πασιουρτίδη εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

2.  Ο περί Αγωγής και Εκπαίδευσης 
Παιδιών με Ειδικές Ανάγκες 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.02.065.002-2024). 

Παύλο Μυλωνά και 
Χρύσανθο Σαββίδη εκ 
μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας 
του Δημοκρατικού 
Κόμματος 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Παιδείας και Πολιτισμού 
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3. Διάφορα έξοδα (€2.487.000). 

4. Εγκαταστάσεις, επιδιορθώσεις, συντήρηση και λειτουργία (€766.000). 

5. Ανάπτυξη ανθρώπινου δυναμικού (€43.121.000).  

6. Κεφαλαιουχικές δαπάνες (€1.070.000). 

7. Μη προβλεπόμενες δαπάνες και αποθεματικό (€200.000). 

 Σημειώνεται ότι το προϋπολογιζόμενο έλλειμμα ύψους €1.513.000 αναμένεται να καλυφθεί από τα 
πλεονάσματα προηγούμενων ετών, τα οποία κατά την 31η Δεκεμβρίου 2024 υπολογίζονταν στα €105.477.065 
(περιλαμβανομένου του ποσού που είναι διαθέσιμο για τους σκοπούς του Σχεδίου Συντάξεων και Χορηγημάτων 
στους υπαλλήλους της ΑΝΑΔ και της καταβολής φιλοδωρήματος σε εργοδοτουμένους που απασχολούνται με 
σύμβαση).    

 Σύμφωνα με όσα ανέφερε ο πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου της ΑΝΑΔ, ο προϋπολογισμός της 
Αρχής για το έτος 2024 ετοιμάστηκε στη βάση του στρατηγικού σχεδίου της ΑΝΑΔ για την περίοδο 2024-2026. 

 Όραμα της ΑΝΑΔ αποτελεί ο συνεχής εμπλουτισμός του ανθρώπινου δυναμικού της Κύπρου με τις 
κατάλληλες γνώσεις και δεξιότητες, ώστε να ανταποκρίνεται αποτελεσματικά στις διαρκώς μεταβαλλόμενες 
συνθήκες της οικονομίας και της αγοράς εργασίας και να συμβάλλει στην ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και 
στην επαύξηση της παραγωγικότητας των επιχειρήσεων και των οργανισμών. 

 Οι στρατηγικές επιδιώξεις της ΑΝΑΔ για την τριετία 2024-2026 είναι οι ακόλουθες: 

1. Η αναβάθμιση του ανθρώπινου δυναμικού μέσω της συνεχούς και διά βίου μάθησης των 
απασχολουμένων, των ανέργων και του αδρανούς δυναμικού, με έμφαση στους νέους, στα άτομα 
μεγαλύτερης ηλικίας και χαμηλής εξειδίκευσης, καθώς και στους μακροχρόνια ανέργους. 

2. Η βελτίωση της παραγωγικότητας, η ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και η ανάπτυξη της ανθεκτικότητας 
των κυπριακών επιχειρήσεων μέσω της βελτίωσης της προσαρμοστικότητας και της καλύτερης 
αξιοποίησης του ανθρώπινου δυναμικού. 

3. Η ενίσχυση της διασφάλισης της ποιότητας και της αποτελεσματικότητας του συστήματος κατάρτισης και 
ανάπτυξης του ανθρώπινου δυναμικού μέσω της αξιολόγησης και της πιστοποίησης της παρεχόμενης 
κατάρτισης, της ενίσχυσης των συστημάτων και διαδικασιών ελέγχου, καθώς και των γνώσεων, 
δεξιοτήτων και επαγγελματικών προσόντων του ανθρώπινου δυναμικού.  

 Για σκοπούς κατάρτισης και ανάπτυξης του ανθρώπινου δυναμικού, προβλέπεται η διάθεση ποσού ύψους 
€31,6 εκατομ. για επιχορήγηση της συμμετοχής 67 125 εργοδοτουμένων και ανέργων στα μονοεπιχειρησιακά 
και πολυεπιχειρησιακά προγράμματα αρχικής και συνεχιζόμενης κατάρτισης της ΑΝΑΔ και ποσού ύψους €9,7 
εκατομ. για επιχορήγηση 13 385 συμμετοχών εργοδοτουμένων και ανέργων στα έξι νέα συγχρηματοδοτούμενα 
σχέδια.  

 Για την ενίσχυση των υποδομών και των συστημάτων ανάπτυξης ανθρώπινου δυναμικού, όπως είναι το 
σύστημα επαγγελματικών προσόντων και το σύστημα αξιολόγησης και πιστοποίησης των συντελεστών παροχής 
κατάρτισης, περιλαμβάνεται πρόνοια ύψους €1,7 εκατομ. 

 Τέλος, σύμφωνα με τον ίδιο αξιωματούχο, στη βάση σχετικής απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου, 
ημερομηνίας 4 Ιανουαρίου 2024, εγκρίθηκε η προσθήκη στον υπό αναφορά προϋπολογισμό προνοιών με τις 
οποίες καθορίζονται συγκεκριμένες θέσεις του προσωπικού της ΑΝΑΔ ως εναλλάξιμες, με στόχο την επέκταση 
του θεσμού της εναλλαξιμότητας μεταξύ όλων των διευθύνσεων και των μονάδων της Αρχής, αντί μεταξύ μόνο 
δύο διευθύνσεων ως ισχύει σήμερα.  

 Επιπρόσθετα, με βάση σχετική απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου, ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2023, 
περιλήφθηκε στον υπό αναφορά προϋπολογισμό πρόνοια με την οποία καθορίζεται η μισθοδοτική ανέλιξη 
μόνιμων υπαλλήλων και εργοδοτουμένων αορίστου χρόνου της Αρχής στις μισθολογικές κλίμακες Α2, Α5 και 
Α7(ii), κατ’ αντίστοιχο τρόπο ως περιλήφθηκε στον κρατικό προϋπολογισμό του 2024 για τους υπαλλήλους του 
δημόσιου τομέα. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης μέλη της επιτροπής έθεσαν ερωτήματα που αφορούν μεταξύ άλλων στη 
μεθοδολογία για επιλογή των προσφερόμενων προγραμμάτων της ΑΝΑΔ, στην περίληψη των 
αυτοεργοδοτουμένων και των ανέργων στα προσφερόμενα προγράμματα, στα αποτελέσματα σχετικής μελέτης 
που διενεργήθηκε αναφορικά με την ανταπόκριση της ΑΝΑΔ στις νέες προκλήσεις, στον σχεδιασμό για την 
παροχή προγραμμάτων αναβάθμισης ψηφιακών δεξιοτήτων, καθώς και στις καθυστερήσεις που παρατηρούνται 
ως προς την καταβολή των επιχορηγήσεων. 

 Σε σχέση με τα τεθέντα ζητήματα, ο πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου της ΑΝΑΔ δήλωσε μεταξύ 
άλλων τα ακόλουθα: 
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1. Παρατηρούνται ορισμένες καθυστερήσεις στην καταβολή των επιχορηγήσεων, γεγονός που οφείλεται 
κυρίως στην έλλειψη επαρκούς προσωπικού για την εξέταση των αιτήσεων. Με σκοπό την ταχύτερη 
εξέταση των αιτήσεων, η ΑΝΑΔ σε συνεννόηση με το Υπουργείο Οικονομικών έχει προχωρήσει στην 
πρόσληψη υπαλλήλων ορισμένου χρόνου, στην εργοδότηση αποσπασμένων υπαλλήλων, καθώς και σε 
αγορά υπηρεσιών.   

2. Η ΑΝΑΔ έχει υπογράψει συμβόλαιο με εξειδικευμένο οίκο από το εξωτερικό για τη διενέργεια μελέτης που 
αφορά στην αναδιάρθρωση της Αρχής και στη δημιουργία νέου οργανογράμματος. 

3. Η ΑΝΑΔ σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία παρέχει προγράμματα εκπαίδευσης και κατάρτισης στα 
νομικά πρόσωπα δημόσιου δικαίου, στις αρχές τοπικής αυτοδιοίκησης και στον ιδιωτικό τομέα, καθότι 
σύμφωνα με την ισχύουσα νομοθεσία αποτελούν τους φορείς που καταβάλλουν τέλος ανάπτυξης 
ανθρώπινου δυναμικού. 

 Επιπροσθέτως όσων ανέφερε ο πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου, ο γενικός διευθυντής της ΑΝΑΔ 
δήλωσε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Η ΑΝΑΔ χρησιμοποιεί διάφορα εργαλεία, για να καταλήξει στην επιλογή των προσφερόμενων 
προγραμμάτων εκπαίδευσης και κατάρτισης, όπως είναι η διεξαγωγή μελετών αναφορικά με τις ανάγκες 
απασχόλησης για όλα τα επαγγέλματα, η δημόσια διαβούλευση με οικονομικούς και άλλους φορείς, καθώς 
και η συζήτηση σε ομάδες εστίασης.   

2. Η ΑΝΑΔ προτίθεται να παρέχει τη δυνατότητα στους αυτοεργοδοτουμένους για ένταξη σε προγράμματα 
εκπαίδευσης και κατάρτισης, ωστόσο, για να καταστεί αυτό εφικτό, πρέπει να τροποποιηθεί η νομοθεσία 
που διέπει τη λειτουργία της Αρχής, καθότι στο παρόν στάδιο στα εν λόγω προγράμματα εντάσσονται 
μόνο οι φορείς που καταβάλλουν τέλος ανάπτυξης ανθρώπινου δυναμικού. Ωστόσο, μέσω των σχεδίων 
που συγχρηματοδοτούνται από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, παρέχεται πλέον η δυνατότητα 
σε εργοδοτουμένους, ανέργους και αυτοεργοδοτουμένους να ενταχθούν σε προγράμματα απόκτησης 
ψηφιακών δεξιοτήτων, επιχειρηματικότητας, καθώς και απόκτησης γνώσεων και δεξιοτήτων που 
σχετίζονται με την πράσινη και τη γαλάζια οικονομία.  

3. Αναφορικά με τις καθυστερήσεις εκ μέρους της ΑΝΑΔ σε ό,τι αφορά στην έγκριση των αιτήσεων και στην 
καταβολή πληρωμών, η Αρχή έχει ήδη θέσει σε λειτουργία την ψηφιακή πύλη «Ερμής» και τα 
αποτελέσματα καταδεικνύουν ότι η υποβολή και εξέταση των αιτήσεων, καθώς και η καταβολή των 
επιχορηγήσεων προχωρά με ταχύτερους ρυθμούς. 

4. Μέσω του προγράμματος πολιτικής συνοχής «Θάλεια» παρέχεται ειδική επιχορήγηση σε ανέργους, η 
οποία πρέπει να αξιοποιείται από τους ιδίους για την ένταξή τους σε προγράμματα κατάρτισης και 
εκπαίδευσης. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού διεξήλθε τις επιμέρους πρόνοιες 
του νομοσχεδίου, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση του 
προϋπολογισμού της ΑΝΑΔ για το έτος 2024. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, τα μέλη 
της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, καθώς και το μέλος της 
βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος.  

 Στη βάση των πιο πάνω η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού με την παρούσα 
έκθεσή της υποβάλλει το υπό αναφορά νομοσχέδιο στην ολομέλεια του σώματος για σκοπούς λήψης τελικής 
απόφασης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ωραία, σας ενημερώνω ότι εδώ υπάρχουν και δύο τροπολογίες εκ μέρους του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις και του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών και μία εκ μέρους του Δημοκρατικού Συναγερμού.   

 Έχουμε ομιλητές επί θέματος αρχής; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καυκαλιάς.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κώστας Κώστα; 

 Κύριε Κώστα, είσαι πρώτος.   
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Όχι, εμένα είναι πάντα αφτούμενο, Πρόεδρε.  Ο Άντρος θέλει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, ναι, είναι η γραμματεία μας.   

 Ο κ. Θεοπέμπτου.   

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΘΕΟΠΕΜΠΤΟΥ: 

 Απλώς, Πρόεδρε, ήθελα να δω διαδικαστικά με ποιο τρόπο θα μπαίνουν οι τροπολογίες για ψήφιση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Οι τροπολογίες θα μπουν με τη σειρά που υπάρχουν εδώ, αντιλαμβάνομαι.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Θα μπει πρώτη εκείνη του ΑΚΕΛ που κατατέθηκε πρώτη και μετά η επόμενη του Συναγερμού.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να μπει πρώτα η του ΑΚΕΛ, με πληροφορεί ο κ. Κώστα, και θα ακολουθήσει του συναδέλφου από το… 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Επειδή κατατέθηκε πρώτη τζιαι… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τη σειρά που έχουν κατατεθεί.  Πρώτα είναι το ΑΚΕΛ και μετά ο Δημοκρατικός Συναγερμός.   

ΝΙΚΟΣ ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Πρώτα να μπει του ΑΚΕΛ και μετά του Συναγερμού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να τη δούμε εκείνη και βλέπουμε.   

 Το λοιπόν, τον λόγο ζητά ο συνάδελφός μας Αντρέας Καυκαλιάς από το ΑΚΕΛ. 

 Αγαπητέ Αντρέα.   

ΑΝΤΡΕΑΣ ΚΑΥΚΑΛΙΑΣ: 

 Δεν είναι μόνο, κύριε Πρόεδρε, γιατί έχει κατατεθεί πρώτα, είναι και η λογική και πρέπει να κινούμαστε και 
με τη λογική.  Πρέπει να μπει πρώτα η τροπολογία του ΑΚΕΛ και των Οικολόγων και μετά του Δημοκρατικού 
Συναγερμού.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εντάξει.   

ΑΝΤΡΕΑΣ ΚΑΥΚΑΛΙΑΣ: 

 Επιτρέψετέ μου, κύριε Πρόεδρε, καταρχάς να πω το εξής:  Θέλω να σημειώσω πρώτα τη μεγάλη 
καθυστέρηση που υπάρχει στην κατάθεση των προϋπολογισμών των ημικρατικών οργανισμών.  Είναι 
απαράδεκτο, κύριε Πρόεδρε.  Βρισκόμαστε στα μέσα του Γενάρη και μόλις το ένα τρίτο των προϋπολογισμών 
των ημικρατικών οργανισμών έχουν κατατεθεί από την κυβέρνηση, από την εκτελεστική εξουσία.   

 Είναι φανερό ότι η εκτελεστική εξουσία, κυβέρνηση και συμβούλια ημικρατικών οργανισμών, δεν τηρούν 
τις υποχρεώσεις τους και δεν σέβονται το κοινοβούλιο.  Οι νουθεσίες και οι εκκλήσεις της προέδρου της 
επιτροπής Οικονομικών και της Προέδρου της ολομέλειας της Βουλής και άλλων για έγκαιρη κατάθεση των 
προϋπολογισμών δεν έχουν εισακουστεί, δεν έπιασαν τόπο.  Κάτι πρέπει να γίνει, κύριε Πρόεδρε, κάτι πρέπει 
να κάνουμε, δεν μπορεί αυτή η κατάσταση να συνεχιστεί.   

 Σε ό,τι αφορά στην τροπολογία μας, η οποία, πρέπει να πω, είναι η ίδια και για τους έξι προϋπολογισμούς 
που θα εξετάσουμε σήμερα, είναι πολύ απλή, πολύ συγκεκριμένη.  Δεσμεύουμε τα κονδύλια που αφορούν στην 
αγορά υπηρεσιών.   

 Παρατηρούμε, κύριε Πρόεδρε, σημαντική αύξηση των κονδυλίων που αφορούν στην αγορά υπηρεσιών 
και θέλουμε να ελέγξουμε τούτα τα κονδύλια.  Μόνιμες ανάγκες βλέπουμε, παρατηρούμε να καλύπτονται μέσα 
από τη μέθοδο της αγοράς υπηρεσιών, όπως διαπιστώνουμε πολλές αναθέσεις με τη μέθοδο τη γνωστή της 
σαλαμοποίησης, να κινούνται εκτός των οργανισμών, οπόταν η τροπολογία μας αφορά τη δέσμευση των 
κονδυλίων για την αγορά υπηρεσιών και για τα φυσικά πρόσωπα και για τα νομικά πρόσωπα, κύριε Πρόεδρε.   
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Καυκαλιά. 

 Τον λόγο έχει…  Η κ. Χριστιάνα απεσύρθη; 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ελάτε, κυρία Χριστιάνα, ζητούσατε τον λόγο εσείς. 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Με πρόλαβε ο αγαπητός συνάδελφος ο κ. Καυκαλιάς, για ό,τι αξίζει για όποιον λαμβάνει υπόψη το 
Σύνταγμα της Κυπριακής Δημοκρατίας, το οποίο θεωρώ ότι και η νομοθετική και η εκτελεστική και η δικαστική 
εξουσία έχουν όχι μόνο υποχρέωση, αλλά είναι και ταγμένες να φυλάσσουν, να υποστηρίζουν και να τηρούν.  Το 
Σύνταγμα της Κυπριακής Δημοκρατίας έχει σαφή και ρητή αναφορά σχετικά με τους προϋπολογισμούς, τα 
χρονοδιαγράμματα εντός των οποίων πρέπει να κατατίθενται και τα χρονοδιαγράμματα εντός των οποίων πρέπει 
να ψηφίζονται.   

 Εμείς τηρούμε το Σύνταγμα.  Γνωρίζουμε τις πρόνοιες του Συντάγματος, σεβόμαστε το Σύνταγμα, 
σεβόμαστε την ψήφο του κόσμου και θέλουμε να τηρούμε αυτό που το Σύνταγμα της Κυπριακής Δημοκρατίας 
προνοεί.  Πρέπει επιτέλους αυτό τον σεβασμό και την πιστή τήρηση του Συντάγματος να τη νιώσουν όλοι.  Τα 
λέμε κάθε χρόνο, κάθε χρόνο τα ίδια, κάθε χρόνο επαναλαμβάνουμε τους παλιούς κακούς μας εαυτούς.   

 Όσον αφορά τους προϋπολογισμούς, κύριε Πρόεδρε, εμείς θα υπερψηφίσουμε τον προϋπολογισμό που 
έχουμε ενώπιόν μας και για ευκολία στη διαδικασία εμείς δηλώνουμε ότι θα υπερψηφίσουμε την τροπολογία του 
Δημοκρατικού Συναγερμού και θα καταψηφίσουμε την τροπολογία των συναδέλφων του ΑΚΕΛ.   

 Αυτή θα είναι η θέση μας σε όλους τους προϋπολογισμούς που έχουμε ενώπιόν μας για ευκολότερη 
διαχείριση των θεμάτων. 

 Ευχαριστώ.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Τον λόγο έχει ο συνάδελφος Χάρης Γεωργιάδης από τον Δημοκρατικό Συναγερμό. 

 Κύριε Γεωργιάδη. 

ΧΑΡΗΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Πάντως, προσωπικά, δεν θα μπορούσα να ασκήσω κριτική στην κυβέρνηση ή στην εκτελεστική εξουσία, 
εν πάση περιπτώσει, ότι καθυστέρησε να φέρει τους προϋπολογισμούς των οργανισμών δημοσίου δικαίου, 
επειδή, και όταν εμείς ήμασταν στην κυβέρνηση και όταν εγώ ήμουν Υπουργός Οικονομικών, ήταν η ίδια εικόνα.  
Αλλά, είχα κάμει κάποτε μία έρευνα και πήγα αρκετά χρόνια πίσω, και επί κυβέρνησης ΑΚΕΛ-Χριστόφια και επί 
κυβέρνησης Τάσσου Παπαδόπουλου, η ίδια ακριβώς εικόνα.  Άρα, όταν εγώ νιώθω ότι δεν θα μπορούσα, έτσι, 
να ασκήσω κριτική και μάλιστα να χρησιμοποιήσω και βαριές εκφράσεις περί σεβασμού προς τη νομοθετική 
εξουσία, νομίζω, επειδή εκπροσωπούμε όλοι τις πολιτικές μας παρατάξεις, κανένας δεν θα μπορούσε να μιλήσει, 
έτσι, με τέτοιο τρόπο, ότι δεν…  Είναι ζήτημα σεβασμού.   

 Κατ’ ακρίβειαν, υπάρχουν κάποιοι…  Ζήτημα υπάρχει σίγουρα, αλλά ίσως υπάρχουν και κάποιοι πρακτικοί 
λόγοι και κάποιες αποφάσεις διαδικαστικές που πρέπει Βουλή και κυβέρνηση να πάρουμε.  Επειδή, για 
παράδειγμα, όταν σχεδόν όλοι οι προϋπολογισμοί των οργανισμών δημοσίου δικαίου στο σκέλος των εσόδων 
τους έχουν κρατική χορηγία, βασίζονται σε έσοδα που εννά πάρουν από την κεντρική κυβέρνηση και ο 
προϋπολογισμός του κράτους εγκρίνεται Δεκέμβρη, ε, κανονικά το ότι ετοιμάζουν προϋπολογισμούς πριν εγκριθεί 
ο κρατικός προϋπολογισμός, υποθέτοντας ότι θα εγκριθούν τα κονδύλια που έχουν να παίρνουν από το κράτος, 
έν’ λάθος.  Πώς ενέκριναν τζιαι θεώρησαν ότι εννά έχουν τούτο το έσοδο, όταν η Βουλή δεν εψήφισε καν.   

 Ίσως πρέπει να δούμε για παράδειγμα, σε συνεργασία με την κυβέρνηση, αν μπορεί για τους οργανισμούς 
να αλλάξει το οικονομικό έτος.  Να μην είναι από την 1η Ιανουαρίου ώς την 31η Δεκεμβρίου.  Αν μπορούσε να 
ήταν για παράδειγμα από την 1η Μαρτίου ή από την 1η Ιουνίου.  Εν θα άλλαζε τίποτε, αλλά τουλάχιστον νόμιμα 
θα εκυλούσε το οικονομικό έτος, πρώτα να εγκριθεί ο κρατικός προϋπολογισμός που προβλέπει ότι το ΡΙΚ εννά 
πάρει για παράδειγμα €25 εκατομ. και μετά να έρτει το ΡΙΚ με αυτό το δεδομένο να ετοιμάσει τον προϋπολογισμό 
του. 



 

1153 

 Άρα, το λέω…  Εντάξει, ναι, υπάρχει ζήτημα, εν γίνεται τώρα να τρέχουμε να ψηφίζουμε πρόνοιες, για να 
μπορέσουν να λειτουργήσουν, να μην προκύψει κενό, αλλά, το λέω ξανά -τζιαι πήρα τούτη την ευκαιρία, για να 
κάμω τούτο το σχόλιο- δεν είμαι βέβαιος εάν με νουθεσίες απλώς μπορεί να επιλυθεί το πρόβλημα.   

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ. 

 Ο συνάδελφος ο Γιώργος ο Λουκαΐδης.   

ΓΙΩΡΓΟΣ ΛΟΥΚΑΪΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Μια αναφορά για τις τροπολογίες.  Για μας έχει τεράστια σημασία να συμπεριληφθεί το σταύρωμα των 
κονδυλίων, η δέσμευση και για τα νομικά πρόσωπα.  Ακόμα και γι’ αυτό το θέμα που αφορά στις προσλήψεις 
προσωπικού, που, αντί να καλύπτονται με μόνιμο προσωπικό, καλύπτονται με αγορά υπηρεσιών, θέλω να σας 
θυμίσω ότι έχω καταγγείλει και από το βήμα της Βουλής, μετά την επίσκεψή μου στο κρατικό χημείο, ότι τα 
πρόσωπα που εργάζονται στο κρατικό χημείο με αγορά υπηρεσιών ουσιαστικά προέρχονται από Γραφείο, από 
νομικό πρόσωπο, και είμαι σίγουρος ότι δεν είναι η μόνη περίπτωση.  Οπόταν, σε αυτή την περίπτωση στην 
οποία αναφέρθηκα και προφανώς και άλλες αυτή η δέσμευση που κάμνουμε δεν περιλαμβάνει το Γραφείο που 
στέλνει εργαζόμενους με αγορά υπηρεσιών από το Γραφείο -και πληρώνονται από το Γραφείο- στη δημόσια 
υπηρεσία, σε κρατική υπηρεσία, στο κρατικό χημείο, όχι ημικρατικό οργανισμό, σε κρατική υπηρεσία.  Οπόταν, 
έχει τεράστια σημασία να ψηφιστεί η δική μας τροπολογία, που καλύπτει και τα δύο, τζιαι φυσικά τζιαι νομικά 
πρόσωπα. 

 Σε ό,τι αφορά το άλλο ζήτημα, που κυρίως γι’ αυτό έχω ζητήσει τον λόγο, εγώ συμφωνώ πλήρως με αυτά 
που είπε η κ. Ερωτοκρίτου και προσθέτω:  Το Σύνταγμα προβλέπει ο κρατικός προϋπολογισμός, για να 
ακριβολογούμε, όχι των ημικρατικών, αλλά κάποιος θα μπορούσε να πει ότι κατ’ αναλογία έπρεπε να ισχύει και 
για τους ημικρατικούς, πρέπει να κατατίθεται τρεις μήνες πριν τη λήξη του έτους.  Έν’ συγκεκριμένο το Σύνταγμα, 
δεν είναι γενικό και αόριστο.   

 Γιατί δεν μπορώ να συμφωνήσω με τον κ. Γεωργιάδη;  Μπορεί στο παρελθόν η κακή πρακτική με την 
οποία να υπήρξε, έτσι, ανοχή ήταν να κατατίθενται στη συνέχεια οι προϋπολογισμοί των ημικρατικών, στην 
πορεία όμως των ετών, διαπιστώνοντας τα προβλήματα που δημιουργούνται -και θέλω να θυμίσω και τις 
συζητήσεις που εκάμναμεν ακόμη και πέρσι- το κοινοβούλιο απαίτησε από την εκτελεστική εξουσία να υπάρχει 
μέριμνα, ώστε οι προϋπολογισμοί να κατατίθενται έγκαιρα.  Τζι έγιναν πάρα πολλές υποδείξεις, νομίζω είναι η 
Πρόεδρος τούτου του κοινοβουλίου, τούτης της κοινοβουλευτικής περιόδου, η κ. Δημητρίου, που είχε στείλει και 
επιστολές πέρσι, μετά από ανάλογη συζήτηση που κάναμε σε αυτό το σώμα.   

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Ε, ναι, δεν δείχνει σεβασμό αυτό το πράγμα!  Τζιαι έντζιεν τυπικό το ζήτημα, είναι ουσιαστικό και υπάρχει 
αυτή η απαίτηση.  Κι εγώ θα εισηγούμουν ακόμα μια χρονιά, κύριε Πρόεδρε, η προεδρία της Βουλής, η κ. 
Δημητρίου, ξανά να απευθυνθεί.  Διότι φοβούμαι ότι…  Αν θυμάστε πέρσι -τζιαι νομίζω ότι θυμούμαι καλά- 
περάσαμε και τα δωδεκατημόρια τζι είσιεν ημικρατικούς που έρχονταν ακόμα.   

 Θέλω τζιαι κάτι άλλο τζιαι τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αν συμφωνεί το σώμα, να ρωτήσουμε και να ξέρουμε:  
«Ποιος είναι που ευθύνεται για την αργοπορία;».  Διότι σε πολλές περιπτώσεις, ξέρω τζιαι από πέρσι, οι 
ημικρατικοί έστειλαν έγκαιρα τους προϋπολογισμούς τους, στα χρονοδιαγράμματα που τους εζητηθήκαν από την 
εκτελεστική εξουσία, πλην όμως δυστυχώς δεν υπήρξε η κατάλληλη δουλειά και προετοιμασία, ώστε να έρτουν 
τζιαι έγκαιρα στη Βουλή.  Οπόταν, είναι καλά να ξέρουμε πού είναι που εντοπίζεται το πρόβλημα τζιαι στο κάτω 
κάτω αν έσιει ημικρατικούς που είναι τόσο ανίκανοι να ετοιμάσουν έναν προϋπολογισμό τζιαι ετοιμάζουν τον τζιαι 
στέλλουν τον στην εκτελεστική εξουσία τον Γενάρη της επόμενης χρονιάς, αντί τον Ιούνη ή εν ηξέρω τον 
Σεπτέμβρη που τους ζητά η εκτελεστική εξουσία, έν’ καλά να το ξέρουμε.  Είναι καλά να το ξέρουμε!  Αν όμως τα 
συμβούλια των ημικρατικών εμερίμνησαν και έχουν στείλει τους προϋπολογισμούς έγκαιρα, έν’ επίσης καλά να 
ξέρουμε πού υπάρχει ευθύνη.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Λουκαΐδη.   

 Τον λόγο έχει ο συνάδελφος ο Μαρίνος ο Σιζόπουλος. 

ΜΑΡΙΝΟΣ ΣΙΖΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Δύο τα θέματα τα οποία συζητούμε.  Όσον αφορά τον χρόνο κατάθεσης των προϋπολογισμών, είναι 
γεγονός ότι υπάρχει σημαντικός λόγος, αν είναι δυνατό, οι προϋπολογισμοί να εγκρίνονται πριν από την έναρξη 
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του επόμενου χρόνου.  Το κοινοβούλιο είναι έτοιμο και είναι σε θέση μέσα στον Δεκέμβρη να ψηφίσει τους 
προϋπολογισμούς όλων των ημικρατικών οργανισμών;  Αν το κοινοβούλιο είναι έτοιμο να συζητήσει και να τους 
ψηφίσει, να το πράξει.  Αν θα έχουμε έναν μήνα καθυστέρηση, θα συζητηθούν και θα ψηφιστούν εντός του 
Γενάρη, νομίζω ότι δεν χάθηκε ο κόσμος, γι’ αυτό υπάρχουν τζιαι τα δωδεκατημόρια.   

 Το δεύτερο ζήτημα, να υπενθυμίσω ότι και παλαιότερα ακόμα και οι προϋπολογισμοί του κράτους 
ψηφίζονταν Γενάρη, Φλεβάρη και έγινε μια σημαντική βελτίωση τις τελευταίες πενταετίες, να ψηφίζονται πριν από 
τη λήξη του ημερολογιακού έτους, όπως και τώρα.  Και αυτό είναι πάρα πολύ σημαντικό.  Έχει σημασία 
εποικοδομητικά να καταβάλλουμε κάθε δυνατή προσπάθεια να βελτιώσουμε ακριβώς το σύστημα, για να 
ψηφίζονται έγκαιρα οι προϋπολογισμοί, αν είναι δυνατό, να μην υπάρχουν τα δωδεκατημόρια και να προχωρούμε 
ακριβώς σε ένα σωστό οικονομικό έτος όσον αφορά τη διαχείριση και τον έλεγχο.   

 Όσον αφορά τώρα τους προϋπολογισμούς, εμείς θα ψηφίσουμε τους προϋπολογισμούς των ημικρατικών 
οργανισμών και όσον αφορά τις τροπολογίες θα υπενθυμίσω κάτι.  Νομίζω ότι δεν έχει παρέλθει μεγάλο χρονικό 
διάστημα που σε αυτή την αίθουσα γίνονταν συζητήσεις, γίνονταν επικρίσεις, γιατί η κυβέρνηση θα κάλυπτε κενές 
θέσεις της δημόσιας υπηρεσίας, για να καλύψει τις ανάγκες.  Και υπήρχε διαμαρτυρία γιατί να καλυφθεί τέτοιος 
μεγάλος αριθμός κενών θέσεων στους προϋπολογισμούς.  Ε, πρέπει να αποφασίσουμε:  Ή εννά καλύπτουμε τις 
θέσεις τις κενές, για να μπορεί η δημόσια υπηρεσία να λειτουργεί, ή, όταν υπάρχουν κενές θέσεις, αναγκαστικά 
θα πρέπει να γίνεται αγορά υπηρεσιών, για να καλύψει τις ανάγκες.  Δεν γίνεται κατά το δοκούν, ανάλογα με το 
τι μας βολεύει κάθε φορά, να είναι και η τοποθέτησή μας.   

 Είναι γι’ αυτό ακριβώς τον λόγο που, ναι, θα πρέπει το κοινοβούλιο όχι μόνο να φέρνει ένσταση, αλλά 
μέσα από μια ορθολογική διαχείριση και μελέτη να στηρίξει την πλήρωση όλων των κενών θέσεων στη δημόσια 
υπηρεσία, για να σταματήσουν και οι θέσεις των εκτάκτων ενδεχομένως και των υπηρεσιών.  Από τη στιγμή όμως 
που δεν είναι καλυμμένες αυτές οι θέσεις και υπάρχουν ανάγκες, ναι, τότε πρέπει να καλυφθούν με υπηρεσίες.  
Και απ’ εκεί και πέρα, εμείς είμαστε σε θέση να ελέγχουμε ακριβώς αν η αγορά των υπηρεσιών αυτών γίνεται με 
σωστό τρόπο ή αν γίνεται, για να εξυπηρετήσει ενδεχομένως οποιεσδήποτε σκοπιμότητες.  Γι’ αυτό εμείς θα 
καταψηφίσουμε και τις δύο τροπολογίες. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον κ. Μαρίνο Σιζόπουλο. 

 Και τον λόγο έχει ο συνάδελφος ο Αλέκος ο Τρυφωνίδης. 

ΑΛΕΚΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙΔΗΣ: 

 Ευχαριστώ, Πρόεδρε. 

 Νομίζω ότι, αν με την ίδια τακτική συνεχίσουμε, μετά από μία δεκαετία πάλι θα λέμε τα ίδια, είτε ευθύνονται 
οι άλφα είτε υπάρχει έλλειψη σεβασμού και ούτω καθεξής.  Τι γίνεται σήμερα;  Οι προϋπολογισμοί των 
περισσότερων ημικρατικών ετοιμάζονται έγκαιρα από ένα διοικητικό συμβούλιο το οποίο εδιόρισεν η κυβέρνηση 
που κυβερνά.  Η καθυστέρηση γίνεται, εξ όσων γνωρίζω, μετέπειτα, όταν εξετάζονται από το Υπουργείο 
Οικονομικών οι προϋπολογισμοί και πάνε και έρχονται.  Φύγε αυτό το κονδύλι -κύριε Χάρη Γεωργιάδη, μπορείς 
να το επιβεβαιώσεις- κόψε σε αυτό, κάμε σε εκείνο.  Πιστεύω ότι μπορεί η εισήγησή σου, αγαπητέ Χάρη, να είναι 
μια διέξοδος, αλλαγή του ημερολογιακού έτους ή το Υπουργείο Οικονομικών να συμμετέχει, πριν να ετοιμαστεί ο 
προϋπολογισμός του εκάστοτε οργανισμού, ούτως ώστε Ιούλιο, Αύγουστο που εγκρίνονται από τους 
ημικρατικούς να είναι και με τη συμμετοχή της εκάστοτε κυβέρνησης, ούτως ώστε να είναι τελειωμένο αυτό που 
ψηφίζεται από το διοικητικό συμβούλιο.  Γιατί τι νόημα έχει, κύριοι συνάδελφοι, όταν ένα διοικητικό συμβούλιο 
που διορίζεται από μία κυβέρνηση ψηφίζει έναν άλφα προϋπολογισμό και μετέπειτα στο Υπουργείο Οικονομικών 
ο υπουργός αυτής της κυβέρνησης με τα στελέχη του υπουργείου κάμνουν διαβούλευση για αλλαγή;  Νομίζω 
υπάρχει μια δυσαρμονία και μπορούμε είτε με μια πρόταση που είπε ο κ. Γεωργιάδης για επέκταση είτε με μια 
άλλη ρύθμιση νομοθετική που ανάφερα προηγουμένως αυτό το πρόβλημα να λυθεί διά παντός.   

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ.   

 Έχουμε ακόμα δύο ομιλητές.   

 Ο συνάδελφος ο Μαρίνος ο Μουσιούττας.   

 Κύριε Μαρίνο.  Και μετά ακολουθεί ο κ. Παπαδούρης Σταύρος, που είναι ο τελευταίος ομιλητής. 

ΜΑΡΙΝΟΣ ΜΟΥΣΙΟΥΤΤΑΣ: 

 Χάριν των πρακτικών να αναφέρω ότι για μια φορά -και αυτό χαιρετίστηκε απ’ όλα τα μέλη της Βουλής- 
στους προϋπολογισμούς του 2020 είχε συζητηθεί μέχρι τις 22 Νοεμβρίου του 2019 η πλειοψηφία των 
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προϋπολογισμών των ημικρατικών οργανισμών, τότε που την προεδρία της επιτροπής Οικονομικών είχε ο κ. 
Άγγελος Βότσης.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Μουσιούττα. 

 Κύριε Σταύρο Παπαδούρη, έχεις τον λόγο. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, για να μην καθυστερώ και το σώμα, με έχει καλύψει ο κ. Μουσιούττας.  Όντως, το έχω 
επιβεβαιώσει και εγώ, για το 2020 όλοι οι ημικρατικοί οργανισμοί, πλην τριών ημικρατικών οργανισμών, 
συζητήθηκαν και ψηφίστηκαν πριν το τέλος του χρόνου.  Άρα, σίγουρα υπάρχει ο τρόπος, αλλά νομίζω ότι, αν 
και κάποιοι ημικρατικοί οργανισμοί έχουν την πρόθεση και την ευχέρεια να το πράξουν, νιώθοντας τον 
εφησυχασμό που αφήνουμε να νοηθεί, ε, νομίζω δεν θα το διορθώσουμε ποτέ. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να πούμε ότι την περασμένη φορά θυμούμαι ότι η Πρόεδρος της Βουλής ήταν άκρως επικριτική για τούτο 
το θέμα και, επειδή είμαι ο παλαιότερος εξ όλων εδώ, θυμούμαι τούτο το πρόβλημα ήταν διαχρονικό ’πού το 
1999, είχαμε τα ίδια προβλήματα. 

 Κυρία Ερωτοκρίτου και κύριε Χρύση, που είστε της επιτροπής Οικονομικών, έν’ σωστές οι παρατηρήσεις 
που έκαναν τόσο ο κ. Γεωργιάδης όσο και ο κ. Λουκαΐδης και οι λοιποί συνάδελφοι.  Ας το ρυθμίσουμε νομοθετικά, 
τα διοικητικά συμβούλια να έχουν υποχρέωση να υποβάλλουν σε συγκεκριμένη ημερομηνία τους 
προϋπολογισμούς, σε διαφορετική περίπτωση θα εκπίπτουν του αξιώματός τους πάραυτα, οπότε να λήξει το 
θέμα. 

 Κύριε Ευθύμιε. 

ΕΥΘΥΜΙΟΣ ΔΙΠΛΑΡΟΣ: 

 Πρόεδρος τότε της επιτροπής Οικονομικών είπαμε ότι ήταν ο κ. Βότσης.  Υπουργός Οικονομικών ήταν ο 
Χάρης ο Γεωργιάδης.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Θέλει κάποιος άλλος συνάδελφος να πει πότε και πού και ποιοι ήταν υπουργοί; 

 Αν δεν χρειάζεται… 

ΜΙΧΑΛΗΣ ΓΙΑΚΟΥΜΗ: 

 Ο κ. Βότσης ήταν το 2020. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα.  

 Άρα, αφού τοποθετήθηκαν τα κομματικά σχήματα… 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση.  

 Προχωρούμε τώρα με τις τροπολογίες. 

 Έχουμε πρώτα την τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά, Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και του αγαπητού 
συνάδελφου κ. Σταύρου Παπαδούρη εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών. 

 Κύριε γραμματέα, παρακαλώ να διαβαστεί η τροπολογία μας. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 

μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού 
της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
16 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 
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«Αγορά υπηρεσιών.  17. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών, με εξαίρεση για 
υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, χωρίς 
προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ να ψηφίσουμε για την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Το λοιπόν!  Το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα έξι.  Δεκαεπτά ψήφοι υπέρ και δεκαεννέα εναντίον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με δεκαεννέα ψήφους εναντίον και δεκαεπτά ψήφους υπέρ, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να διαβάσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας Ορφανίδου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού για το νομοσχέδιο «Ο περί 

Προϋπολογισμού της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
16 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά 
υπηρεσιών από 
φυσικά 
πρόσωπα.  

17. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών από φυσικά 
πρόσωπα, με εξαίρεση για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και 
Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Και τώρα ψηφίζουμε για την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα, κύριε Κώστα, μόλις είσαι έτοιμος! 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Τριάντα ψήφοι υπέρ, πέντε εναντίον, μία αποχή και ένας ή μία δεν ψήφισε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Άρα, με τριάντα ψήφους υπέρ, πέντε εναντίον και μία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου ποσού ύψους 
€56.032.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024.  Άρθρο 2.  

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για την κάλυψη του ελλείμματος άλλων άρθρων 
κάτω από το ίδιο Κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Δημιουργία και κατάργηση θέσεων.  Άρθρο 5. 

 Εναλλάξιμες θέσεις.  Άρθρο 6. 

 Λειτουργός υπεύθυνος για την είσπραξη των εσόδων.  Άρθρο 7. 

 
 Τα αναλυτικά αποτελέσματα όλων των ηλεκτρονικών ψηφοφοριών της συνεδρίασης ευρίσκονται στο Αρχείο της 

Βουλής. 
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 Λειτουργός που ασκεί έλεγχο πάνω στα κονδύλια δαπανών.  Άρθρο 8. 

 Όροι και άλλη ορολογία που αναφέρονται στον παρόντα Νόμο.  Άρθρο 9. 

 Μείωση κλιμάκων εισδοχής.  Άρθρο 10. 

 Αναπροσαρμογή του ύψους των απολαβών.  Άρθρο 11. 

 Απαγόρευση προσλήψεων ωρομίσθιου προσωπικού και προσωπικού για την κάλυψη έκτακτων και 
εποχιακών αναγκών.  Άρθρο 12. 

 Φορολόγηση επιδομάτων.  Άρθρο 13. 

 Απαγόρευση απασχόλησης συνταξιούχων προσώπων.  Άρθρο 14. 

 Απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων.  Άρθρο 15. 

 Μισθοδοτική ανέλιξη στις Κλίμακες Α2, Α5 και Α7(ii).  Άρθρο 16. 

 Αγορά υπηρεσιών από φυσικά πρόσωπα.  Άρθρο 17. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Άρα, ψηφίζουμε για τα άρθρα 1 μέχρι 17, παρακαλώ, και να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα πέντε.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, τα άρθρα 1 μέχρι 17 εγκρίνονται ομόφωνα. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για το σύνολο του νομοσχεδίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Τριάντα επτά ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα επτά ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ομόφωνα ψηφίζεται 
σε νόμο της Δημοκρατίας. 

ΧΡΙΣΤΙΑΝΑ ΕΡΩΤΟΚΡΙΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Νομίζω όλα τα κόμματα να δηλώσουμε, εάν συμφωνούμε βεβαίως, ότι θα τηρήσουμε την ίδια στάση στις 
τροπολογίες.  Μην επαναλάβουμε την ίδια διαδικασία έξι φορές...  Η ψήφος του Δημοκρατικού Κόμματος είναι η 
ίδια όπως στο πρώτο θέμα. 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ένα λεπτό, να διαβουλευτεί το προεδρείο.   

 Το λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, με λίγη υπομονή θα ακολουθήσουμε την ορθόδοξη, πεπατημένη, 
συνταγματική διαδικασία και θα ψηφίζουμε με τον τρόπο που πρέπει. 

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: 

 Έν’ για να έσιει δουλειά ο κ. Κώστας! 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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(Αστειευόμενος) 

 Μια φορά που βρέθηκα τζιαι εγώ δαμαί να… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ:  

 Το υπ’ αριθμόν 2 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Προϋπολογισμού του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών 
Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023». 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 2 θέματος είναι η έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Ιδρύματος Κρατικών 
Υποτροφιών Κύπρου ποσού ύψους €8.800.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών του 2024 Νόμος του 2023» 

Παρόντες: 

 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Αντρέας Καυκαλιάς 

 Χρύσης Παντελίδης Χρίστος Χριστοφίδης 

 Ονούφριος Κουλλά Σταύρος Παπαδούρης 

 Σάβια Ορφανίδου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 8 και 15 Ιανουαρίου 2024.  Στη συνεδρία της επιτροπής 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών, καθώς και ο πρόεδρος του διοικητικού 
συμβουλίου του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου (ΙΚΥΚ). 

 Σημειώνεται ότι, στο στάδιο της συζήτησης του υπό αναφορά νομοσχεδίου, παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη 
της επιτροπής κ. Χάρης Γεωργιάδης, Άριστος Δαμιανού και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Ο προϋπολογισμός του ΙΚΥΚ για το 2024 θεωρείται ισοσκελισμένος και προβλέπει συνολικές δαπάνες 
ύψους €8.800.000 και συνολικά έσοδα ύψους €8.806.010, τα οποία θα προέλθουν κυρίως από κρατική χορηγία. 

 Σύμφωνα με τα κατατεθέντα στοιχεία, οι δαπάνες του ΙΚΥΚ για το 2024 αναλύονται ως ακολούθως: 

1. Κοινωνικές παροχές/παροχές παιδείας (€8.288.911). 

2. Λειτουργικές δαπάνες, αντιμισθία, αγορά εξοπλισμού και άλλα έξοδα (€486.089). 

3. Μη προβλεπόμενες δαπάνες και αποθεματικό (€25.000). 

 Ειδικότερα, οι δαπάνες για υποτροφίες και ειδικές υποτροφίες ανέρχονται στα €8.188.911 και €100.000, 
αντίστοιχα, και προορίζονται να καλύψουν κυρίως τα ακόλουθα: 

1. Την παραχώρηση αριθμού υποτροφιών για πτυχιακές, μεταπτυχιακές και διδακτορικές σπουδές για το 
ακαδημαϊκό έτος 2023-2024. 

2. Την καταβολή του ποσού της υποτροφίας προς υφιστάμενους υποτρόφους του ιδρύματος, που 
εγκρίθηκαν τα προηγούμενα έτη σπουδών και οι οποίοι συνεχίζουν τις σπουδές τους το ακαδημαϊκό έτος 
2023-2024. 

3. Την παραχώρηση αριθμού υποτροφιών, που προσφέρονται από την Κυπριακή Δημοκρατία μέσω του 
εθνικού γαλλικού οργανισμού «Campus France» στο πλαίσιο διακρατικής συμφωνίας, σε υφιστάμενους 
και νέους υποτρόφους για πτυχιακές, μεταπτυχιακές και διδακτορικές σπουδές. 

4. Απρόβλεπτες δαπάνες και εξαιρετικές περιπτώσεις που δεν προβλέπονται σε συγκεκριμένο κεφάλαιο του 
προϋπολογισμού (π.χ. ενστάσεις υποψηφίων στους οποίους δεν χορηγήθηκε υποτροφία). 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, ο προϋπολογισμός περιλαμβάνει πρόνοια για την κάλυψη μέρους του 
κόστους προσωπικού, καθότι το ΙΚΥΚ στελεχώνεται από προσωπικό της δημόσιας υπηρεσίας που είναι 
αποσπασμένο στο ίδρυμα, ενώ το υπόλοιπο καταβάλλεται από το κράτος.  Ειδικότερα, το προσωπικό που είναι 
αποσπασμένο στο ΙΚΥΚ αποτελείται από έναν Ανώτερο Διοικητικό Λειτουργό, έναν Βοηθό Γραμματειακό 
Λειτουργό, τρεις έκτακτους υπαλλήλους αορίστου χρόνου, καθώς και έναν έκτακτο Βοηθό Λογιστικό Λειτουργό, 
ο οποίος εργάζεται στο ίδρυμα με καθεστώς μερικής απασχόλησης. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης μέλη της επιτροπής εξέφρασαν ικανοποίηση για τα αποτελέσματα και την 
πρόοδο του ΙΚΥΚ, το οποίο, παρά τον σχετικά μικρό προϋπολογισμό που διαθέτει, εκτελεί σημαντικό έργο, 
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βελτιώνοντας τις διαδικασίες του και αυξάνοντας παράλληλα τις χορηγίες προς δικαιούχους. 

 Ο πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου του ΙΚΥΚ δήλωσε επ’ αυτού ότι με τον εκσυγχρονισμό του 
ιδρύματος και την εγκαθίδρυση μηχανισμού ηλεκτρονικής υποβολής αιτήσεων έχουν αυξηθεί τόσο οι 
υποβληθείσες αιτήσεις όσο και οι χορηγίες που παραχωρούνται.  Επιπροσθέτως, δήλωσε ότι παραχωρούνται 
υποτροφίες σε επιλέξιμους αιτητές ανεξαρτήτως ηλικίας ως μέτρο προώθησης της δια βίου μάθησης. 

 Ο ίδιος εκπρόσωπος επισήμανε την ανάγκη καλύτερης ενημέρωσης, από πλευράς του αρμόδιου 
υπουργείου, των μαθητών τριτοβάθμιας εκπαίδευσης αναφορικά με τα παρεχόμενα από το ΙΚΥΚ προγράμματα 
υποτροφιών, ώστε αυτά να τυγχάνουν μεγαλύτερης αξιοποίησης. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του υπό αναφορά νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση 
του προϋπολογισμού του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου για το έτος 2024. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, τα μέλη 
της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, καθώς και το μέλος της 
βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

 Στη βάση των πιο πάνω θέσεων, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού με την 
παρούσα έκθεσή της υποβάλλει το υπό αναφορά νομοσχέδιο στην ολομέλεια του σώματος για σκοπούς λήψης 
τελικής απόφασης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ωραία!   

 Εδώ υπάρχουν δύο τροπολογίες, μία εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις και του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών και μία εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού. 

 Έχουμε ομιλητές επί τούτων ή είναι οι ίδιες οι θέσεις; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είναι οι ίδιες ακριβώς, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ωραία!  Προχωρούμε τώρα με τις τροπολογίες. 

 Έχουμε πρώτα την τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά, Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και κ. Σταύρου Παπαδούρη 
εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών. 

 Παρακαλώ να διαβαστεί η τροπολογία, κύριε γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Επαναλαμβάνω ότι είναι ίδιες ακριβώς με τις προηγούμενες.  Τουλάχιστον ας γίνεται η ψηφοφορία μόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Άρα, με το ίδιο αποτέλεσμα που εγκρίθηκε η προηγούμενη τροπολογία καταχωρίζεται στα πρακτικά κατά 
το αυτό αποτέλεσμα.  Συμφωνούμε; 

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΑΤΤΑΛΙΔΟΥ: 

 Όχι.  Εγώ λέω να το ψηφίσουμε…  Έκαμα λάθος προηγουμένως. 

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

 Να το ψηφίσουμε ακόμα μια φορά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ωραία!  Κυρία Αλεξάνδρα μου, δεν θα σου χαλάσουμε το χαττίριν! 

 Να διαβαστεί η τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 



 

1160 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 

μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού 
του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
7 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά 
υπηρεσιών.  

8. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών, με εξαίρεση για 
υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, χωρίς 
προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία των συναδέλφων όπως διαβάστηκε προηγουμένως. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Δεκαέξι ψήφοι υπέρ, είκοσι μία εναντίον και καμία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι μία ψήφους εναντίον, δεκαέξι ψήφους υπέρ και καμία αποχή, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά, Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας Ορφανίδου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού για το νομοσχέδιο «Ο περί 

Προϋπολογισμού του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
7 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά 
υπηρεσιών από 
φυσικά πρόσωπα.  

8. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών από φυσικά 
πρόσωπα, με εξαίρεση για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και 
Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
 Ψηφίζουμε για την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Μόλις είναι έτοιμο το αποτέλεσμα, κύριε Κώστα, να το ανακοινώσεις. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα οκτώ.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, δύο ψήφοι εναντίον και μία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών Κύπρου  ποσού ύψους 
€8.800.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για κάλυψη του ελλείμματος άλλων άρθρων κάτω 
από το ίδιο Κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Λειτουργός που ασκεί έλεγχο πάνω στα κονδύλια.  Άρθρο 5. 

 Λειτουργός υπεύθυνος για την είσπραξη των εσόδων.  Άρθρο 6. 



 

1161 

 Φορολόγηση επιδομάτων.  Άρθρο 7. 

 Αγορά υπηρεσιών από φυσικά πρόσωπα.  Άρθρο 8. 

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριοι συνάδελφοι! 

 Ναι, κύριε Σαββίδη. 

ΧΡΥΣΑΝΘΟΣ ΣΑΒΒΙΔΗΣ: 

 Έχουμε ένα σχόλιο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Όχι, κύριε Σαββίδη, περίμενε να ολοκληρώσουμε την ψηφοφορία και τα σχόλια μετά.  Ενδιάμεσα δεν 
γίνονται σχόλια. 

 Το λοιπόν, ψηφίστε για τα άρθρα 1 μέχρι 8, παρακαλώ. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Τριάντα επτά ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα επτά ψήφους υπέρ, τα άρθρα 1 μέχρι 8 εγκρίνονται ομόφωνα. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών 
Κύπρου του 2024 Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για το σύνολο του νομοσχεδίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα οκτώ.  Τριάντα οκτώ ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ομόφωνα ψηφίζεται 
σε νόμο της Δημοκρατίας. 

 Τώρα είναι ώρα για το σχόλιο, κύριε Σαββίδη. 

ΧΡΥΣΑΝΘΟΣ ΣΑΒΒΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Είναι ότι δεν άκουσα προηγουμένως να μας πείτε να τοποθετηθούμε.  Απλά, θεωρώ ότι το Ίδρυμα 
Κρατικών Υποτροφιών είναι το τμήμα που βοηθά πάρα πολλά παιδιά να σπουδάσουν… 

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ, εζήτησεν τον λόγο ο συνάδελφος. 

 Μα, αντιλαμβάνομαι ότι δεν είναι για την ψήφο που ζήτησες... 

ΧΡΥΣΑΝΘΟΣ ΣΑΒΒΙΔΗΣ: 

(Σε έντονο ύφος) 

 Ναι, φίλε Πρόεδρε, δεν είπετε στην αρχή να τοποθετηθούμε επί θέματος αρχής, επήετε απευθείας στην 
ψήφιση των τροπολογιών!  Εντάξει.  Να μη μιλήσουμε, να μη μιλήσουμε!  Απλά, θεωρώ ότι έπρεπε να πείτε επί 
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θέματος αρχής να πούμε κάποια πράγματα.  Δεν μας το είπετε, γι’ αυτό βάζω θέμα.  Αλλά, αν δεν θέλετε να 
μιλήσω, να μη μιλήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριοι συνάδελφοι, έχει αναγνωστεί σωστά, μην ανησυχείτε.  Μπορεί να μην το προσέξατε. 

ΧΡΥΣΑΝΘΟΣ ΣΑΒΒΙΔΗΣ: 

 Ευχαριστούμε, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ! 

 Το λοιπόν.  Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής Δημόσιας 
Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος του 2024 Νόμος του 2023». 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 3 θέματος είναι η έγκριση πληρωμής από το Ταμείο της Αρχής Δημόσιας 
Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος ποσού ύψους €1.665.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η 
Δεκεμβρίου 2024. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος του 2024 Νόμος του 

2023»  

Παρόντες:  

 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Αντρέας Καυκαλιάς 

 Χρύσης Παντελίδης Χρίστος Χριστοφίδης 

 Ονούφριος Κουλλά Σταύρος Παπαδούρης 

 Σάβια Ορφανίδου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τον πιο πάνω προϋπολογισμό 
σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 8 και 14 Ιανουαρίου 2024.  Στην πρώτη συνεδρία της 
επιτροπής παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών, ο αντιπρόεδρος του διοικητικού 
συμβουλίου και ο γενικός διευθυντής της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος (ΑΔΕΕΛΕΠ). 

 Σημειώνεται ότι στο πλαίσιο της συζήτησης του υπό αναφορά νομοσχεδίου παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη 
της επιτροπής κ. Χάρης Γεωργιάδης, Άριστος Δαμιανού και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Ο προϋπολογισμός της ΑΔΕΕΛΕΠ για το 2024 είναι ισοσκελισμένος και προβλέπει συνολικές δαπάνες 
και έσοδα ύψους €1.665.000.  Τα έσοδα θα προέλθουν από κρατική χορηγία (€333.000), τέλη από νόμιμους 
ελεγκτές και νόμιμα ελεγκτικά γραφεία της Δημοκρατίας (€1.134.310) και από τέλη από αναγνωρισμένα σώματα 
ελεγκτών της Δημοκρατίας (€197.690). 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν, οι προϋπολογιζόμενες δαπάνες της ΑΔΕΕΛΕΠ για το 2024 
αφορούν κυρίως στα ακόλουθα: 

1. Αποδοχές προσωπικού (€359.366). 

2. Λειτουργικές δαπάνες (€243.900). 

3. Συντηρήσεις και επιδιορθώσεις (€19.500). 

4. Εκπαίδευση προσωπικού/συνέδρια (€83.000). 

5. Συμβουλευτικές υπηρεσίες/έρευνες (€857.500). 

6. Επιστροφές τελών και άλλων προσόδων (€20.000). 

7. Μεταβιβάσεις εξωτερικού (€15.000). 

8. Κεφαλαιουχικές δαπάνες (€36.200). 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία και με βάση τις διατάξεις του περί Ελεγκτών Νόμου η χρηματοδότηση του 
προϋπολογισμού της ΑΔΕΕΛΕΠ προέρχεται κατά 80% από τα αναγνωρισμένα σώματα ελεγκτών της Κυπριακής 
Δημοκρατίας, τους νόμιμους ελεγκτές και τα νόμιμα ελεγκτικά γραφεία της Δημοκρατίας, ενώ το υπόλοιπο 20% 
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προέρχεται από κρατική χορηγία. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος, ο αντιπρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου της ΑΔΕΕΛΕΠ 
δήλωσε ότι η Αρχή μέχρι στιγμής λειτουργεί με αποσπασμένο προσωπικό, καθώς και με αγορά υπηρεσιών για 
σκοπούς πραγματοποίησης των αναγκαίων επιθεωρήσεων ελεγκτικών οίκων που ελέγχουν οντότητες δημοσίου 
συμφέροντος.  Παράλληλα, δήλωσε ότι από την 1η Δεκεμβρίου 2023 έχει πληρωθεί η θέση του γενικού διευθυντή 
της ΑΔΕΕΛΕΠ, ενώ εντός του τρέχοντος έτους θα αρχίσει η διαδικασία πλήρωσης των μόνιμων κενών θέσεων 
της Αρχής. 

 Σε σχέση με τον προτεινόμενο προϋπολογισμό δήλωσε ότι παρουσιάζεται αυξημένος λόγω του 
σχεδιασμού για τη διενέργεια αυξημένων επιθεωρήσεων σε πρόσωπα που υπόκεινται σε έλεγχο από την 
ΑΔΕΕΛΕΠ δυνάμει της ισχύουσας νομοθεσίας και της εξέτασης αυξημένων πειθαρχικών υποθέσεων από την 
πειθαρχική επιτροπή, καθώς και της αναμενόμενης πλήρωσης των κενών θέσεων εντός του 2024. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος η επιτροπή ζήτησε περαιτέρω διευκρινίσεις αναφορικά με το 
ζήτημα της αγοράς υπηρεσιών εκ μέρους της ΑΔΕΕΛΕΠ, καθώς και τις πειθαρχικές διαδικασίες.  

 Συναφώς, ο γενικός διευθυντής της ΑΔΕΕΛΕΠ δήλωσε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Η αγορά υπηρεσιών για σκοπούς διενέργειας επιθεωρήσεων είναι απαραίτητη, καθότι απαιτούνται άτομα 
με εξειδικευμένες γνώσεις και εμπειρία. 

2. Οι υφιστάμενες πειθαρχικές διαδικασίες της ΑΔΕΕΛΕΠ χρήζουν βελτίωσης, ώστε να καταστούν ταχύτερες 
και πιο αποτελεσματικές.  Προς τον σκοπό αυτό θα εξεταστεί το ενδεχόμενο αναθεώρησης του 
πειθαρχικού συστήματος, αφότου ληφθούν οι απόψεις του νομικού συμβούλου της Αρχής.    

 Περαιτέρω, η επιτροπή ζήτησε τη θέση του Υπουργείου Οικονομικών σε σχέση με την περίληψη πρόνοιας 
σε όλους τους προϋπολογισμούς των νομικών προσώπων δημόσιου δικαίου (ΝΠΔΔ), αναφορικά με την 
απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία για την ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων, κατ’ ανάλογο τρόπο που είχε περιληφθεί στους προϋπολογισμούς ΝΠΔΔ για το έτος 2023. 

 Συναφώς, το αρμόδιο υπουργείο με ηλεκτρονικό του μήνυμα ενημέρωσε την επιτροπή ότι θέση του είναι 
όπως σε όλους τους νόμους των προϋπολογισμών των ΝΠΔΔ περιλαμβάνεται ρητή πρόνοια, ώστε ουδεμία 
δαπάνη να διενεργείται προς τον σκοπό αυτό. 

 Συνεπώς, το κείμενο του προϋπολογισμού, με τη σύμφωνη γνώμη της επιτροπής, έχει τροποποιηθεί με 
βάση τα πιο πάνω, ώστε να περιληφθεί σε αυτό η σχετική πρόνοια. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση του 
προϋπολογισμού της ΑΔΕΕΛΕΠ για το έτος 2024. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, τα μέλη 
της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και το μέλος της βουλευτής 
του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του 
θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

 Στη βάση των πιο πάνω θέσεων, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
υποβάλλει την παρούσα έκθεσή της για σκοπούς λήψης τελικής απόφασης επί του νομοσχεδίου, όπως αυτό έχει 
τροποποιηθεί σύμφωνα με τα πιο πάνω, στο στάδιο της συζήτησής του στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ωραία!   

 Έχουμε τες δύο τροπολογίες.  Καταχωρούνται στα πρακτικά με την ίδια ψηφοφορία και απορρίπτονται.  
Συμφωνούμε; 

 Μάλιστα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Απλώς, αν θέλει κάποιος να μιλήσει επί θέματος αρχής, για να μην έχομε τες ίδιες…  Αν μεν θέλει κάποιος 
να μιλήσει, να προχωρήσουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μα, κύριε Κώστα, αντιλήφθηκα ότι η ολομέλεια του σώματος εξέφρασε την ομόθυμη θέση ότι θα 
εγκρίνονται κατά τον αυτό τρόπο οι τροπολογίες. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Μπορεί να θέλει κάποιος να μιλήσει όμως. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Έχουμε κάποιον επί θέματος αρχής; 

 Δεν έχουμε. 

 Έχουμε πρώτα την τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και κ. Σταύρου Παπαδούρη 
εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 

μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού 
της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
13 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά  
υπηρεσιών. 

14. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών, με εξαίρεση για 
υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, χωρίς 
προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία των συναδέλφων όπως έχει διαβαστεί προηγουμένως. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Δεκαέξι ψήφοι υπέρ, είκοσι μία εναντίον και καμία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι μία ψήφους εναντίον, δεκαέξι ψήφους υπέρ και καμία αποχή, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

 Να αναγνωσθεί η τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας Ορφανίδου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Προϋπολογισμού της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
13 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά  
υπηρεσιών 
από φυσικά  
πρόσωπα. 

14. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών από φυσικά 
πρόσωπα, με εξαίρεση για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και 
Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών 
και Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Μόλις είναι έτοιμο το αποτέλεσμα, να ανακοινωθεί. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα οχτώ.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, δύο ψήφοι εναντίον και μία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, δύο ψήφους εναντίον και μία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 
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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1.   

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος ποσού 
ύψους €1.665.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για την κάλυψη του ελλείμματος άλλων άρθρων 
κάτω από το ίδιο Κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Απασχόληση αποσπασμένου προσωπικού στην Αρχή Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού Επαγγέλματος.  
Άρθρο 5. 

 Αυτόματη Tιμαριθμική Aναπροσαρμογή.  Άρθρο 6. 

 Μείωση κλιμάκων εισδοχής.  Άρθρο 7. 

 Αναπροσαρμογή του ύψους των απολαβών.  Άρθρο 8. 

 Φορολόγηση επιδομάτων.  Άρθρο 9. 

 Απαγόρευση απασχόλησης συνταξιούχων προσώπων.  Άρθρο 10. 

 Λειτουργός που ασκεί έλεγχο πάνω στα κονδύλια.  Άρθρο 11. 

 Λειτουργός υπεύθυνος για την είσπραξη των εσόδων.  Άρθρο 12. 

 Απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων.  Άρθρο 13. 

 Αγορά υπηρεσιών από φυσικά πρόσωπα.  Άρθρο 14. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε για τα άρθρα 1 μέχρι 14, παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα πέντε.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, τα άρθρα 1 μέχρι 14 εγκρίνονται ομόφωνα. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας Ελεγκτικού 
Επαγγέλματος του 2024 Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για το σύνολο του νομοσχεδίου τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ και δύο δεν ψήφισαν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ομόφωνα ψηφίζεται 
σε νόμο της Δημοκρατίας. 

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού Συμβουλίου του 2024 
Νόμος του 2023». 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να διαβάσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 4 θέματος είναι η έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Δημοσιονομικού 
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Συμβουλίου ποσού ύψους €508.642 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού Συμβουλίου του 2024 Νόμος του 2023» 

Παρόντες: 

 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Αντρέας Καυκαλιάς 

 Χρύσης Παντελίδης Χρίστος Χριστοφίδης 

 Ονούφριος Κουλλά Σταύρος Παπαδούρης 

 Σάβια Ορφανίδου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 8 και 14 Ιανουαρίου 2024.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ο πρόεδρος του Δημοσιονομικού Συμβουλίου και εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Οικονομικών. 

 Σημειώνεται ότι στο πλαίσιο της συζήτησης του υπό αναφορά νομοσχεδίου παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη 
της επιτροπής κ. Χάρης Γεωργιάδης, Άριστος Δαμιανού και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν, ο προϋπολογισμός του Δημοσιονομικού Συμβουλίου για το 
2024 είναι ισοσκελισμένος και προβλέπει συνολικές δαπάνες ύψους €508.642 και έσοδα του ίδιου ύψους, τα 
οποία θα προέλθουν κυρίως από κρατική χορηγία. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, οι συνολικές προβλεπόμενες δαπάνες για το έτος 2024 είναι αυξημένες κατά 
20,3% σε σχέση με τις αντίστοιχες δαπάνες για το έτος 2023 και αφορούν κυρίως στα ακόλουθα: 

1. Αποδοχές αξιωματούχων (€78.587). 

2. Αποδοχές προσωπικού (€111.243). 

3. Λειτουργικές δαπάνες (€44.512). 

4. Σύμβαση υπηρεσιών (€220.500). 

5. Μεταβιβάσεις εξωτερικού (€23.000). 

6. Μη προβλεπόμενες δαπάνες και αποθεματικό (€8.000). 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος ο πρόεδρος του Δημοσιονομικού Συμβουλίου δήλωσε μεταξύ 
άλλων τα ακόλουθα: 

1. Η αύξηση που παρατηρείται στον προϋπολογισμό του Δημοσιονομικού Συμβουλίου για το έτος 2024 
οφείλεται στις αυξημένες προβλέψεις για δικαιώματα εμπειρογνωμόνων, με σκοπό την αξιολόγηση και 
μελέτη σημαντικών δημοσιονομικών και οικονομικών θεμάτων, για την αντιμισθία αποσπασμένου 
προσωπικού στο συμβούλιο, καθώς και για την αγορά υπηρεσιών, με στόχο την ορθολογικότερη 
αξιολόγηση των μακροοικονομικών προβλέψεων.  

2. Κατά το έτος 2023 ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες για τη δημιουργία ψηφιοποιημένου αρχείου, καθώς και 
για τη ρύθμιση ζητημάτων που αφορούν στην εσωτερική λειτουργία του συμβουλίου, ενώ το 2024 
αναμένεται η επίτευξη των τεθέντων στόχων αναφορικά με τις δραστηριότητες του συμβουλίου.    

3. Εντός του 2024 θα ολοκληρωθεί η διαδικασία ανάπτυξης μοντέλου μακροοικονομικών εκτιμήσεων, το 
οποίο το Δημοσιονομικό Συμβούλιο προγραμματίζει να ανταλλάξει με αντίστοιχα μοντέλα ομότιμων 
φορέων άλλων κρατών μελών. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος η επιτροπή ζήτησε από τον πρόεδρο του Δημοσιονομικού 
Συμβουλίου διευκρινίσεις μεταξύ άλλων αναφορικά με τη στελέχωση του Δημοσιονομικού Συμβουλίου, καθώς 
και τις απόψεις του τόσο επί του κρατικού προϋπολογισμού για το έτος 2024 όσο και επί της πορείας της 
κυπριακής οικονομίας.  

 Συναφώς, σε σχέση με τα τεθέντα ζητήματα ο πρόεδρος του Δημοσιονομικού Συμβουλίου δήλωσε μεταξύ 
άλλων τα ακόλουθα: 

1. Το Δημοσιονομικό Συμβούλιο στελεχώνεται από μικρό αριθμό προσωπικού,  προερχόμενο κυρίως από 
αποσπάσεις, το οποίο είναι επιφορτισμένο κατά κύριο λόγο με διοικητικά και συναφή με τη λειτουργία του 
συμβουλίου καθήκοντα.  Ως εκ των στόχων, όπου υφίσταται ανάγκη εμπειρογνωμοσύνης για σκοπούς 
επίτευξης των στόχων και αρμοδιοτήτων του συμβουλίου, αυτή καλύπτεται μέσω της αγοράς υπηρεσιών.  

2. Η προοπτική της κυπριακής οικονομίας βραχυπρόθεσμα είναι θετική, ωστόσο, λόγω των συνθηκών 
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αβεβαιότητας που επικρατούν, εγείρονται ανησυχίες ως προς την περαιτέρω πορεία της.  Ειδικότερα, 
εκφράζονται ανησυχίες σχετικά με τις επιπτώσεις των γεωπολιτικών εξελίξεων στην κυπριακή οικονομία, 
καθώς και στη δυνατότητα κάλυψης μέσω του κρατικού προϋπολογισμού ενδεχόμενων έκτακτων 
αυξημένων κοινωνικών αναγκών, δεδομένης της πρόβλεψης για  περιορισμό της ανάπτυξης της 
οικονομίας κατά το έτος 2024 σε σχέση με το έτος 2023, της απόκλισης μεταξύ των προβλέψεων του 
Δημοσιονομικού Συμβουλίου και του Υπουργείου Οικονομικών ως προς τα προϋπολογιζόμενα έσοδα για 
το έτος 2024, καθώς και των υψηλών προϋπολογιζόμενων ανελαστικών δαπανών.  Περαιτέρω, εξέφρασε 
ανησυχίες σε σχέση με την εφαρμογή των νέων κανόνων οικονομικής διακυβέρνησης της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, καθώς και σε σχέση με τη μακροπρόθεσμη διαχείριση του Ταμείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

 Περαιτέρω, η επιτροπή ζήτησε τη θέση του Υπουργείου Οικονομικών σε σχέση με την περίληψη πρόνοιας 
σε όλους τους προϋπολογισμούς των Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου (ΝΠΔΔ), αναφορικά με την 
απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία για την ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων, κατ’ ανάλογο τρόπο που είχε περιληφθεί στους προϋπολογισμούς ΝΠΔΔ για το έτος 2023. 

 Συναφώς, το αρμόδιο υπουργείο με ηλεκτρονικό του μήνυμα ενημέρωσε την επιτροπή ότι θέση του είναι 
όπως σε όλους τους νόμους των προϋπολογισμών των ΝΠΔΔ περιλαμβάνεται ρητή πρόνοια, ώστε ουδεμία 
δαπάνη να διενεργείται προς τον σκοπό αυτό. 

 Συνεπώς, το κείμενο του προϋπολογισμού, με τη σύμφωνη γνώμη της επιτροπής, έχει τροποποιηθεί με 
βάση τα πιο πάνω, ώστε να περιληφθεί σε αυτό η σχετική πρόνοια. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση του 
προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού Συμβουλίου για το έτος 2024. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, τα μέλη 
της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και το μέλος της 
βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

 Στη βάση των πιο πάνω θέσεων η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού 
υποβάλλει την παρούσα έκθεσή της για σκοπούς λήψης τελικής απόφασης επί του νομοσχεδίου, όπως αυτό έχει 
τροποποιηθεί σύμφωνα με τα πιο πάνω, στο στάδιο της συζήτησής του στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής;  Δεν υπάρχουν. 

 Έχουμε δύο τροπολογίες. 

 Έχουμε πρώτα την τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 
μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 

μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού 
του Δημοσιονομικού Συμβουλίου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
12 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά  
υπηρεσιών. 

13. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών, με εξαίρεση για 
υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως 
να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού και να 
εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία των συναδέλφων όπως έχει διαβαστεί προηγουμένως. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Παρόντες τριάντα επτά.  Δεκαέξι ψήφοι υπέρ, είκοσι μία εναντίον και καμία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι μία ψήφους εναντίον, δεκαέξι ψήφους υπέρ και καμία αποχή, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας Ορφανίδου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού για το νομοσχέδιο «Ο περί 

Προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού Συμβουλίου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
12 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά  
υπηρεσιών 
από φυσικά 
πρόσωπα. 

13. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών από φυσικά 
πρόσωπα, με εξαίρεση για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο 
και Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Μόλις είναι έτοιμο το αποτέλεσμα, να ανακοινωθεί. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα οκτώ.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, δύο ψήφοι εναντίον και μία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, δύο ψήφους εναντίον και μία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Δημοσιονομικού Συμβουλίου ποσού ύψους €508.642  για τη χρήση 
του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για την κάλυψη του ελλείμματος άλλων άρθρων 
κάτω από το ίδιο Κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Μείωση κλιμάκων εισδοχής.  Άρθρο 5. 

 Κατάργηση θέσεων.  Άρθρο 6. 

 Φορολόγηση επιδομάτων.  Άρθρο 7. 

 Αναπροσαρμογή του ύψους των απολαβών.  Άρθρο 8. 

 Απαγόρευση πρόσληψης εργοδοτούμενων ορισμένου χρόνου, ωρομίσθιου προσωπικού και 
οποιασδήποτε άλλης κατηγορίας προσωπικού για κάλυψη έκτακτων ή εποχικών αναγκών.  Άρθρο 9. 

 Απαγόρευση απασχόλησης συνταξιούχων προσώπων.  Άρθρο 10. 

 Λειτουργοί που ασκούν έλεγχο πάνω στα κονδύλια και λειτουργοί υπεύθυνοι για την είσπραξη των 
εσόδων.  Άρθρο 11. 

 Απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ασφαλιστική εταιρεία για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων.  Άρθρο 12. 

 Αγορά υπηρεσιών από φυσικά πρόσωπα.  Άρθρο 13. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε για τα άρθρα 1 μέχρι 13, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
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 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Τριάντα επτά ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, τα άρθρα 1 μέχρι 13 εγκρίνονται ομόφωνα. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού Συμβουλίου του 2024 
Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για το σύνολο του νομοσχεδίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα έξι.  Τριάντα έξι ψήφοι υπέρ, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα έξι ψήφους υπέρ το νομοσχέδιο ομόφωνα ψηφίζεται σε νόμο της Δημοκρατίας. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Προϋπολογισμού του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου 
Εργοληπτών Οικοδομικών και Τεχνικών Έργων του 2024 Νόμος του 2023». 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και 
Τεχνικών Έργων ποσού ύψους €1.050.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και 

Τεχνικών Έργων του 2024 Νόμος του 2023» 

Παρόντες: 

 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Αντρέας Καυκαλιάς 

 Χρύσης Παντελίδης Χρίστος Χριστοφίδης 

 Ονούφριος Κουλλά Σταύρος Παπαδούρης 

 Σάβια Ορφανίδου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τον πιο πάνω προϋπολογισμό 
σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 8 και 15 Ιανουαρίου 2024.  Στην πρώτη συνεδρία της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών, του Υπουργείου 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων και η πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου του Συμβουλίου Εγγραφής 
και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και Τεχνικών Έργων (ΣΕΕΕ). 

 Σημειώνεται ότι στο πλαίσιο της συζήτησης του νομοσχεδίου παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη της επιτροπής 
κ. Χάρης Γεωργιάδης, Άριστος Δαμιανού και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Ο προϋπολογισμός του ΣΕΕΕ για το έτος 2024 προβλέπει συνολικές δαπάνες ύψους €1.050.000 και 
έσοδα ύψους €906.600, τα οποία αναμένεται να προέλθουν κυρίως από την έκδοση ετήσιων αδειών σε 
εγγεγραμμένους εργολήπτες (€560.000), εξέταση αιτήσεων (€120.000), εγγραφές στο Μητρώο Εργοληπτών 
(€52.000), καθώς και από πειθαρχικές ποινές (€40.000). 

 Ο προϋπολογισμός για το έτος 2024 είναι ελλειμματικός κατά €143.400 και, σύμφωνα με τα κατατεθέντα 
στοιχεία, το ταμειακό έλλειμμα αναμένεται να καλυφθεί από το αποθεματικό του συμβουλίου, το οποίο, με βάση 
την προβλεπόμενη ταμειακή κατάσταση κατά την 31η Δεκεμβρίου 2024, προβλέπεται να ανέλθει στα €1.756.600. 

 Οι κυριότερες δαπάνες του ΣΕΕΕ για το έτος 2024 αφορούν στα ακόλουθα: 
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1. Μισθοδοσία υπαλλήλων και ωρομίσθιου προσωπικού, επιδόματα συνδεδεμένα με τη μισθοδοσία και 
συνεισφορές εργοδότη σε διάφορα ταμεία (€664.470). 

2. Λειτουργικές δαπάνες (€123.570). 

3. Συμβουλευτικές υπηρεσίες/Έρευνες (€76.500). 

4. Κεφαλαιουχικές δαπάνες (€85.000). 

 Σύμφωνα με την πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου του ΣΕΕΕ, το έλλειμμα που παρουσιάζεται στον 
προϋπολογισμό οφείλεται στις μη επαναλαμβανόμενες δαπάνες που προορίζονται να καλύψουν την 
ολοκλήρωση της λειτουργίας του λογισμικού του συμβουλίου, που αναμένεται να υλοποιηθεί εντός του έτους 
2024.  

 Στο στάδιο της εξέτασης του θέματος μέλη της επιτροπής έθεσαν ερωτήματα αναφορικά με τον 
εκσυγχρονισμό της σχετικής με το ΣΕΕΕ νομοθεσίας, καθώς και για την πειθαρχική υπόθεση ΣΑΠΑ και ζήτησαν 
την κατάθεση στοιχείων σε σχέση με τους ελέγχους που διενεργήθηκαν από το ΣΕΕΕ.  Περαιτέρω, επισήμαναν 
την ανάγκη περίληψης σχετικής πρόνοιας στον προϋπολογισμό αναφορικά με τον καθορισμό της μισθοδοτικής 
ανέλιξης μόνιμων υπαλλήλων και εργοδοτουμένων αορίστου χρόνου του ΣΕΕΕ στις μισθολογικές κλίμακες Α2, 
Α5 και Α7(ii) στη βάση αντίστοιχης ρύθμισης που περιλήφθηκε στον κρατικό προϋπολογισμό του 2024. 

 Συναφώς, η πρόεδρος του ΣΕΕΕ δήλωσε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Το διοικητικό συμβούλιο συνεχίζει την προσπάθεια για εκσυγχρονισμό της σχετικής με το ΣΕΕΕ 
νομοθεσίας, ωστόσο αυτός δεν αναμένεται να ολοκληρωθεί πριν από τη λήξη της θητείας του.  Ειδικότερα, 
η τροποποίηση του πειθαρχικού κώδικα για επιβολή αυστηρότερων ποινών έχει ανατεθεί κατά 
προτεραιότητα στον νομικό σύμβουλο του ΣΕΕΕ και αναμένεται η υποβολή εκ μέρους του σχετικής 
πρότασης προς το διοικητικό συμβούλιο με σκοπό την ετοιμασία και κατάθεση σχετικού νομοσχεδίου. 

2. Το διοικητικό συμβούλιο από τις αρχές του έτους 2023 έχει προχωρήσει με τις διαδικασίες που αφορούν 
στην πειθαρχική υπόθεση ΣΑΠΑ. Ειδικότερα, έχει οριστεί εισηγητής για τις πειθαρχικές υποθέσεις, έχουν 
σταλεί κατηγορητήρια σε όλα τα εμπλεκόμενα πρόσωπα και έχουν ολοκληρωθεί οι ακροαματικές 
διαδικασίες, ενώ η τελική απόφαση αναμένεται να εκδοθεί πριν από το τέλος Ιανουαρίου του 2024. 

 Σημειώνεται ότι στη βάση των πιο πάνω το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων στις 15 
Ιανουαρίου 2024 κατέθεσε αναθεωρημένο κείμενο του προϋπολογισμού του ΣΕΕΕ για το 2024, στο οποίο 
περιλήφθηκε πρόνοια με την οποία καθορίζεται η μισθοδοτική ανέλιξη μόνιμων υπαλλήλων και εργοδοτουμένων 
αορίστου χρόνου του συμβουλίου στις μισθολογικές κλίμακες Α2, Α5 και Α7(ii) στη βάση αντίστοιχης πρόνοιας 
που περιλήφθηκε στον κρατικό προϋπολογισμό του 2024 για τους υπαλλήλους του δημόσιου τομέα. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού διεξήλθε τις επιμέρους πρόνοιες 
του νομοσχεδίου, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση του 
προϋπολογισμού του ΣΕΕΕ για το έτος 2024. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, τα μέλη 
της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, καθώς και το μέλος της 
βουλευτής των Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του 
θέματος στην ολομέλεια του σώματος.  

 Στη βάση των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού με την παρούσα 
έκθεσή της υποβάλλει το νομοσχέδιο στην ολομέλεια του σώματος για σκοπούς λήψης τελικής απόφασης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές ομιλήτριες επί θέματος αρχής;  Δεν υπάρχουν. 

 Προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 
μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου Χριστοφίδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου Παπαδούρη εκ 

μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού 
του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και Τεχνικών Έργων του 2024 

Νόμος του 2023» 



 

1171 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
14 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά 
υπηρεσιών.  

15. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών, με εξαίρεση για 
υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, χωρίς 
προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία των συναδέλφων όπως έχει διαβαστεί προηγουμένως. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Δεκαέξι ψήφοι υπέρ, είκοσι μία εναντίον και καμία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι μία ψήφους εναντίον, δεκαέξι ψήφους υπέρ και καμία αποχή, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά, Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει την τροπολογία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Προτεινόμενη τροπολογία των κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας Ορφανίδου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του  Δημοκρατικού Συναγερμού για το νομοσχέδιο «Ο περί 

Προϋπολογισμού του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και Τεχνικών 
Έργων του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη, αμέσως μετά το άρθρο 
14 αυτού, του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά υπηρεσιών 
από φυσικά 
πρόσωπα.  

15. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών από φυσικά 
πρόσωπα, με εξαίρεση για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και 
Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για την τροπολογία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Μόλις είναι έτοιμο το αποτέλεσμα, να ανακοινωθεί. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα οκτώ.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ, δύο ψήφοι εναντίον και μία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, δύο ψήφους εναντίον και μία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου.   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και 
Τεχνικών Έργων ποσού ύψους €1.050.000 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024.  Άρθρο 
2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για την κάλυψη του ελλείμματος άλλων άρθρων 
κάτω από το ίδιο Κεφάλαιο δαπανών.  Άρθρο 4. 

 Όροι και άλλη ορολογία που χρησιμοποιείται στον παρόντα Νόμο.  Άρθρο 5. 

 Μείωση κλιμάκων εισδοχής.  Άρθρο 6. 

 Απαγόρευση προσλήψεων ωρομίσθιου προσωπικού και προσωπικού για την κάλυψη έκτακτων και 
εποχιακών αναγκών.  Άρθρο 7. 
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 Απαγόρευση απασχόλησης συνταξιούχων προσώπων.  Άρθρο 8. 

 Χρησιμοποίηση υπηρεσιακών μηχανοκινήτων οχημάτων.  Άρθρο 9. 

 Φορολόγηση επιδομάτων.  Άρθρο 10. 

 Λειτουργός που ασκεί έλεγχο πάνω στα κονδύλια.  Άρθρο 11. 

 Λειτουργός υπεύθυνος για την είσπραξη των εσόδων.  Άρθρο 12. 

 Απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων.  Άρθρο 13. 

 Μισθολογική ανέλιξη στις Κλίμακες Α2, Α5 και Α7(ii).  Άρθρο 14. 

 Αγορά υπηρεσιών από φυσικά πρόσωπα.  Άρθρο 15. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ, ψηφίστε για τα άρθρα 1 μέχρι 15. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα, παρακαλώ. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Τριάντα έξι ψήφοι υπέρ και ένας ή μία δεν ψήφισε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα έξι ψήφους υπέρ, τα άρθρα 1 μέχρι 15 εγκρίνονται ομόφωνα. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου 
Εργοληπτών Οικοδομικών και Τεχνικών Έργων του 2024 Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για το σύνολο του νομοσχεδίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα, παρακαλώ. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα έξι.  Τριάντα πέντε ψήφοι υπέρ και ένας ή μία δεν ψήφισε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα πέντε ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ομόφωνα ψηφίζεται 
σε νόμο της Δημοκρατίας. 

 Και αισίως φτάνουμε στο υπ’ αριθμόν 6 θέμα, που τιτλοφορείται «Ο περί Προϋπολογισμού του Θεατρικού 
Οργανισμού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023». 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου ποσού ύψους €6.515.953 για τη 
χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

Παρόντες: 

 Χριστιάνα Ερωτοκρίτου, πρόεδρος  Αντρέας Καυκαλιάς 

 Χρύσης Παντελίδης Χρίστος Χριστοφίδης 

 Ονούφριος Κουλλά Σταύρος Παπαδούρης 

 Σάβια Ορφανίδου 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 8 και 15 Ιανουαρίου 2024.  Στην πρώτη συνεδρίαση της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών και του Υπουργείου 
Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, καθώς και η πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου του Θεατρικού 
Οργανισμού Κύπρου (ΘΟΚ). 

 Σημειώνεται ότι στο στάδιο της συζήτησης του υπό αναφορά νομοσχεδίου παρευρέθηκαν επίσης τα μέλη 
της επιτροπής κ. Χάρης Γεωργιάδης, Άριστος Δαμιανού  και Σωτήρης Ιωάννου. 

 Ο προϋπολογισμός του ΘΟΚ για το 2024 είναι ισοσκελισμένος και προβλέπει συνολικές δαπάνες ύψους 
€6.515.983 και έσοδα του ίδιου ύψους, τα οποία θα προέλθουν από κρατική χορηγία και συνεισφορές 
(€5.440.000), παραστάσεις και περιοδείες (€879.753), ενοίκια (€50.000) και διάφορες εισπράξεις (€146.200).   

 Σύμφωνα με τα κατατεθέντα στοιχεία, οι συνολικές δαπάνες του ΘΟΚ αφορούν στα ακόλουθα: 

1. Διαχειριστικά έξοδα (€1.230.308). 

2. Λειτουργία σκηνών (€4.694.875). 

3. Θεατρική ανάπτυξη (€380.770). 

4. Μη προβλεπόμενες δαπάνες και αποθεματικό (€210.000). 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης του θέματος η πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου του ΘΟΚ, καταθέτοντας 
παράλληλα σχετικό σημείωμα, δήλωσε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα:  

1. Το εύρος της ρεπερτοριακής πολιτικής του ΘΟΚ συνεχίζει να αναπτύσσεται από τις τέσσερις σκηνές του 
με έργα από το αρχαίο, κλασικό, μοντέρνο, πειραματικό, ξένο, κυπριακό, νεοελληνικό δραματολόγιο με 
γνώμονα τη διεύρυνση του θεατρικού κοινού, ενώ παράλληλα επιτυγχάνεται η περαιτέρω αποκέντρωση 
του θεάτρου μέσω της  κινητής μονάδας θεάτρου «Εκτός Έδρας», με την οποία ενισχύεται η πρόσβαση 
του κοινού που διαμένει εκτός αστικών κέντρων στο θέατρο.  Σημειώνεται ότι η συγκεκριμένη σκηνή 
περιόδευσε επιτυχώς στον απόδημο Ελληνισμό στην Αυστραλία τον Μάιο του 2023. 

2. Ο ΘΟΚ έχει υπογράψει πρωτόκολλα συνεργασίας με το Εθνικό Θέατρο της Ελλάδας, το Κρατικό Θέατρο 
Βορείου Ελλάδας, το Δημοτικό Θέατρο Πειραιώς, την Εθνική Αρχή Στοιχημάτων, την Αρχή Αντιμετώπισης 
Εξαρτήσεων, το Ανοικτό Πανεπιστήμιο Κύπρου και άλλους φορείς.  Μέσα από παράλληλες εκδηλώσεις, 
φιλοξενίες, μετακλήσεις, πρωτόκολλα συνεργασίας με οργανισμούς και καλλιτέχνες εντός και εκτός 
Κύπρου αναδεικνύεται ο πολυδιάστατος ρόλος που επιτελεί. 

3. Στο πλαίσιο των δραστηριοτήτων του οργανισμού που αφορούν στη θεατρική ανάπτυξη, ο οργανισμός 
συνεχίζει την υποστήριξη και προώθηση της ποικιλόμορφης ένταξης του θεάτρου στο σχολείο σε 
συνεργασία με το Υπουργείο Παιδείας.  Παράλληλα, μέσω του προγράμματος «Εργαστήρια της Τετάρτης» 
προσφέρονται θεματικές που αντλούνται μέσα από τις ανάγκες των ίδιων των εκπαιδευτικών.  
Συγκεκριμένα, κάτω από το πρόγραμμα «Θεατρικό Καταφύγιο» διοργανώνονται βιωματικά εργαστήρια 
και «masterclasses», εκπαιδευτικές επισκέψεις σχολείων στο χώρο του θεάτρου του ΘΟΚ και 
ενημερωτικές ημερίδες  γύρω από θέματα που αφορούν τους ανθρώπους του θεάτρου. 

4. Στο πλαίσιο της στήριξης της συγγραφής θεατρικού έργου, ώστε η κυπριακή γραφή να βρίσκει δίοδο προς 
το κοινό, ο οργανισμός στηρίζει την Ένωση Κυπρίων Θεατρικών Συγγραφέων με ετήσιο συμβολικό ποσό 
χορηγίας ύψους €4.000. Επίσης, σε συνεργασία με το Κυπριακό Κέντρο Διεθνούς Ινστιτούτου Θεάτρου 
διοργανώνεται το πρόγραμμα «Play», το οποίο στοχεύει στην επεξεργασία και στο ανέβασμα νέων 
κυπριακών έργων, καθώς και στην ανάδειξη της κυπριακής γραφής. 

5. Ο ΘΟΚ συμμετέχει σε ευρωπαϊκά προγράμματα, όπως το πρόγραμμα «Theatre in Palm» με δώδεκα 
εταίρους από διάφορες χώρες της Ευρώπης, μιας πλατφόρμας στήριξης και ανάδειξης ανερχόμενων 
δημιουργών, καθώς και σε προγράμματα συνεργασίας που χρηματοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή 
Ένωση. 

6. Ο οργανισμός έχει ολοκληρώσει την κατάρτιση του νέου οργανογράμματός του, το οποίο έχει υποβάλει 
για εξέταση στο Υπουργείο Οικονομικών και στο Υφυπουργείο Πολιτισμού.  Εντός του 2024 αναμένεται η 
έγκριση για την πλήρη υλοποίησή του, αποσκοπώντας σε μεγάλο βαθμό στον εξορθολογισμό και τον 
εκσυγχρονισμό των προσόντων και ικανοτήτων του μόνιμου προσωπικού του ΘΟΚ.  Σημειώνεται ότι, 
κατόπιν έγκρισης του οργανογράμματος, ο ΘΟΚ προτίθεται να υποβάλει συμπληρωματικό 
προϋπολογισμό για τη δημιουργία σχετικών νέων θέσεων.  

 Επιπροσθέτως των πιο πάνω, η ίδια αρμόδιος δήλωσε ότι, όσον αφορά τη διευθυντική δομή του 
οργανισμού, η θέση του γενικού διευθυντή παραμένει κενή και αναμένεται η πλήρωσή της εντός του τρέχοντος 
έτους, αφού το σχέδιο υπηρεσίας της εν λόγω θέσης έχει ήδη εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο και εκκρεμεί 
η κατάθεσή του στη Βουλή.  Παράλληλα, η θέση του Καλλιτεχνικού Διευθυντή έχει κενωθεί και εντός του 
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τρέχοντος έτους θα καταργηθεί με την παράλληλη δημιουργία της θέσης του Προϊστάμενου Διοίκησης και 
Προσωπικού. 

 Στο στάδιο της εξέτασης του υπό αναφορά προϋπολογισμού την επιτροπή απασχόλησαν μεταξύ άλλων 
ζητήματα που αφορούν στην ολοκλήρωση του οργανογράμματος, καθώς και στην ενίσχυση της θεατρικής 
ανάπτυξης τόσο για το ερασιτεχνικό θέατρο όσο και για σχολικές παραγωγές. 

 Συναφώς, ο εκπρόσωπος του Υφυπουργείου Πολιτισμού δήλωσε ότι θα απαντήσει γραπτώς στο αίτημα 
της επιτροπής, όσον αφορά το χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης του οργανογράμματος του ΘΟΚ.  

 Σε σχέση με το ζήτημα της ενίσχυσης της θεατρικής ανάπτυξης, η πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου 
του ΘΟΚ ανέφερε ότι ο οργανισμός επιδιώκει την ενδυνάμωση του ερασιτεχνικού θεάτρου με τη διοργάνωση του 
ετήσιου Φεστιβάλ Ερασιτεχνικού Θεάτρου, ενός θεσμού που πραγματοποιείται τα τελευταία τριάντα έξι χρόνια 
και σκοπό έχει την επιβράβευση των ατόμων που αφιλοκερδώς αφιερώνουν τον ελεύθερο τους χρόνο στο 
θέατρο. 

 Σημειώνεται ότι, στο πλαίσιο της συζήτησης του υπό αναφορά νομοσχεδίου, η εκπρόσωπος του 
Υπουργείου Οικονομικών ενημέρωσε την επιτροπή για την ανάγκη τροποποίησής του, ώστε να περιληφθούν σε 
αυτό ανάλογες ρυθμίσεις με αυτές που περιλήφθηκαν στον κρατικό προϋπολογισμό του 2024 αναφορικά με τη 
μισθολογική ανέλιξη μόνιμων υπαλλήλων και εργοδοτουμένων αορίστου χρόνου που υπηρετούν στις κλίμακες 
Α2, Α5 και Α7(ii).  Συναφώς, το αρμόδιο υπουργείο με επιστολή του, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2024, κατέθεσε 
αναθεωρημένο κείμενο του υπό αναφορά προϋπολογισμού στο οποίο περιλαμβάνεται η σχετική πρόνοια.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατέληξε στις ακόλουθες θέσεις: 

1. Η πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος τάχθηκαν υπέρ της ψήφισης του υπό αναφορά νομοσχεδίου σε νόμο για την κατά νόμο έγκριση 
του προϋπολογισμού του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου για το έτος 2024. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, τα μέλη 
της βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά- Νέες Δυνάμεις, καθώς και το μέλος της 
βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

 Στη βάση των πιο πάνω θέσεων, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού με την 
παρούσα έκθεσή της υποβάλλει το υπό αναφορά νομοσχέδιο ενώπιον στην ολομέλεια του σώματος για σκοπούς 
λήψης τελικής απόφασης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εδώ υπάρχουν οι ίδιες τροπολογίες, αντιλαμβάνομαι.   

 Υπάρχουν ομιλητές, ομιλήτριες επί θέματος αρχής στις τροπολογίες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;  Για 
να μην υπάρχουν παράπονα.   

 Έχουμε ομιλητές; 

 Ο κ. Χριστοφίδης. 

 Κύριε Χριστοφίδη. 

ΧΡΙΣΤΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, συναδέλφισσες, συνάδελφοι, η αλήθεια είναι ότι ο ΘΟΚ σε ένα κρίσιμο για τον πολιτισμό 
του τόπου θέμα, που είναι το θέατρο, έχει παράξει αξιόλογο και αξιοσημείωτο έργο το τελευταίο χρονικό διάστημα 
τζιαι οφείλουμε να το αναγνωρίσουμε.  Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν τομείς που χρειάζονται περισσότερη στήριξη.  
Τομείς στους οποίους εμπλέκονται εκατοντάδες άτομα και κυρίως νεαρά άτομα -και αναφερόμαστε, για 
παράδειγμα, στο μαθητικό θέατρο, στο ερασιτεχνικό θέατρο- τομείς που μετουσιώνουν στην πράξη αυτό το οποίο 
λλίοι από εμάς συνήθως λέμε, ότι «στον πολιτισμό δεν φτάνει κάποιος να είναι θεατής, πρέπει να είναι και 
συμμέτοχος».  

 Υπάρχουν άλλα δύο σημαντικά ζητήματα, τα οποία πρέπει να σημειώσουμε τζιαι τα οποία εβγήκαν τζιαι 
μέσα από τη συζήτηση του προϋπολογισμού του ΘΟΚ στην επιτροπή Οικονομικών.  Το πρώτο είναι ότι ο 
οργανισμός συνεχίζει να λειτουργεί χωρίς οργανόγραμμα, παρ’ όλο που το οργανόγραμμα έχει κατατεθεί εδώ 
και μεγάλο χρονικό διάστημα.  Και ελπίζω να μην εκαθυστερούσε και για λόγους σκοπιμοτήτων, δηλαδή μέχρι 
να αλλάξει το διοικητικό συμβούλιο. 

 Τέλος, θέλω να πω το εξής:  Εκατατέθηκε σήμερα στην ολομέλεια της Βουλής το σχέδιο υπηρεσίας για 
τον Διευθυντή του ΘΟΚ.  Επειδή είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε πράγματα, σε αυτό το σχέδιο υπηρεσίας 
υπάρχει μια χειρουργική παρέμβαση από το Υπουργικό Συμβούλιο σε σχέση με το τι ετοίμασε ο ΘΟΚ και σε 
σχέση με το τι έφτασε στο Υπουργικό Συμβούλιο μετά και την παρέμβαση της Υπηρεσίας Ανθρώπινου Δυναμικού 
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(personnel).  Είναι τέτοια η παρέμβαση που φωτογραφίζει πράγματα τζιαι καταστάσεις.  Και, επειδή καμιά φορά 
πρέπει να λειτουργούμε και προληπτικά, εμείς θέλουμε να προειδοποιήσουμε ότι υπάρχει γνώση για το τι πάει 
να γίνει τζιαι θέλουμε να καλέσουμε να επιδειχτεί σε αυτό το πολύ σοβαρό πόστο σοβαρότητα και υπευθυνότητα 
από όλους, για να μην έχουμε περιπλοκές και προβλήματα. 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον συνάδελφο τον Χρίστο τον Χριστοφίδη. 

 Τον λόγο ζητά η συνάδελφος η κ. Αλεξάνδρα Ατταλίδου. 

 Και μετά να ετοιμάζεται ο κ. Μαρίνος Μουσιούττας. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΑΤΤΑΛΙΔΟΥ: 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, το θέατρο είναι αναπόσπαστο μέρος του πολιτισμού και της πολιτισμικής έκφρασης 
ενός τόπου.  Θεωρώ όμως ότι, ενώ το κράτος στηρίζει το θέατρο, υπάρχει μεγάλο πρόβλημα με τον τρόπο που 
κατανέμονται τα κονδύλια.  Είδαμε όλες αυτές τις αντιδράσεις και νομίζω ότι θα πρέπει να υπάρχει ένα σύστημα 
το οποίο θα είναι διάφανο και θα το αντιλαμβάνονται όλοι και θα μπορούμε να το συζητούμε, για να αποφασίζεται 
ποιος είναι ο πιο σωστός τρόπος, για να διατηρηθεί τόσο το θέατρο μέσω του ΘΟΚ, αλλά και όλες τις άλλες 
θεατρικές ομάδες.   

 Το δεύτερο, θεωρώ απαράδεκτο, ενώ δίνουμε τόσα χρήματα για το θέατρο -που πιστεύω ότι θα έπρεπε 
να ενθαρρύνουμε τα παιδιά μας να παρακολουθούν θέατρο- υπάρχει μία μονοπρόσωπη επιτροπή στο 
Υπουργείο Παιδείας, η οποία αποφασίζει ποια θέατρα θα παρακολουθήσουν τα παιδιά.  Και συγκεκριμένο 
θέατρο, το οποίο επαρακολούθησα, το οποίο ήταν συγκλονιστικό και αφορούσε τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν τα νέα παιδιά με καταστάσεις εκφοβισμού στα σχολεία, με καταστάσεις που περνούν, με 
ψυχολογικά δράματα και πώς θα μπορούσαν να βοηθηθούν, αυτή η μονοπρόσωπος επιτροπή είχε καταρχάς 
απορρίψει αυτό το έργο από το να το παρακολουθήσουν τα σχολεία.   

 Γι’ αυτό καλώ το Υπουργείο Παιδείας επιτέλους να αντιμετωπίσει το θέατρο σαν ένα τρόπο και ένα μέσο 
με το οποίο θα περάσουν πάρα πολλά μηνύματα στους νέους ανθρώπους, θα καλλιεργηθεί και η κατανόηση και 
για άλλους πολιτισμούς, αλλά και για άλλους ανθρώπους.  Και να αποφασίσουν ότι αυτή η επιτροπή δεν μπορεί 
να συνεχίσει ως μονοπρόσωπη και να μας ενημερώσουν στη Βουλή ποιοι θα αποτελούν αυτή την επιτροπή και 
ποια είναι τα κριτήρια με τα οποία θα επιλέγει αυτή η επιτροπή.  Γιατί ένα τέτοιο έργο θεωρώ ότι έπρεπε να το 
δουν όλοι οι μαθητές της Κύπρου, για να καταλάβουν τη ζημιά που κάνει ο σχολικός εκφοβισμός.   

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ, κυρία Ατταλίδου. 

 Ο συνάδελφος ο κ. Μαρίνος ο Μουσιούττας. 

ΜΑΡΙΝΟΣ ΜΟΥΣΙΟΥΤΤΑΣ: 

 Επειδή ακούστηκαν κάποιες κατηγορίες και αιχμές από τον συνάδελφο τον Χριστοφίδη για ένα σχέδιο 
υπηρεσίας που θα έρθει, για να μην αφήνονται οποιεσδήποτε σκιές, θα ήταν καλό η αρμόδια επιτροπή να δει τα 
σχέδια υπηρεσίας παρόμοιων θέσεων σε παρόμοιους οργανισμούς και, αν υπάρχει διαφορά, τότε, ναι, να το 
ερευνήσει.   

 Αν όμως όλα τα σχέδια είναι τα ίδια, τότε προς τι αυτή η αναφορά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ, κύριε Μουσιούττα. 

 Προχωρούμε τώρα με την τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και του αγαπητού 
συνάδελφου Σταύρου Παπαδούρη εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών.   

(Η σχετική τροπολογία) 

Προτεινόμενη τροπολογία των βουλευτών κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά και Χρίστου 
Χριστοφίδη εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και Σταύρου 

Παπαδούρη εκ μέρους του Κινήματος Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Προϋπολογισμού του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη αμέσως μετά το άρθρο 
18 του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 



 

1176 

«Αγορά υπηρεσιών.  19. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών, με εξαίρεση 
για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο και Μάρτιο, χωρίς 
προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ να ψηφίσουμε για την τροπολογία. 

 Να ανακοινωθούν τα αποτελέσματα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα έξι.  Υπέρ δεκαεπτά, εναντίον δεκαεννιά και καμιά αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με δεκαεννιά ψήφους εναντίον, δεκαεπτά ψήφους υπέρ και καμία αποχή, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Και προχωρούμε με την τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

(Η σχετική τροπολογία) 

Προτεινόμενη τροπολογία των βουλευτών κ. Χάρη Γεωργιάδη, Ονούφριου Κουλλά και Σάβιας 
Ορφανίδου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού για το νομοσχέδιο 

«Ο περί Προϋπολογισμού του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» 

 Γίνεται εισήγηση για τροποποίηση του πιο πάνω νομοσχεδίου με την προσθήκη αμέσως μετά το άρθρο 
18 του ακόλουθου νέου άρθρου και πλαγιότιτλου: 

«Αγορά υπηρεσιών 
από φυσικά 
πρόσωπα.  

19. Ουδεμία δαπάνη δύναται να διενεργηθεί για την αγορά υπηρεσιών από φυσικά 
πρόσωπα, με εξαίρεση για υφιστάμενες συμβάσεις τους μήνες Ιανουάριο, Φεβρουάριο 
και Μάρτιο, χωρίς προηγουμένως να ενημερώνεται η Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Οικονομικών και Προϋπολογισμού και να εξασφαλίζεται η γραπτή συγκατάθεσή της.». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ να ψηφίσουμε για την τροπολογία. 

 Να ανακοινωθούν τα αποτελέσματα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα επτά.  Υπέρ τριάντα, εναντίον πέντε, μία αποχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα ψήφους υπέρ, πέντε εναντίον και μία αποχή, η τροπολογία εγκρίνεται. 

 Και τώρα προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου ποσού ύψους €6.515.953 για τη 
χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2024.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για την κάλυψη του ελλείμματος άλλων άρθρων 
κάτω από το ίδιο Κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Εμβάσματα και εισπράξεις κονδυλίων.  Άρθρο 5. 

 Υπερωριακή αποζημίωση.  Άρθρο 6. 

 Απαγόρευση προσλήψεων για κάλυψη έκτακτων αναγκών.  Άρθρο 7. 

 Αναπροσαρμογή του ύψους των απολαβών.  Άρθρο 8. 

 Προκαταβολή για την αγορά μηχανοκίνητου οχήματος.  Άρθρο 9. 

 Φορολόγηση επιδομάτων.  Άρθρο 10. 

 Αυτόματη Τιμαριθμική Αναπροσαρμογή.  Άρθρο 11. 
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 Μείωση κλιμάκων εισδοχής.  Άρθρο 12. 

 Απασχόληση συνταξιούχων προσώπων.  Άρθρο 13. 

 Υπηρεσιακά οχήματα.  Άρθρο 14. 

 Λειτουργός υπεύθυνος για την είσπραξη των εσόδων. Άρθρο 15. 

 Λειτουργός υπεύθυνος για την άσκηση του ελέγχου πάνω στα κονδύλια δαπανών.  Άρθρο 16. 

 Απαγόρευση συνεισφοράς εργοδότη σε ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη 
εργοδοτουμένων.  Άρθρο 17. 

 Μισθολογική ανέλιξη μόνιμων υπαλλήλων και εργοδοτουμένων αορίστου χρόνου στις Kλ. Α2, A5 και 
A7(ii).  Άρθρο 18. 

 Αγορά υπηρεσιών από φυσικά πρόσωπα.  Άρθρο 19. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για τα άρθρα 1 έως 19, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Να ανακοινωθεί το αποτέλεσμα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα πέντε.  Τριάντα τρεις ψήφοι υπέρ, καμία εναντίον, μία αποχή και ένας ή μία δεν ψήφισε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με τριάντα τρεις ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και μία αποχή, τα άρθρα 1 έως 19 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Προϋπολογισμού του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου του 
2024 Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίζουμε για το σύνολο του νομοσχεδίου τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Και το αποτέλεσμα... 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες τριάντα πέντε.  Τριάντα τρεις ψήφοι υπέρ, καμία εναντίον, μία αποχή και ένας ή μία δεν ψήφισε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με τριάντα τρεις ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και μία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Προχωρούμε στο υπ’ αριθμόν 7 θέμα, είναι εξ αναβολής και τιτλοφορείται «Ο περί του Κεντρικού Φορέα 
Ισότιμης Κατανομής Βαρών (Σύσταση, Σκοποί, Αρμοδιότητες και Άλλα Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) (Αρ. 
2) Νόμος του 2023».  Είναι πρόταση νόμου του κ. Αλέκου Τρυφωνίδη, εκ μέρους της Δημοκρατικής Παράταξης-
Συνεργασία Δημοκρατικών Δυνάμεων. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τροποποίηση του περί Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών (Σύσταση, Σκοποί, Αρμοδιότητες 
και Άλλα Συναφή Θέματα) Νόμου, ώστε να απαλλάσσεται αναδρομικά ο δανειολήπτης από την καταβολή τέλους, 
το οποίο επιβάλλεται στις περιπτώσεις πώλησης ακίνητης ιδιοκτησίας ή μεταβίβασης μετοχών εταιρείας, όταν το 
προϊόν της πώλησης ή μεταβίβασης χρησιμοποιείται για καταβολή μέρους ή για εξόφληση μη εξυπηρετούμενου 
δανείου στο πλαίσιο της αναδιάρθρωσης. 

(Η σχετική έκθεση) 

 
 Υπέρ: ΔΗΣΥ, ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, ΔΗΚΟ, ΕΛΑΜ, ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα, ΔΗΠΑ-

 Συνεργασία 
 Αποχή: Κωστής Ευσταθίου 
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Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων για 
την πρόταση νόμου «Ο περί του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών (Σύσταση, Σκοποί, 

Αρμοδιότητες και Άλλα Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2023»  

Παρόντες: 

 Νίκος Κέττηρος, πρόεδρος Ρίτα Θεοδώρου Σούπερμαν 

 Χρίστος Χριστόφιας Χρίστος Σενέκης 

 Νίκος Γεωργίου  Ζαχαρίας Κουλίας 

 Γιώργος Κάρουλλας Μιχάλης Γιακουμή 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων εξέτασε την πιο 
πάνω πρόταση νόμου, που κατατέθηκε στη Βουλή από τον κ. Αλέκο Τρυφωνίδη εκ μέρους της Δημοκρατικής 
Παράταξης-Συνεργασία Δημοκρατικών Δυνάμεων, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 5 Δεκεμβρίου 
2023.  Στη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρέστησαν ο Έφορος Φορολογίας, εκπροσωπώντας και το 
Υπουργείο Οικονομικών, εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του Τμήματος Κτηματολογίου και 
Χωρομετρίας του ίδιου υπουργείου, της Noμικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας, του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης 
Κατανομής Βαρών (ΚΦΙΚΒ) και της Παγκύπριας Ένωσης Προσφύγων. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η απαλλαγή από την επιβολή τέλους η οποία αφορά πώληση ακίνητης 
ιδιοκτησίας ή μεταβίβαση μετοχών εταιρείας στο πλαίσιο αναδιάρθρωσης δανείων. 

 Στο στάδιο της συζήτησης της πρότασης νόμου ο Έφορος Φορολογίας δήλωσε ότι συμφωνεί με τους 
σκοπούς και τις επιδιώξεις αυτής.  Περαιτέρω, δήλωσε ότι υπάρχει δέσμευση τόσο του Τμήματος Φορολογίας 
όσο και της εκτελεστικής εξουσίας όπως τα ήδη καταβληθέντα τέλη ακίνητης ιδιοκτησίας για τη μεταβίβαση 
ακίνητης ιδιοκτησίας ή  μεταβίβασης μετοχών εταιρείας η οποία άμεσα ή έμμεσα είναι η ιδιοκτήτρια ακίνητης 
ιδιοκτησίας κατά τη χρονική περίοδο μεταξύ 22ας Φεβρουαρίου 2021 και 17ης Νοεμβρίου 2022 επιστραφούν στα 
πρόσωπα τα οποία τα έχουν ήδη καταβάλει κατά την υπό αναφορά περίοδο, εφόσον το τίμημα από τις πωλήσεις 
αυτές έχει χρησιμοποιηθεί για μείωση ή εξόφληση των μη εξυπηρετούμενων δανείων τους.  Ειδικότερα, ο ίδιος 
ανέφερε ότι έχουν αποσταλεί 37 000 επιστολές σε πρόσωπα τα οποία υποχρεούνται διά νόμου να καταβάλουν 
το υπό αναφορά τέλος και υπολογίζεται να εισπραχθούν €24 εκατομ. Σημείωσε ακόμη ότι από τις πιο πάνω 
επιστολές οι 3 000 αφορούν αναδιαρθρώσεις μη εξυπηρετούμενων δανείων και επιπρόσθετες 1 200 επιστολές, 
που αποστάλθηκαν, αφορούν πώληση μετοχών εταιρειών οι οποίες άμεσα ή έμμεσα είναι ιδιοκτήτριες ακίνητης 
ιδιοκτησίας, εισπράττοντας το ποσό των €2 εκατομ., τα οποία αντιστοιχούν σε ποσό το οποίο έχει χρησιμοποιηθεί 
για μείωση ή εξόφληση μη εξυπηρετούμενων δανείων. 

 Οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών και του ΚΦΙΚΒ δήλωσαν ότι συμφωνούν με τους σκοπούς 
και τις επιδιώξεις της υπό αναφορά πρότασης νόμου. 

 Η επιτροπή αποφάσισε, κατόπιν εισήγησης και της εκπροσώπου της Noμικής Υπηρεσίας της 
Δημοκρατίας, όπως αναθεωρήσει την υπό αναφορά πρόταση νόμου, με σκοπό τη διασαφήνιση των προνοιών 
της και τη βελτίωσή της από νομοτεχνική άποψη. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υποβάλλει την παρούσα  

έκθεση για λήψη τελικής απόφασης επί της πρότασης νόμου κατά τη συζήτησή της στην ολομέλεια του σώματος.  

 Σημειώνεται ότι, σε περίπτωση ψήφισης της πρότασης νόμου σε νόμο, ο τίτλος της θα τροποποιηθεί, 
ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών (Σύσταση, Σκοποί, 
Αρμοδιότητες και Άλλα Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2023». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Τρυφωνίδης ζητά τον λόγο πρώτος.  Ναι, κύριε Τρυφωνίδη. 

ΑΛΕΚΟΣ ΤΡΥΦΩΝΙΔΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.   

 Όπως γνωρίζουμε, αυτό το τέλος του 0,4% είχε ψηφιστεί από τον Νοέμβριο του 2022.  Άρα, υπήρχε ένα 
κενό από τον Φεβρουάριο του 2021 μέχρι τον Νοέμβριο του 2022, το οποίο καλύπτουμε με αυτή την πρόταση 
νόμου.  Αφορά τρεις χιλιάδες δανειοληπτών και το κόστος είναι περίπου στα €2 εκατομ.  Βοηθούμε αυτούς τους 
τρεις χιλιάδες δανειολήπτες που παρείχαν την οποιανδήποτε περιουσία τους για σκοπούς αναδιάρθρωσης και, 
αν θέλετε, δικαιώνουμε και αυτόν τον κόσμο από την αποκοπή αυτού του τέλους.   

 Εγώ θέλω να ευχαριστήσω τον φίλο πρόεδρο της επιτροπής Προσφύγων και τα μέλη της επιτροπής για 
την άμεση εξέταση του θέματος, για να είναι εδώ στην ολομέλεια σήμερα και μαζί όλοι συλλογικά να ψηφίσουμε 
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αυτή τη νομοθεσία και την απαλλαγή από την πληρωμή του τέλους αυτού σε αυτούς τους τρεις χιλιάδες 
δανειολήπτες. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ τον κ. Τρυφωνίδη. 

 Και τον λόγο έχει ο πρόεδρος της επιτροπής Προσφύγων, ο συνάδελφος Νίκος Κέττηρος εξ Αμμοχώστου.   

 Κύριε Κέττηρε... 

ΝΙΚΟΣ ΚΕΤΤΗΡΟΣ: 

 Από τη Λύση και την Αμμόχωστο ως επαρχία, αλλά από τη Λύση, για να ξέρεις! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Και από τη Λύση! 

ΝΙΚΟΣ ΚΕΤΤΗΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ, βεβαίως, και τον κ. Τρυφωνίδη για την πρωτοβουλία την οποία 
έχει πάρει.   

 Πρέπει να πω ότι απαλλάσσονται από ένα μεγάλο βάρος…  Από ένα βάρος, εν πάση περιπτώσει, όχι 
μεγάλο, αλλά, επειδή αφορά περιπτώσεις αναδιαρθρώσεων, αντιλαμβάνεστε ότι για τους ίδιους είναι μεγάλο.  Το 
0,4%, για να ξέρουν και οι συμπολίτες μας, σε πραγματικούς αριθμούς αφορά φορολογία ύψους €400 στις 
€100.000.  Επομένως, όλοι αυτοί που βρήκαν την ευκαιρία να ιδιοτροπιάσουν, που βρήκαν την ευκαιρία να 
ασκήσουν πιέσεις για απαλλαγή όλων από αυτή την καταβολή του τέλους, να ξέρει ο κόσμος ότι μιλούμε για 
€400 στις €100.000.  Αν κάποιος, δηλαδή, πώλησε ένα κτήμα και εισέπραξε €100.000, θα πληρώσει μια 
φορολογία για τους συμπολίτες του τους εδώ και πενήντα χρόνια πρόσφυγες, που δεν έχουν ένα κομμάτι γης, 
για να μπορέσουν να σπουδάσουν τα παιδιά τους.  Τζιαι είναι μια πρωτοβουλία που θυμάστε πολύ καλά ότι την 
είχε αναλάβει ο συνάδελφος ο Κωστής ο Ευσταθίου για το 0,4%.  Αυτή τη φορολογία θα πληρώσουν, τα €400 
στις €100.000.  Λοιπόν, ακόμη και εκατομμυριούχοι δεν εδίστασαν και είχαν το θράσος να ασκήσουν πιέσεις, 
κύριε Πρόεδρε, για να απαλλαγούν όλοι για τούτη τη χρονική περίοδο, δηλαδή από τον Φλεβάρη του 2021 μέχρι 
τον Νοέμβριο του 2023.   

 Ευτυχώς τα πράγματα δεν εκύλησαν όπως τα προγραμμάτισαν.  Με τη σύμπνοια όλων των μελών της 
επιτροπής φέραμε το θέμα στην ολομέλεια.  Αλλά θέλω να πω στεκόμενος σε τούτο το σημείο ότι...  Τζιαι 
ευχαριστώ τον κ. Τρυφωνίδη, γιατί κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή εντοπίστηκαν κάποιες 
αδυναμίες, που ενδεχομένως να υπήρχαν κατά τον νομοτεχνικό έλεγχο από τη Νομική Υπηρεσία και υιοθετήθηκε 
τζιαι το περιεχόμενο της πρότασης που είχαμε και εμείς ετοιμάσει, αλλά δεν επρολάβαμε να καταθέσουμε, χωρίς 
καμία δυσκολία, πρέπει να το σημειώσω.  Γιατί, ξέρετε, με τη σωστή συνεργασία τζιαι των συναδέλφων του 
ΔΗΚΟ τζιαι του ΔΗΣΥ και των άλλων των κομμάτων που συμμετέχουν στην επιτροπή, υιοθετήθηκε τούτο το 
περιεχόμενο, ούτως ώστε να φτάσουμε στην ολομέλεια. 

 Θέλω να πω ότι, επειδή βλέποντας τους ομιλητές καταλαβαίνω τι εννά τεθεί στη συνέχεια τζιαι επειδή δεν 
θέλω να πάρω τον λόγο για δευτερολογία, κύριε Πρόεδρε, τα περί ορισμού των αναδιαρθρώσεων θα πρέπει να 
μπουν σε άλλη νομοθεσία.  Δεν είναι η νομοθεσία τούτη, για να κάτσουμε τωρά να διυλίζουμε τον κώνωπα τζιαι 
να βάλουμε τους ανθρώπους τούτους σε μια διαδικασία να μεν τζιοιμούνται τη νύκτα, γιατί κάποιοι άλλοι 
συμπολίτες μας, χωρίς να οριστεί το τι είναι αναδιάρθρωση, απαλλαγήκαν.  Τζιαι καλώς απαλλαγήκαν από τη 
φορολογία, αλλά κάποιους άλλους να τους αδικήσουμε τζιαι πραγματικά να τους έχουμε να μην κοιμούνται, να 
μην κάμουν Χριστούγεννα;  Γιατί η νομοθεσία είσιεν έρθει στην ολομέλεια, έγινε μια αναβολή, αλλά νομίζω να μη 
συνεχιστεί τούτο το πράγμα. 

 Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον Νίκο τον Κέττηρο. 

 Και τον λόγο έχει ο συνάδελφος ο Σταύρος ο Παπαδούρης. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΟΥΡΗΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.   

 Εννά ξεκινήσω με τούτο που ανέφερε ο Νίκος τωρά, ο κ. Κέττηρος...  Εν επήρα τον λόγο για να το 
συνδυάσω με το συγκεκριμένο για τον ορισμό της λέξης «αναδιάρθρωση», αλλά, μια τζιαι αναφέρθηκε, 
καταθέσαμε ήδη πρόταση νόμου, για να διορθώσουμε... 

ΝΙΚΟΣ ΚΕΤΤΗΡΟΣ: 
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 Αλλού. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΔΟΥΡΗΣ: 

 Αλλού, ναι.  Λέω ότι δεν επήρα τον λόγο για να απαντήσω σε τούτο που είπες, απλώς, επειδή, μια τζιαι 
ανέφερες το, να ενημερώσω ότι καταθέσαμε πρόταση νόμου για το συγκεκριμένο, γιατί υπάρχει μια στρέβλωση 
και ελπίζω να τη διορθώσουμε.   

 Επήρα τον λόγο απλώς για το θέμα της ιδιοτροπίας που αναφέρθηκε ’πού τον φίλο τον Νίκο.  
Συμμερίζομαι τα όσα λέει τζιαι έσιει δίκαιο.  Τα ποσά έν’ τόσο μικρά τα οποία...  Έσιει δίκαιο!  Απλώς έπρεπε να 
μας προβληματίσει, γιατί όντως εδόθηκε από το κοινοβούλιο η αιτία να ιδιοτροπέψει κάποιος.  Γιατί, όταν έρκεσαι 
πρώτα να διάς φοροαπαλλακτικό -που είναι κάτι πολύ σημαντικό να πάρεις στο χέρι σου το φοροαπαλλακτικό, 
για να ολοκληρώσεις μια πράξη στο κτηματολόγιο- και μετά ’πού κάποια χρόνια να στέλνονται τριάντα χιλιάδες 
επιστολές τζιαι να σου πουν:  «Ξέρεις, οφείλεις πλέον»...  Υπήρχε μια λάθος διαδικασία και οφείλουμε να το 
αναγνωρίσουμε, κύριε Πρόεδρε, ως απάντηση στο τι ακούστηκε.   

 Τζιαι έχω την εντύπωση…  Νομίζω εν κάμνω λάθος, αλλά έχω την εντύπωση ότι υπήρχαν άτομα τα οποία 
εχρεωθήκαν τελικά.  Τζιαι να θυμίσω ότι εννά έχουμε μπροστά μας -αύριο ελπίζουμε- μιαν απάντηση, μια νομική 
γνωμάτευση όσον αφορά κάποιο άλλο θέμα, με το οποίο ζητούμε να επιστραφούν και πάλι λεφτά τα οποία έχουν 
πληρωθεί.  Τζιαι αναφέρομαι στο θέμα της ενδιάμεσης πλατφόρμας για το μητρώο των πραγματικών δικαιούχων 
που, ελπίζω όντως, να το έχουμε αύριο. 

 Άρα, στο ερώτημα αν υπήρχε προηγούμενο, ε, φαίνεται ότι υπήρχε προηγούμενο τζιαι ελπίζω να το έλαβε 
υπόψη η Νομική Υπηρεσία, αν τελικά μας φέρουν αύριο τη γνωμάτευση για την επιστροφή ή όχι αυτής της 
χρηματικής ποινής. 

 Ευχαριστώ, Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ πολύ τον κ. Παπαδούρη. 

 Και τον λόγο έχει ο συνάδελφος ο Κωστής Ευσταθίου. 

 Κύριε Κωστή. 

ΚΩΣΤΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Απλώς, θα ήθελα να δώσω τα συγχαρητήριά μου στον κ. Τρυφωνίδη και τα εύσημα στην επιτροπή για τη 
λήξη αυτής της εκκρεμότητας, για την οποία βεβαίως δεν ευθύνεται το κοινοβούλιο.  Είναι καθυστέρηση της 
εκτελεστικής εξουσίας στην εφαρμογή του νόμου, όπως ψηφίστηκε εδώ και πάρα, πάρα πολλούς μήνες.  Μην 
ξεχνούμε ότι έγιναν τροποποιήσεις της νομοθεσίας, για να αντιληφθεί επιτέλους η εκτελεστική εξουσία ποιο τμήμα 
της θα αναλάμβανε την είσπραξη αυτού του τέλους. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Τα εύσημα που απένειμε ο κ. Κωστής είναι στην Επιτροπή Προσφύγων, διότι έν’ γεμάτο επιτροπές.  
Είπαμε να το διευκρινίσουμε. 

 Το λοιπόν, ευχαριστώ πολύ. 

 Προχωρούμε τώρα στη δεύτερη ανάγνωση της πρότασης νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε για τα άρθρα της προτάσεως νόμου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Και το αποτέλεσμα είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες είκοσι οκτώ.  Είκοσι οκτώ υπέρ, καμία ψήφος εναντίον και καμία αποχή, κύριε Πρόεδρε.  Είναι 
ομόφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Με είκοσι οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 έως 2 εγκρίνονται 
ομόφωνα. 

 Και προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση, παρακαλώ. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών (Σύσταση, 
Σκοποί, Αρμοδιότητες και Άλλα Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Και τώρα ψηφίζουμε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για το σύνολο της πρότασης νόμου του συνάδελφου 
κ. Τρυφωνίδη. 

 Μόλις είναι έτοιμο το αποτέλεσμα, κύριε Κώστα, να μας το πείτε. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μάλιστα. 

 Παρόντες είκοσι εννέα.  Είκοσι οκτώ ψήφοι υπέρ, καμία εναντίον, καμία αποχή και ένας ή μία δεν ψήφισε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με είκοσι οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο 
της Δημοκρατίας. 

 Το όγδοο θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2023».  Είναι 
πρόταση νόμου του συνάδελφου κ. Μαρίνου Μουσιούττα εκ μέρους της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων. 

 Παρακαλείται ο γραμματεύς να αναγνώσει τον σκοπό. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σκοπός του υπ’ αριθμόν 8 θέματος είναι η τροποποίηση του περί Πολιτικής Αεροπορίας Νόμου, ώστε να 
προβλέπεται ότι με κανονισμούς, οι οποίοι θα εκδίδονται δυνάμει του εν λόγω νόμου, θα παραχωρείται η εξουσία 
στον αρμόδιο υπουργό να εκδίδει διατάγματα για τον καθορισμό της ονομασίας, της τοποθεσίας, του ύψους και 
των συντεταγμένων των δημόσιων αεροδρομίων και των ραδιοβοηθημάτων της Δημοκρατίας. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων για την πρόταση 
νόμου «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2023» 

Παρόντες: 

 Μαρίνος Μουσιούττας, πρόεδρος  Βαλεντίνος Φακοντής 

 Κώστας Κώστα Χρίστος Ορφανίδης 

 Φωτεινή Τσιρίδου Χρύσανθος Σαββίδης 

 Δημήτρης Δημητρίου  Ηλίας Μυριάνθους 

 Πρόδρομος Αλαμπρίτης Σταύρος Παπαδούρης 

 Γιαννάκης Γαβριήλ 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων μελέτησε την πιο πάνω πρόταση 
νόμου, η οποία κατατέθηκε από τον κ. Μαρίνο Μουσιούττα εκ μέρους της εν λόγω επιτροπής, σε τρεις συνεδρίες 
της, που πραγματοποιήθηκαν στις 23 Νοεμβρίου, καθώς και στις 7 και 14 Δεκεμβρίου 2023.  Στο πλαίσιο των 
συνεδριάσεων της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιόν της εκπρόσωποι του Τμήματος Πολιτικής 
Αεροπορίας του Υπουργείου Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, καθώς και της Νομικής Υπηρεσίας της 
Δημοκρατίας. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η τροποποίηση του περί Πολιτικής Αεροπορίας Νόμου, ώστε να 
προβλέπεται ότι μέσω κανονισμών, οι οποίοι θα εκδίδονται δυνάμει του εν λόγω νόμου, θα παραχωρείται η 
εξουσία στον αρμόδιο υπουργό να εκδίδει διατάγματα για τον καθορισμό της ονομασίας, της τοποθεσίας, του 
ύψους και των συντεταγμένων των δημόσιων αεροδρομίων και των ραδιοβοηθημάτων της Δημοκρατίας. 

 Στο πλαίσιο της συζήτησης της πρότασης νόμου ο πρόεδρος της επιτροπής επισήμανε ότι η ανάγκη 
προώθησης της πιο πάνω ρύθμισης προέκυψε κατά την εξέταση ενώπιον της επιτροπής των κανονισμών με 
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τίτλο «Οι περί Πολιτικής Αεροπορίας (Ασφαλής και Αποτελεσματική Λειτουργία της Αεροναυτιλίας) Κανονισμοί 
του 2023», οι οποίοι ρυθμίζουν ζητήματα ασφαλούς και αποτελεσματικής αεροναυτιλίας. 

 Ειδικότερα, σημειώνεται ότι στο αρχικό κείμενο των πιο πάνω κανονισμών τα θέματα σε σχέση με τον 
καθορισμό της ονομασίας, της τοποθεσίας, του ύψους και των συντεταγμένων των δημόσιων αεροδρομίων και 
των ραδιοβοηθημάτων της Δημοκρατίας προβλέπονταν σε σχετικό παράρτημα των κανονισμών.  Στο πλαίσιο 
όμως της συζήτησής τους ενώπιον της επιτροπής κρίθηκε σκόπιμο λόγω του τεχνικού χαρακτήρα των πιο πάνω 
θεμάτων αυτά να περιλαμβάνονται σε σχετικό διάταγμα το οποίο θα εκδίδει ο αρμόδιος υπουργός.  Ως εκ τούτου, 
κρίθηκε αναγκαία η ετοιμασία και προώθηση της πιο πάνω πρότασης νόμου, στην οποία προβλέπεται η 
δυνατότητα έκδοσης διατάγματος για τα πιο πάνω θέματα δυνάμει σχετικής πρόνοιας στους εν λόγω 
κανονισμούς. 

 Όλοι όσοι παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής συμφώνησαν με τον σκοπό και τις επιδιώξεις της 
πρότασης νόμου. 

 Με βάση τα πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων ομόφωνα 
εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Έχουμε αγορεύσεις επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση της πρότασης νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 259 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε για τα άρθρα παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Και το αποτέλεσμα, κύριε Κώστα, είναι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες είκοσι οκτώ.  Είκοσι οκτώ υπέρ, καμία ψήφος εναντίον και καμία αποχή, κύριε Πρόεδρε, είναι 
ομόφωνο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Και ψηφίζουμε για το σύνολο της πρότασης νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2024». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ψηφίστε, παρακαλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.  

 Και το αποτέλεσμα, κύριε Κώστα; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Παρόντες είκοσι οκτώ.  Είκοσι οκτώ ψήφοι υπέρ, καμία εναντίον, καμία αποχή, ομόφωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Ομόφωνα, με είκοσι οκτώ ψήφους υπέρ, καμία ψήφο εναντίον και καμία αποχή, η πρόταση νόμου 
ψηφίζεται σε νόμο της Δημοκρατίας. 

 Τα υπ’ αριθμόν 9 μέχρι 15 θέματα αποσύρονται. 

 Εδώ φτάσαμε στο τέλος της νομοθετικής εργασίας. 

 Κεφάλαιο Δεύτερο:  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Έγινε από την αρχή. 
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 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη σταλθεί ηλεκτρονικά. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.220 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Σύμφωνα με δημοσίευμα το οποίο επικαλείται επίσημα στοιχεία του Υπουργείου Γεωργίας, Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, στην Κύπρο από τους 44 000 τόνους χαλλουμιού που παράγονται σχεδόν οι 7 
000 τόνοι χαλλουμιού δεν αντιστοιχούν στις ποσότητες γάλακτος που διατίθενται.  Ειδικότερα, για τους 7 000 
τόνους απαιτούνται, σύμφωνα με το δημοσίευμα, 55 εκατομ. λίτρα γάλακτος.  Επομένως, εγείρεται το ζήτημα 
είτε της χρήσης αδήλωτων/μη καταγεγραμμένων ποσοτήτων γάλακτος είτε της χρήσης γαλακτόσκονης για την 
παραγωγή χαλλουμιού. 

 Επιπρόσθετα, με αφορμή τις κινητοποιήσεις που εξήγγειλαν τους προηγούμενους μήνες οι 
αιγοπροβατοτρόφοι αναφορικά με την εφαρμογή της συμφωνίας για τη σταδιακή εφαρμογή του κανονισμού για 
την προστατευόμενη ονομασία προέλευσης (ΠΟΠ), εγείρεται ζήτημα της υπαναχώρησης του κράτους από τα 
χρονοδιαγράμματα που έθεσε μετά από συνδιαβούλευση με τους αγελαδοτρόφους, τους αιγοπροβατοτρόφους 
και τους τυροκόμους.  Ειδικότερα, αυτή αφορά τον καθορισμό του κατώτατου ορίου της ποσοστιαίας συμμετοχής 
του αιγοπρόβειου γάλακτος στο μείγμα χαλλουμιού, από τον Σεπτέμβριο του 2023 μέχρι τον Ιανουάριο του 2024 
στο 10% και από τον Φεβρουάριο του 2024 μέχρι τον Ιούλιο του 2024 στο 25%, ενώ στη συνέχεια πρέπει να 
καταλήξουν σε συμφωνία τα εμπλεκόμενα μέρη.  Παράλληλα, φαίνεται ότι η κυβέρνηση εξετάζει το ενδεχόμενο 
επέκτασης της μεταβατικής περιόδου για πλήρη εφαρμογή του κανονισμού για την ΠΟΠ μέχρι το έτος 2029. 

 Η νόθευση ενός τόσο σημαντικού προϊόντος για την Κύπρο πρέπει να τερματιστεί μέσω της λήψης όλων 
των αναγκαίων μέτρων για τη χρήση γαλακτόσκονης.  Σημειώνεται ότι για το θέμα χρήσης γαλακτόσκονης από 
την πλειονότητα των τυροκομείων της Κύπρου είχε προβεί σε καταγγελία και ο γενικός διευθυντής του 
Παγκύπριου Οργανισμού Αγελαδοτρόφων κ. Νίκος Παπακυριακού στη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων ημερομηνίας 12 Σεπτεμβρίου 2022, σύμφωνα με την οποία το 80% 
των τυροκόμων χρησιμοποιούν γαλακτόσκονη. 

 Η συμφωνία για την πιστή εφαρμογή της νομοθεσίας και του ευρωπαϊκού κανονισμού για την ΠΟΠ 
προνοεί μεταξύ άλλων άμεσες ενέργειες για τροποποίηση προδιαγραφών της ΠΟΠ σε χαρακτηριστικά ήσσονος 
σημασίας, ώστε να μπορεί να παράγεται χαλλούμι ΠΟΠ από γάλα που θα προέρχεται μόνο από τις αγελάδες 
που ζουν και αναπαράγονται στην Κύπρο. 

 Λαμβάνοντας υπόψιν τα ως άνω, παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Πόσοι τόνοι χαλλουμιού παράγονται ετησίως, ποιες ποσότητες αιγοπρόβειου γάλακτος και αγελαδινού 
γάλακτος απαιτούνται για τα κατώτατα ποσοστά συμμετοχής αιγοπρόβειου γάλακτος, 10% και 25%, 
αντίστοιχα, στο μείγμα παραγωγής χαλλουμιού και ποιες ποσότητες αγελαδινού και αιγοπρόβειου 
γάλακτος διατίθενται στη βιομηχανία της τυροκομίας για τον σκοπό αυτό; Να διατεθούν στοιχεία των 
τελευταίων τριών ετών. 

2. Ανταποκρίνονται οι ποσότητες διάθεσης αιγοπρόβειου και αγελαδινού γάλακτος, στις ποσότητες 
παραγωγής χαλλουμιού; 

3. Ποια μέτρα λαμβάνει το κράτος για την καταγραφή των παραγόμενων και χρησιμοποιούμενων 
ποσοτήτων, καθώς και για τον αποτελεσματικό έλεγχο της παραγωγής με τη συμφωνημένη σύσταση και 
τα προβλεπόμενα πρότυπα και πώς διασφαλίζεται η αποτροπή νοθείας στην παραγωγή; 

4. Πότε προτίθεται η κυβέρνηση να εφαρμόσει πλήρως τον κανονισμό για την ΠΟΠ για την παραγωγή 
χαλλουμιού;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.221 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Το σχέδιο για το μηνιαίο τιμητικό επίδομα περιλαμβάνει ως δικαιούχους μόνο όσους έχουν υπηρετήσει 
πρόσθετη θητεία ή εφεδρεία στην Εθνική Φρουρά, τους αιχμαλώτους πολέμου και ομήρους πολέμου, καθώς και 
τους παθόντες αναπήρους πολέμου για τραυματισμό που είχε συμβεί κατά την τουρκική εισβολή του 1974.  
Εντούτοις, από το τιμητικό επίδομα έχουν αποκλειστεί όσοι υπερασπίστηκαν τη Δημοκρατία και τη νόμιμη 
κυβέρνηση της χώρας ενάντια στο πραξικόπημα της 15ης Ιουλίου του 1974. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους για τους οποίους συνεχίζεται ο αποκλεισμός των αντιστασιακών 
από το συγκεκριμένο τιμητικό επίδομα.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.222 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το τι προτίθεται να πράξει για τα πιο κάτω το συντομότερο δυνατό:  

1. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή καλεί την Κύπρο όπως μεταφέρει ορθά στο εθνικό της δίκαιο την Οδηγία πλαίσιο 
για τα απόβλητα.  Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή αποφάσισε να κινήσει διαδικασία επί παραβάσει με την 
αποστολή προειδοποιητικής επιστολής στην Κύπρο [INFR(2023)2144] με προθεσμία δύο μηνών, για να 
απαντήσει και να διορθώσει ελλείψεις όσον αφορά τη μεταφορά στο εθνικό δίκαιο της Οδηγίας 2008/98/ΕΚ 
(Οδηγία πλαίσιο για τα απόβλητα) όπως τροποποιήθηκε με την Οδηγία (ΕΕ) 2018/851. 

2. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή απέστειλε Αιτιολογημένη Γνώμη στην Κύπρο [INFR(2022)2069], επειδή δεν 
διασφάλισε την ορθή εφαρμογή των δεσμεύσεων για μείωση διάφορων ατμοσφαιρικών ρύπων, όπως 
απαιτείται από την Οδηγία (ΕΕ) 2016/2284 σχετικά με τη μείωση των εθνικών εκπομπών ορισμένων 
ατμοσφαιρικών ρύπων (“Οδηγία ΕΑΟΕ”).  Η Οδηγία ΕΑΟΕ καθορίζει εθνικές δεσμεύσεις για μείωση των 
εκπομπών που πρέπει να υλοποιούνται από κάθε κράτος μέλος σε ετήσια βάση κατά την περίοδο 2020-
2029 και πιο φιλόδοξες μειώσεις από το 2030 και μετά. 

 Τα κράτη μέλη υποχρεούνται επίσης να καταρτίσουν εθνικά προγράμματα ελέγχου της ατμοσφαιρικής 
ρύπανσης (ΕΠΕΑΡ) στα οποία θα παρουσιάζουν τον τρόπο με τον οποίο θα υλοποιηθούν οι εν λόγω 
δεσμεύσεις. 

 Η Επιτροπή έχει δώσει προθεσμία δύο μηνών στην Κύπρο, για να απαντήσει και να λάβει τα αναγκαία 
μέτρα, διαφορετικά μπορεί να αποφασίσει να παραπέμψει την υπόθεση στο Δικαστήριο της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.223 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. Αλέξη 

Βαφεάδη 

 «Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή (Επιτροπή) καλεί την Κύπρο να εφαρμόσει ορθά τους ενωσιακούς κανόνες για 
την αεροπορική ασφάλεια.  Η Επιτροπή αποφάσισε να κινήσει διαδικασία επί παραβάσει με την αποστολή 
προειδοποιητικής επιστολής στην Κύπρο [INFR(2023)2151], επειδή δεν εφάρμοσε ορθά ορισμένα σημεία της 
ενωσιακής νομοθεσίας για την αεροπορική ασφάλεια. 

 Ειδικότερα, η Επιτροπή εντόπισε ελλείψεις που αφορούν διάφορα ζητήματα που σχετίζονται με την 
εποπτεία των αερολιμένων, τα οποία καθορίζονται στους κανονισμούς (ΕΕ) αριθ. 139/2014 και (ΕΕ) αριθ. 
923/2012, όπως η επαλήθευση της εφαρμογής των υποχρεώσεων που σχετίζονται με τους αερολιμένες και η 
επάρκεια του κυπριακού συστήματος διαχείρισης της ασφάλειας.  Η Δημοκρατία έχει πλέον προθεσμία δύο 
μηνών, για να απαντήσει στα επιχειρήματα της Επιτροπής και να εφαρμόσει τα αναγκαία μέτρα.  Σε αντίθετη 
περίπτωση, η Επιτροπή μπορεί να αποφασίσει να αποστείλει αιτιολογημένη γνώμη. 

 Ως εκ των πιο πάνω, παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια 
αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το τι προτίθεται να πράξει το συντομότερο δυνατόν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.224 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνό 

 «Μετά τα προβλήματα που προέκυψαν σε διάφορους χώρους όπου υπάρχει ψηφιακός εξοπλισμός, η 
ανάγκη προστασίας των υποδομών καθίσταται περισσότερο αναγκαία. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Οικονομικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Έχουν ληφθεί όλα τα μέτρα για προστασία των δεδομένων και του εξοπλισμού, ώστε να μην υπάρχει ο 
κίνδυνος να επαναληφθούν οποιαδήποτε κενά σε ευαίσθητα ζητήματα; 

2. Ο εξοπλισμός είναι επαρκώς διασφαλισμένος και λαμβάνονται όλα τα απαραίτητα μέτρα ασφάλειας;  Εάν 
ναι, ποια είναι αυτά τα μέτρα;  

3. Όσον αφορά τη συντήρηση, τι είδους μέτρα λαμβάνονται; 

4. Σε ποιο στάδιο ευρίσκεται η δημιουργία κέντρου δεδομένων; 

5. Το μέτρο προστασίας δεδομένων “Cloud” ως βέλτιστη τεχνολογία έχει εγκατασταθεί στην Κύπρο;  Εάν 
ναι, κατά πόσο αξιοποιείται;  Εάν δεν έχει εγκατασταθεί, υπάρχει σκέψη για εγκατάσταση;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.225 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. Γιώργο 

Παπαναστασίου 
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 «Παρακαλώ τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το τι προτίθεται να πράξει για το πιο κάτω το συντομότερο δυνατό.  

 Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή καλεί την Κύπρο όπως διασφαλίσει την πλήρη και έγκαιρη μεταφορά των 
ενωσιακών κανόνων σχετικά με τις διασυνοριακές μετατροπές, συγχωνεύσεις και διασπάσεις εταιρειών και έχει 
αποστείλει αιτιολογημένη γνώμη, επειδή δεν μετέφεραν τους ενωσιακούς κανόνες που προβλέπονται στην 
Οδηγία (ΕΕ) 2019/2121. 

 Τα κράτη μέλη όφειλαν να μεταφέρουν την Οδηγία στην εθνική τους νομοθεσία και να ενημερώσουν 
σχετικά την Επιτροπή μέχρι την 31η Ιανουαρίου 2023, κάτι που δεν έχει γίνει μέχρι και σήμερα, παρ’ όλες τις 
προειδοποιητικές επιστολές, καταλήγοντας η Επιτροπή πρόσφατα να έχει δώσει προθεσμία ακόμη δύο μηνών, 
για να διορθωθούν οι παραλείψεις.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.226 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 

Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Ο περί Οδικής Ασφάλειας Νόμος ορίζει ότι η οδήγηση υπό την επήρεια ναρκωτικών συνιστά αδίκημα, 
όπως και η άρνηση παροχής δείγματος σάλιου για την προκαταρκτική ή και εργαστηριακή εξέταση (νάρκοτεστ). 

 Δεδομένης δε της ευαισθησίας των δεδομένων που συλλέγονται, ο νόμος ορίζει ότι η λήψη σάλιου για 
σκοπούς της εργαστηριακής εξέτασης και η καταγραφή των στοιχείων από την επεξεργασία του σάλιου 
διενεργούνται μόνο για τους σκοπούς του σχετικού άρθρου του νόμου.  Περιλαμβάνει επίσης σαφείς διατάξεις 
για την καταστροφή των σχετικών δειγμάτων και τη διαγραφή των στοιχείων που καταγράφηκαν από την 
επεξεργασία των δειγμάτων. 

 Παρακαλείται η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Πόσες υποθέσεις έχει ετοιμάσει η Αστυνομία για θετικά δείγματα και για άρνηση παροχής δείγματος 
σάλιου από την έναρξη εφαρμογής του νόμου το 2018; 

2. Για πόσες υποθέσεις: 

 α. ασκήθηκε δίωξη,  

 β. υπήρξε καταδίκη,  

 γ. υπήρξε αθώωση και  

 δ. εκκρεμεί έρευνα; 

3. Πού αλλού διαβιβάζονται τα στοιχεία που καταγράφονται από τις εργαστηριακές εξετάσεις πέρα από τη 
Νομική Υπηρεσία; 

4. Ενημερώνεται με οποιοδήποτε τρόπο άλλο/άλλη κρατικό τμήμα/υπηρεσία για τις υποθέσεις, προτού 
εκδοθεί απόφαση δικαστηρίου; 

5. Ποια είναι τα συνολικά έσοδα που προέρχονται από καταδίκες δυνάμει του άρθρου 11Ζ του νόμου και 
πώς εφαρμόζεται η διάταξη που προβλέπει ότι αυτά κατατίθενται σε ειδικό ταμείο και διατίθενται για 
σκοπούς απεξάρτησης ουσιοεξαρτώμενων προσώπων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.227 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που προτίθεται να λάβει για την αντιμετώπιση της 
καθυστέρησης που παρατηρείται, όσον αφορά την προώθηση στη Βουλή των Αντιπροσώπων εναρμονιστικών 
νομοσχεδίων.  Αυτό παρατηρείται επανειλημμένα, καθώς τα εναρμονιστικά νομοσχέδια παρουσιάζονται με 
καθυστέρηση στην αρμόδια επιτροπή της Βουλής, εγκυμονώντας επιβολή προστίμων.  Το χρονικό εξέτασης 
αυτών το θεωρώ ανεπίτρεπτο και επιβλαβές, για τον λόγο ότι δεν δίνεται επαρκής χρόνος για τη μελέτη των 
εναρμονιστικών νομοσχεδίων από τα μέλη της επιτροπής της Βουλής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.228 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. Γιώργο 

Παπαναστασίου 

 «Παρακαλώ τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως την αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με το πότε αναμένεται να ολοκληρωθεί η μετακίνηση των κτιριακών 
εγκαταστάσεων του χημείου από την περιοχή Διυλιστηρίων Λάρνακας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.229 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
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ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. Αλέξη 
Βαφεάδη 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που προτίθεται να λάβει για την αντιμετώπιση της καθυστέρησης που 
παρατηρείται, όσον αφορά την προώθηση στη Βουλή των Αντιπροσώπων εναρμονιστικών νομοσχεδίων.  Αυτό 
παρατηρείται επανειλημμένα, καθώς τα εναρμονιστικά νομοσχέδια παρουσιάζονται με καθυστέρηση στην 
αρμόδια επιτροπή της Βουλής, εγκυμονώντας επιβολή προστίμων.  Το χρονικό εξέτασης αυτών το θεωρώ 
ανεπίτρεπτο και επιβλαβές, για τον λόγο ότι δεν δίνεται επαρκής χρόνος για τη μελέτη των εναρμονιστικών 
νομοσχεδίων από τα μέλη της επιτροπής της Βουλής.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.230 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου 
Γεωργίου, ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο Ιωάννου 

 «Καλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

 Έγινα δέκτης παραπόνων πολιτών οι οποίοι υπέβαλαν αίτηση, για να αξιοποιήσουν τα οικονομικά κίνητρα 
συντήρησης των διατηρητέων οικοδομών από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως.  Συγκεκριμένα, 
παρατηρείται τεράστια καθυστέρηση στην επιθεώρηση και τον έλεγχο των εργασιών συντήρησης που γίνονται 
σε αυτές τις κατοικίες από τους αρμόδιους λειτουργούς του τμήματος, με αποτέλεσμα να δημιουργούνται διάφορα 
προβλήματα μη έγκαιρης πληρωμής τους.  Συνεπακόλουθα, επαγγελματίες όπως εργολάβοι, αρχιτέκτονες, 
διακοσμητές κ.λπ. δεν επιθυμούν να αναλαμβάνουν την εκτέλεση τέτοιων συμφωνιών, με ό,τι αυτό συνεπάγεται.  
Δηλαδή οι καθυστερήσεις που παρατηρούνται αντιστρατεύονται τη φιλοσοφία και τους σκοπούς του Σχεδίου των 
Διατηρητέων Οικοδομών για την προστασία της πολιτιστικής και αρχιτεκτονικής κληρονομιάς της πατρίδας μας. 

 Συνακόλουθα, σας υποβάλλω τα ακόλουθα ερωτήματα: 

1. Πόσες τέτοιες αιτήσεις έχουν υποβληθεί τα τελευταία πέντε χρόνια; 

2. Πόσοι λειτουργοί απασχολούνται στο αρμόδιο τμήμα επιθεώρησης αυτών των οικοδομών σε όλη την 
Κύπρο; 

3. Πόσος χρόνος απαιτείται για την επιθεώρηση αυτών των εργασιών από το αρμόδιο τμήμα; 

4. Πόσος χρόνος απαιτείται για την έγκαιρη καταβολή του ποσού στους δικαιούχους αιτητές; 

5. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει το υπουργείο για την έγκαιρη εξέταση των εργασιών και την πιο άμεση 
καταβολή των εγκριθέντων χορηγιών προς τους δικαιούχους αιτητές;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.231 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Αθηνά 

Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων μέχρι πού βρίσκεται η εγκατάσταση περιμετρικού φωτισμού στο γήπεδο του Λυκείου 
Αγίου Γεωργίου Λάρνακας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.232 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου, 
ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Αθηνά 

Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται ο σχεδιασμός ανέγερσης περιφερειακού σχολείου στον 
δήμο Δρομολαξιάς-Μενεού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.233 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου, 
ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. Αθηνά 

Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται ο σχεδιασμός ανέγερσης δημοτικού σχολείου στον δήμο 
Αγίας Νάπας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.234 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου, 
ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Σε πρόσφατή μας επίσκεψη στο Κέντρο Περιβαλλοντικής Ενημέρωσης και Εκπαίδευσης στο Κάβο 
Γκρέκο τέθηκε επιτακτικά η ανάγκη δημιουργίας δασικού σταθμού στην ελεύθερη περιοχή Αμμοχώστου, καθώς 
και η άμεση και αναγκαία στελέχωση του σταθμού. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, 
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ενημερώσει το σώμα σε ποιο στάδιο βρίσκεται ο σχεδιασμός για τη δημιουργία του συγκεκριμένου σταθμού και 
καταθέσει αναλυτικό χρονοδιάγραμμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.235 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο Ιωάννου 

 «Το Γραφείο της Επιτρόπου Προστασίας των Δικαιωμάτων του Παιδιού έχει θέσει ενώπιον του 
Υπουργείου Εσωτερικών αριθμό παραπόνων σε σχέση με τη μη παραχώρηση της κυπριακής υπηκοότητας σε 
παιδιά των οποίων ο ένας γονέας είναι Κύπριος πολίτης, παρά τις διατάξεις του άρθρου 109 του περί Αρχείου 
Πληθυσμού Νόμου οι οποίες καθορίζουν ότι κατά κανόνα παιδί Κύπριου πολίτη είναι επίσης Κύπριος πολίτης.  
Σημειώνεται ότι σε αυτές τις περιπτώσεις η απόρριψη ή η μη εξέταση της αίτησης συνεπάγεται ότι το παιδί δεν 
έχει πρόσβαση στο Γενικό Σύστημα Υγείας, σε υπηρεσίες κοινωνικής βοήθειας κ.ο.κ. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Πόσες αιτήσεις για παραχώρηση κυπριακής υπηκοότητας από παιδιά με Κύπριο γονέα εκκρεμούν 
ενώπιον του αρμόδιου τμήματος του Υπουργείου Εσωτερικών;  Τα στοιχεία να κατατεθούν κατά έτος 
υποβολής των αιτήσεων. 

2. Ποιος είναι ο μέσος όρος διάρκειας της εξέτασης της αίτησης, δηλαδή από τη στιγμή που έχουν υποβληθεί 
όλα τα απαιτούμενα έγγραφα μέχρι την απάντηση στον αιτητή; 

3. Σε πόσες περιπτώσεις κατά την τελευταία δεκαετία το Υπουργικό Συμβούλιο άσκησε την ευχέρεια που 
του παρέχουν οι διατάξεις του άρθρου 109(1), για να παραχωρήσει την κυπριακή υπηκοότητα, όταν 
πληρείται ένα εκ των κριτηρίων που έθεσε η απόφαση Υπουργικού Συμβουλίου υπ’ αριθμόν 65.067, 
ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2007;  Ποια ήταν η τελευταία φορά που υποβλήθηκε στο Υπουργικό 
Συμβούλιο κατάλογος αιτήσεων που εμπίπτουν σε αυτά τα κριτήρια; 

4. Πόσες περιπτώσεις παιδιών με Κύπριο γονέα απορρίφθηκαν την τελευταία δεκαετία, για τον λόγο ότι δεν 
εμπίπτουν στα σχετικά κριτήρια, και σε πόσες από αυτές ενημερώθηκαν οι αιτητές για την απορριπτική 
απόφαση;  Πόσες αφορούν παιδιά με Ελληνοκύπριο γονέα και πόσες παιδιά με Τουρκοκύπριο γονέα; 

5. Με ποια διαδικασία/έρευνα/στοιχεία η επαρχιακή διοίκηση διαπιστώνει την παράνομη είσοδο ή/και 
παράνομη παραμονή του ενός γονέα στην Κυπριακή Δημοκρατία και υπάγει τα παιδιά στην εξαίρεση που 
προβλέπει ο νόμος;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.236 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Εκατοντάδες γονείς παιδιών με αναπηρία αναγκάζονται να εγκαταλείψουν την εργασία τους ή να 
εργάζονται με μερική ή περιστασιακή απασχόληση, προκειμένου να μένουν στο σπίτι, για να φροντίζουν τα 
παιδιά τους, δεδομένων των σοβαρών ελλείψεων σε κρατικές δομές φροντίδας.  Εντούτοις, εξ όσων 
ενημερώνομαι, εξακολουθούν να απορρίπτονται αιτήσεις για την κατ’ οίκον φροντίδα και κυρίως αιτήσεις γονέων 
παιδιών με αναπηρίες οι οποίοι χρειάζεται να μένουν στο σπίτι και να φροντίζουν τα ανήλικα παιδιά τους.  
Ταυτόχρονα, παραμένει αναπάντητο το αίτημα του αναπηρικού συνδέσμου και των γονέων παιδιών με αναπηρία 
για αναγνώριση του γονέα ως φροντιστή, όταν εγκαταλείπει την εργασία του, για να φροντίζει το παιδί του. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποιοι είναι οι όροι και οι προϋποθέσεις που ισχύουν σήμερα για το επίδομα κατ’ οίκον φροντίδας; 

2. Πόσες αιτήσεις για κατ’ οίκον φροντίδα έχουν εγκριθεί και λαμβάνουν το σχετικό επίδομα φροντίδας και 
πόσες έχουν απορριφθεί τα τελευταία τρία χρόνια;  Πόσες από αυτές αφορούν φροντίδα παιδιών με 
αναπηρία; 

3. Πόσες από τις εγκεκριμένες αιτήσεις παροχής κατ’ οίκον φροντίδας αφορούν φροντίδα από συγγενείς 
πρώτου βαθμού;  Υπήρξε ή υπάρχει ακόμα οποιαδήποτε απόφαση/εγκύκλιος των Υπηρεσιών Κοινωνικής 
Ευημερίας για αποκλεισμό από το επίδομα φροντίδας των συγγενών πρώτου βαθμού του ατόμου με 
αναπηρία που του παρέχουν κατ’ οίκον φροντίδα; 

4. Πόσα φυσικά και νομικά πρόσωπα είναι σήμερα εγκεκριμένοι κατ’ οίκον φροντιστές;  Τα στοιχεία να 
κατατεθούν ανά επαρχία. 

5. Προτίθεται η κυβέρνηση να προχωρήσει στην αναγνώριση ως φροντιστών των συγγενών πρώτου βαθμού 
παιδιών με αναπηρία που αναγκάζονται να εγκαταλείψουν την εργασία τους ή να αλλάξουν το καθεστώς 
απασχόλησής τους, προκειμένου να μένουν στο σπίτι να φροντίζουν το παιδί τους;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.237 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Βαλεντίνου Φακοντή, 
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ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. Αλέξη 
Βαφεάδη 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο βρίσκεται το έργο κατασκευής κυματοθραυστών για προστασία 
και βελτίωση του παραλιακού μετώπου της κοινότητας Πομού και ποια τα χρονοδιαγράμματα που τίθενται για 
ολοκλήρωσή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.238 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Μαρίνας Νικολάου, 
ημερομηνίας 19 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για τους λόγους ακύρωσης της προκήρυξης για τη θέση Διευθυντή Πρωτοβάθμιας Φροντίδας του Οργανισμού 
Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας, η οποία είχε δημοσιευτεί πρόσφατα (Οκτώβριος 2023).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.239 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 19 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο έχει γίνει (ή εάν προγραμματίζεται να γίνει) αξιολόγηση της ποιότητας (κατασκευή, 
υπηρεσίες, ενεργειακή απόδοση κ.λπ.) των σπιτιών και διαμερισμάτων που προορίζονται για κατοίκηση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.240 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 20 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Άννα 

Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Στην περιοχή του Βασιλικού έχει συσσωρευθεί όλη η κινητήριος οικονομική δύναμη της Κύπρου, 
ηλεκτροπαραγωγικός σταθμός, εγκαταστάσεις φύλαξης καυσίμων και άλλες σημαντικές βαριές βιομηχανίες, ενώ 
εκεί σχεδιάζεται και το ενεργειακό λιμάνι.  

 Τα πιο πάνω αυξάνουν τις πιθανότητες κάποιου ατυχούς γεγονότος ή μιας κακόβουλης πράξης και κατά 
συνέπεια η Κύπρος να καταστραφεί.  Αντί να γίνει διασπορά των κινδύνων, μαζεύτηκε η κινητήριος οικονομική 
δύναμη της Κύπρου σε μια περιοχή.  

 Παρακαλώ την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων ποια μέτρα λαμβάνονται από αέρος, θαλάσσης και ξηράς για προστασία της 
περιοχής από τυχόν κακόβουλη ενέργεια.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.241 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη, 
ημερομηνίας 20 Δεκεμβρίου 2023, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ.  Αλέξη 

Βαφεάδη 

 «Έχει έλθει εις γνώση μου ότι σχεδιάζεται η κατασκευή τρίτης λωρίδας του δρόμου όπου οδηγεί στο 
οδόφραγμα Αγίου Δομετίου, για να “διευκολύνει” όσους χρησιμοποιούν το οδόφραγμα, με σκοπό να μεταβούν 
στις κατεχόμενες περιοχές της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

 Παρακαλώ τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Κατά πόσο ευσταθούν τα πιο πάνω. 

2. Αν πράγματι ευσταθούν οι πιο πάνω πληροφορίες, ποιο θα είναι το όφελος της Κυπριακής Δημοκρατίας 
και τι κόστος θα υπάρξει για την κατασκευή του έργου αυτού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.242 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 20 Δεκεμβρίου 2023, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 

Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Αναφέρομαι στον περί της Προστασίας Προσώπων που Αναφέρουν Παραβάσεις του Ενωσιακού και 
Εθνικού Δικαίου Νόμο του 2022 και συγκεκριμένα στο άρθρο 41 αναφορικά με τη δημιουργία και λειτουργία των 
εσωτερικών και εξωτερικών διαύλων αναφοράς και τις διαδικασίες παραλαβής βεβαίωσης λήψης αναφοράς, 
χειρισμού και λήψης μέτρων παρακολούθησης.  

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, πληροφορήσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με το ποιες ενέργειες έχουν ληφθεί για την εφαρμογή του εν λόγω άρθρου 
και αν και σε ποιο βαθμό έχουν οριστεί και λειτουργούν αυτοί οι δίαυλοι αναφοράς στα διάφορα τμήματα και 
υπηρεσίες του κράτους.  

 Ένεκα της προθεσμίας της 17ης Δεκεμβρίου 2023, σύμφωνα με την οποία οι επιχειρήσεις του ιδιωτικού 
τομέα με πενήντα (50) έως διακόσιους σαράντα εννέα (249) εργαζομένους οφείλουν να συμμορφωθούν με την 
υποχρέωση θέσπισης εσωτερικού διαύλου αναφοράς και να ενημερώσουν σχετικά, εντός προθεσμίας δύο (2) 
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μηνών από τη συμμόρφωση, το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας ή τον αρμόδιο κατά περίπτωση εποπτικό φορέα, 
παρακαλώ την αρμόδια υπουργό όπως πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με το αν οι εν 
λόγω εταιρείες συμμορφώθηκαν και καθόρισαν εσωτερικό δίαυλο αναφοράς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.243 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων όσον αφορά τα πιο κάτω, που αφορούν πρώην παιδιά υπό τη φροντίδα του 
διευθυντή Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας:  

1. Πόσα τέτοια παιδιά συμπληρώνουν την ηλικία των δεκαοκτώ ετών κάθε χρόνο; 

2. Ποια είναι τα μέτρα που λαμβάνει η πολιτεία, για να τους υποστηρίξει, εφόσον συχνά δεν μπορούν να 
βασιστούν στην οικογένειά τους;  Τι γίνεται με τη διατροφή, διαμονή, εκπαίδευση κ.λπ.; 

3. Γίνεται τακτική αξιολόγηση των μέτρων αυτών; 

4. Τερματίζεται αυτή η υποστήριξη και, εάν ναι, πότε και κάτω από ποιες προϋποθέσεις;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.244 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Σύμφωνα με πληροφόρηση που έχω λάβει, ορισμένες εταιρείες ξένων συμφερόντων εργοδοτούν 
δυσανάλογα μεγάλο αριθμό πολιτών τρίτων χωρών αντί για Κυπρίους πολίτες ή πολίτες από τις χώρες μέλη της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΕΕ).  

 Η απασχόληση πολιτών τρίτων χωρών σε εταιρείες ξένων συμφερόντων, δηλαδή εκτός ΕΕ, ρυθμίζεται 
από τον περί Αλλοδαπών και Μεταναστεύσεως Νόμο (ΚΕΦ.105).  Για να δοθεί άδεια εργοδότησης πολίτη τρίτης 
χώρας στην Κύπρο, υπάρχουν συγκεκριμένες προϋποθέσεις οι οποίες πρέπει να εκπληρωθούν, 
συμπεριλαμβανομένης της μη ύπαρξης δυνατότητας ικανοποίησης των συγκεκριμένων αναγκών του εργοδότη 
με εργατικό δυναμικό είτε από Κυπρίους πολίτες είτε από πολίτες από τις χώρες μέλη της ΕΕ και του να μην 
υπερβαίνει ο αριθμός των πολιτών τρίτων χωρών που εργοδοτούνται το 70% του προσωπικού του εργοδότη.  

 Ένας εκ των στόχων της πράσινης και ψηφιακής μετάβασης είναι η δημιουργία μόνιμων, πράσινων και 
καλά αμειβόμενων θέσεων εργασίας.  Ως εκ τούτου, παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με το αν γίνεται ο 
απαιτούμενος έλεγχος στις εν λόγω εταιρείες αναφορικά με τις διαδικασίες πρόσληψης υπαλλήλων πολιτών 
τρίτων χωρών και τη διεξοδική χρήση εργαλείων εργοδότησης, όπως του EURES (European Employment 
Services - Ευρωπαϊκές Υπηρεσίες Απασχόλησης) πριν από την πρόσληψη εξειδικευμένου προσωπικού από 
τρίτες χώρες.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.245 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας 
Ατταλίδου, ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 

Περιβάλλοντος κ. Πέτρο Ξενοφώντος 

 «Από δημοσιεύματα στον τύπο πληροφορούμαστε ότι προωθείται η δημιουργία πάρκου περιπέτειας 
(adventure park) σε περιοχή του δικτύου “Natura 2000”, στο Εθνικό Δασικό Πάρκο (ΕΔΠ) Τροόδους.  Ειδικότερα, 
η περιοχή μελέτης, καθώς και ο χώρος ανάπτυξης του προτεινόμενου έργου βρίσκονται εντός της ειδικής ζώνης 
διατήρησης (ΕΖΔ) και της ζώνης ειδικής προστασίας (ΖΕΠ) ΕΔΠ Τροόδους σε εκμισθωμένη έκταση, η οποία 
ανήκει στο Τμήμα Δασών.  Σύμφωνα με τις πληροφορίες, στη σύμβαση μίσθωσης γίνεται αναφορά σε απόφαση 
του Υπουργικού Συμβουλίου, ημερομηνίας 17 Μαρτίου 2015, για εκμίσθωση δασικής γης, συνολικής έκτασης 
σαράντα περίπου δεκαρίων, στην τοποθεσία “Ξεροκόλυμπος”, στην κοινότητα Φοινί της επαρχίας Λεμεσού. 

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το στάδιο στο οποίο βρίσκεται αυτή τη στιγμή η διαδικασία, αν 
έχουν διεξαχθεί η Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον (ΜΕΕΠ), η Ειδική Οικολογική Αξιολόγηση και 
δημόσια διαβούλευση με τα ενδιαφερόμενα μέρη για την προώθηση της εν λόγω ανάπτυξης, καθώς επίσης τα 
κριτήρια με τα οποία το Τμήμα Δασών εκμίσθωσε κρατική δασική γη για τη δραστηριότητα ενός ιδιώτη.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.246 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω, σε σχέση με την πρόοδο της νομοθετικής ρύθμισης, μιας 
προσπάθειας που ξεκίνησε πριν από χρόνια, αναφορικά με το καθεστώς του καλλιτέχνη:  

1. Προς ποια κατεύθυνση θα προχωρήσει το υπουργείο;  
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2. Έχουν γίνει δημόσιες διαβουλεύσεις με όλους τους ενδιαφερομένους;  

3. Έχουν επιλυθεί τα προβλήματα σε σχέση με τη συνεισφορά στο ταμείο συντάξεων;  

4. Πότε αναμένεται να κατατεθεί το σχετικό νομοσχέδιο στη Βουλή και ποιοι καλλιτέχνες θα περιλαμβάνονται 
σε αυτό;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.247 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Πασιουρτίδη, ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 

Άννα Κουκκίδη Προκοπίου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η δημιουργία του Ναυτοδικείου και του Εμπορικού Δικαστηρίου; 

2. Πότε αναμένεται η έναρξη λειτουργίας των δικαστηρίων αυτών;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.248 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Υγείας κ. Πόπη Κανάρη 

 «Η σεξουαλική και αναπαραγωγική υγεία είναι κρίσιμης σημασίας για όλες τις ηλικίες και ειδικά για τους 
νέους.  Η Στρατηγική για τη Σεξουαλική και Αναπαραγωγική Υγεία (ΣΑΥ) των νέων, 2018-2025, που εκπόνησε 
το Υπουργείο Υγείας, περιλαμβάνει δράσεις όπως είναι: 

1. η δημιουργία νομικού πλαισίου που να διασφαλίζει την ελεύθερη πρόσβαση εφήβων σε ορισμένες 
υπηρεσίες υγείας, όπως υπηρεσίες ΣΑΥ και υπηρεσίες ψυχικής υγείας, 

2. η δημιουργία και υιοθέτηση Κώδικα Πρακτικής και Κατευθυντήριων Γραμμών, ώστε να διασφαλίζεται η 
παροχή υπηρεσιών φιλικών προς τους νέους στον δημόσιο και ιδιωτικό τομέα (υπηρεσιών οικογενειακού 
προγραμματισμού, συμβουλευτική για ΣΑΥ κ.λπ.) και 

3. η τροποποίηση της νομοθεσίας, ώστε να επιτρέπεται ο έλεγχος για όλα τα σεξουαλικώς μεταδιδόμενα 
νοσήματα στα άτομα κάτω των 18 ετών. 

 Παρακαλείται η Υπουργός Υγείας, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων 
για την πορεία υλοποίησης των πιο πάνω δράσεων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.249 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:  

1. Τον αριθμό των γονέων που έκαναν χρήση της γονικής άδειας, ανά φύλο και ανά τομέα εργοδότησης 
(ιδιωτικό, δημόσιο) από τον Δεκέμβριο του 2022 μέχρι σήμερα. 

2. Τον αριθμό των γυναικών που αιτήθηκαν επίδομα μητρότητας από τον Ιανουάριο του 2021 μέχρι σήμερα.  

3. Τον αριθμό των γυναικών που εγκρίθηκαν για επίδομα μητρότητας από τον Ιανουάριο του 2021 μέχρι 
σήμερα. 

4. Τον αριθμό των γυναικών που αξιοποίησαν την άδεια μητρότητας μόνο για συγκεκριμένο αριθμό 
εβδομάδων, μικρότερο από τη συνολική περίοδο που δίνει η νομοθεσία.  Τα στοιχεία να παρουσιαστούν 
ανά εβδομάδα διάρκειας της άδειας, γιατί στόχος είναι να εξακριβώσουμε τον αριθμό των γυναικών που 
δεν αξιοποιούν το σύνολο της άδειας μητρότητας.  

5. Τον αριθμό των αντρών που αιτήθηκαν επίδομα πατρότητας από τον Ιανουάριο του 2021 μέχρι σήμερα.  

6. Τον αριθμό των αντρών που εγκρίθηκαν για επίδομα πατρότητας από τον Ιανουάριο του 2021 μέχρι 
σήμερα.  

 Όλα τα στοιχεία για τα ερωτήματα 1,2,3,5 και 6 να παρουσιαστούν ξεχωριστά για κάθε μήνα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.250 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο Ιωάννου 

 «Το Σχέδιο Χορηγιών για Φοιτητικές Εστίες/Φοιτητικά Δωμάτια στην εντός των τειχών πόλη της 
Λευκωσίας παρέχει κυβερνητική χορηγία σε ιδιοκτήτες ακίνητης ιδιοκτησίας ή ενοικιαστές κτηρίων για ανακαίνιση 
ή αποκατάσταση των υποστατικών τους, με βασικό σκοπό τη μετατροπή τους σε φοιτητικές εστίες και φοιτητικά 
δωμάτια που θα ενοικιάζονται με ενοίκιο που καθορίζεται από το Υπουργείο Οικονομικών. 

 Η πρώτη πρόσκληση υποβολής προτάσεων αφορούσε το εξάμηνο Μάιος-Νοέμβριος 2022 και, όπως 
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ανακοινώθηκε, αφορούσε προϋπολογισμό ύψους €7,5 εκατομ.  Η δεύτερη πρόσκληση έληξε στα τέλη του 2023 
και αφορούσε συνολικό προϋπολογισμό ύψους €14,3 εκατομ. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για την πορεία υλοποίησης του σχεδίου και συγκεκριμένα για τα εξής: 

1. Πόσες προτάσεις υποβλήθηκαν στην πρώτη πρόσκληση και πόσες στη δεύτερη; 

2. Πόσες προτάσεις έχουν αξιολογηθεί μέχρι σήμερα θετικά και έχουν λάβει τελική έγκριση από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως;  Ποιος είναι ο αριθμός των δικαιούχων και για πόσα φοιτητικά δωμάτια έχει 
εγκριθεί ο καθένας; 

3. Εξαντλήθηκε ο διαθέσιμος προϋπολογισμός της πρώτης πρόσκλησης; 

4. Πόσα φοιτητικά δωμάτια έχουν δημιουργηθεί μέχρι σήμερα στην εντός των τειχών πόλη της Λευκωσίας; 

5. Εκτιμάται ότι είναι εφικτή η επίτευξη του διακηρυγμένου στόχου για δημιουργία 560 φοιτητικών δωματίων 
μέχρι το 2026;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.251 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 

κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Το οξυμμένο στεγαστικό πρόβλημα στον τόπο επηρεάζει σε ακόμα μεγαλύτερο βαθμό τα χαμηλά 
εισοδηματικά στρώματα, όπως είναι οι λήπτες ελάχιστου εγγυημένου εισοδήματος (ΕΕΕ).  Το τελευταίο διάστημα 
ολοένα και περισσότεροι λήπτες ΕΕΕ λαμβάνουν ειδοποιήσεις τερματισμού των συμβολαίων ενοικίασης ή μη 
ανανέωσης των συμβολαίων, με την αιτιολογία ότι οι ιδιοκτήτες χρειάζονται τα υποστατικά για ιδιοκατοίκηση.  

 Την ίδια στιγμή, στην προσπάθειά τους να βρουν υποστατικά να μετακινηθούν, αντιμετωπίζουν πρώτα 
και κύρια τις τεράστιες αυξήσεις στις τιμές των ενοικίων και ταυτόχρονα την άρνηση ιδιοκτητών να ενοικιάσουν 
υποστατικά σε λήπτες επιδομάτων, είτε ένεκα ανασφάλειας για την καταβολή του ενοικίου είτε ένεκα της ορθής 
απαίτησης της Υπηρεσίας Διαχείρισης Επιδομάτων Πρόνοιας όπως κατατεθούν χαρτοσημασμένα τα συμβόλαια.  

 Το συγκεκριμένο ζήτημα, εάν και εφόσον συνεχιστεί η ανοδική πορεία των τιμών στα ενοίκια, θα λάβει 
τεράστιες διαστάσεις με μόνα θύματα τους ίδιους τους δικαιούχους κοινωνικών παροχών.  

 Στη βάση των πιο πάνω παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια 
αρχή, να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:  

1. Τον αριθμό των ληπτών ΕΕΕ οι οποίοι λαμβάνουν επίδομα ενοικίου.  

2. Τον αριθμό των ληπτών ΕΕΕ στους οποίους έχει τερματιστεί η παραχώρηση επιδόματος ενοικίου, γιατί 
δεν έχουν καταθέσει ανανεωμένα συμβόλαια ενοικίασης. 

3. Αν το αρμόδιο υπουργείο αναγνωρίζει το πρόβλημα και αν επεξεργάζεται οποιεσδήποτε λύσεις για το 
ζήτημα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.252 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Ρίτας Θεοδώρου 
Σούπερμαν, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη διαδικασία ελέγχου που διεξάγεται για σκοπούς ασφάλειας και 
νομιμότητας στα μηχανοκίνητα οχήματα που δεν φέρουν αριθμούς εγγραφής της Κυπριακής Δημοκρατίας και 
που έρχονται στις ελεύθερες περιοχές μέσω των οδοφραγμάτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.253 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Σε ορισμένες χώρες έχει παρατηρηθεί ότι μετά την εποχή του κορωνοϊού έχουν αυξηθεί οι απουσίες 
μαθητών στη μέση εκπαίδευση. 

 Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων αν κάτι τέτοιο έχει παρατηρηθεί και στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.254 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Ενέργειας, Εμπορίου και 

Βιομηχανίας κ. Γιώργο Παπαναστασίου 

 «Στον περί Προώθησης και Ενθάρρυνσης της Χρήσης των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας Νόμο (Ν. 
107/2022) και ειδικότερα στο άρθρο 37 αυτού υπάρχουν διάφορες αναφορές για τις “κοινότητες ανανεώσιμης 
ενέργειας”.  Η εφαρμογή του συγκεκριμένου άρθρου θα φέρει πραγματική επανάσταση στα ενεργειακά της 
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Κύπρου, εάν αυτό εφαρμοστεί σωστά.  

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:  

1. Ποιος είναι ο προγραμματισμός του υπουργείου, μέχρι να μπορούν να ξεκινήσουν οι κοινότητες 
ανανεώσιμης ενέργειας στην Κύπρο;  Πότε να αναμένουμε τις πρώτες κοινότητες;  

2. Ποιες διευκολύνσεις (ενημέρωση, υποστήριξη, καθοδήγηση, χρηματοδότηση κ.λπ.) προγραμματίζεται να 
παραχωρηθούν προς τους ενδιαφερομένους για την προώθηση των κοινοτήτων αυτών;  

3. Χρειάζεται επιπλέον νομοθετική ρύθμιση για τη λειτουργία τους;  

4. Θα δοθεί προτεραιότητα και επιπλέον βοήθεια σε ορισμένες περιοχές και στη βάση ποιων κριτηρίων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.255 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 

Αθηνά Μιχαηλίδου 

«Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, μας ενημερώσει 
για τα πλάνα ανέγερσης νέων σχολικών μονάδων στην επαρχία Λάρνακας, αλλά και για τα έργα αναβάθμισης 
των υπαρχουσών μονάδων κατά το 2024.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.256 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 

Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλώ όπως η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, μας ενημερώσει 
για τα πλάνα του υπουργείου για αξιοποίηση του χώρου της πρώην Διανελλείου Τεχνικής Σχολής στη Λάρνακα 
και τα χρονοδιαγράμματα υλοποίησης του πλάνου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.257 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Μεταφορών, Επικοινωνιών και 

Έργων κ. Αλέξη Βαφεάδη 

 «Το 2022 εφαρμόστηκε πιλοτικά και για ορισμένα μόνο σχολεία σε κάθε επαρχία το πρόγραμμα “Door to 
Door” για τη μεταφορά μαθητών δημοτικής εκπαίδευσης στα σχολεία τους με λεωφορεία και συνοδούς που τους 
παραλαμβάνουν από την πόρτα του σπιτιού τους.  Η ιδέα της μεταφοράς των μαθητών με λεωφορεία από το 
σπίτι στο σχολείο τους ανταποκρίνεται τόσο στην επιτακτική ανάγκη αντιμετώπισης του κυκλοφοριακού 
προβλήματος στα αστικά κέντρα της χώρας όσο και στην ανάγκη να στηριχθούν οι εργαζόμενοι γονείς στις 
πολλαπλές υποχρεώσεις της καθημερινότητας. 

 Παρακαλείται ο Υπουργός Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως η αρμόδια αρχή, να ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Σε πόσα και σε ποια σχολεία κάθε επαρχίας εφαρμόζεται για την τρέχουσα σχολική χρονιά το πρόγραμμα; 

2. Πόσοι μαθητές συνολικά και ανά επαρχία εξυπηρετούνται από το πρόγραμμα; 

3. Είναι διασφαλισμένη σε όλα τα λεωφορεία η παρουσία συνοδών, καθώς και η τοποθέτηση ειδικών 
καθισμάτων για παιδιά με αναπηρίες; 

4. Πόσοι μαθητές δημοτικών σχολείων ανά το παγκύπριο δήλωσαν ενδιαφέρον για το πρόγραμμα, όπως 
είχε ζητηθεί από το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων πριν από την έναρξη της τρέχουσας 
σχολικής χρονιάς; Τα στοιχεία να παρατεθούν ανά επαρχία. 

5. Ποια είναι η μέχρι σήμερα αξιολόγηση της φετινής εφαρμογής του προγράμματος και ποιος είναι ο 
σχεδιασμός για την περαιτέρω επέκτασή του;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.258 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Πασιουρτίδη, ημερομηνίας 11 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

«Παρακαλούμε όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω αναφορικά με τις ενστάσεις σε αιτήσεις για το ελάχιστο 
εγγυημένο εισόδημα: 

1. Πόσες είναι μέχρι σήμερα οι υποβληθείσες εκκρεμούσες ενστάσεις; 

2. Ποιος είναι ο μηνιαίος μέσος όρος εξέτασης των ενστάσεων; 

3. Σε πόσες υποβληθείσες ενστάσεις ποσοστιαία απαιτούνται συμπληρωματικά στοιχεία;  
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4. Μετά από την υποβολή συμπληρωματικών στοιχείων πόσος χρόνος απαιτείται για την ολοκλήρωση της 
εξέτασης της ένστασης; 

5. Με την υποβολή της ένστασης από τους πολίτες πόσος χρόνος απαιτείται για καταχώριση και ανάθεσή 
της σε λειτουργό για εξέταση; 

6. Μετά από την ανάθεση σε λειτουργό πόσος χρόνος απαιτείται για την ολοκλήρωση της εξέτασης της 
ένστασης; 

7. Πόσες υποβληθείσες ενστάσεις εγκρίνονται και πόσες απορρίπτονται αριθμητικώς και ποσοστιαία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.259 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Πασιουρτίδη, ημερομηνίας 11 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου  

 «Παρακαλούμε όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε σχέση με το επίδομα χαμηλοσυνταξιούχου για τα ακόλουθα: 

1. Πόσες είναι μέχρι σήμερα οι υποβληθείσες εκκρεμούσες αιτήσεις; 

2. Ποιος είναι ο μηνιαίος μέσος όρος εξέτασης των αιτήσεων; 

3. Σε πόσες υποβληθείσες αιτήσεις ποσοστιαία απαιτούνται συμπληρωματικά στοιχεία;  

4. Μετά από την υποβολή συμπληρωματικών στοιχείων πόσος χρόνος απαιτείται για ολοκλήρωση της 
εξέτασης της αίτησης; 

5. Με την υποβολή της ένστασης από τους πολίτες πόσος χρόνος απαιτείται για καταχώριση και ανάθεσή 
της σε λειτουργό για εξέταση; 

6. Μετά από την ανάθεση σε λειτουργό πόσος χρόνος απαιτείται για την ολοκλήρωση της αίτησης; 

7. Πόσες υποβληθείσες αιτήσεις εγκρίνονται και πόσες απορρίπτονται αριθμητικώς και ποσοστιαία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.260 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 11 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνο 

Ιωάννου  

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων αναφορικά με τη σύναψη συμφώνου συμβίωσης για τα ακόλουθα:  

1. Αναγνωρίζει η Κυπριακή Δημοκρατία το σύμφωνο συμβίωσης το οποίο έχει συναφθεί σε άλλο κράτος 
μέλος από Κύπριο υπήκοο και υπήκοο κράτους μέλους ωσάν να έχει συναφθεί γάμος;  Παραχωρούνται 
στο ζευγάρι τα σχετικά δικαιώματα που προκύπτουν μετά τη σύναψη του συμφώνου συμβίωσης, όπως 
σύνταξη χηρείας;  

2. Αναγνωρίζεται το σύμφωνο συμβίωσης που συνάπτεται στην Κυπριακή Δημοκρατία από τα άλλα κράτη 
μέλη ωσάν να έχει συναφθεί γάμος;  

3. Με πόσα και ποια κράτη μέλη υπάρχει αμοιβαία αναγνώριση του συμφώνου συμβίωσης;  

4. Σε ποια διαβήματα προτίθεται να προβεί ο αρμόδιος υπουργός, προκειμένου να υπάρξει αμοιβαία 
αναγνώριση του συμφώνου συμβίωσης που συνάπτεται μεταξύ ατόμων στην Κυπριακή Δημοκρατία και 
στα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.261 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου 
Χριστοφίδη, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2024, προς την Υπουργό Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας 

κ. Αθηνά Μιχαηλίδου 

 «Παρακαλείται η Υπουργός Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, ως η αρμόδια αρχή, να ενημερώσει τη 
Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με το ύψος των εγκεκριμένων διδάκτρων όλων των ιδιωτικών πανεπιστημίων 
και τριτοβάθμιων σχολών της χώρας ανά έτος και ανά πανεπιστήμιο για τα τελευταία πέντε έτη». 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.262 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Η Βουλή των Αντιπροσώπων ψήφισε στις 8 Δεκεμβρίου 2023 την αναθεώρηση της νομοθεσίας για την 
ασφάλεια και την υγεία στην εργασία, προκειμένου να προστατευτούν οι εργαζόμενοι που εκτίθενται σε 
παρατεταμένη ορθοστασία.  Η νομοθεσία προνοεί, σύμφωνα με τη γραπτή εκτίμηση κινδύνων στην οποία 
υποχρεούται να προβαίνει ο κάθε εργοδότης, την προσθήκη της παραμέτρου της αξιολόγησης των κινδύνων 
σχετικά με την έκθεση των εργαζομένων σε παρατεταμένη ορθοστασία και αναλόγως των συμπερασμάτων 
προκύπτει η υποχρέωση για λήψη κατάλληλων μέτρων μέσω της παροχής καθισμάτων ή άλλων οργανωτικών 
μέτρων για ανάπαυση από την ορθοστασία.  
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 Παρακαλείται ο αρμόδιος Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, να 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Σε ποιες ενέργειες έχει προβεί ή/και προγραμματίζει το υπουργείο να προβεί για την ενημέρωση των 
εργοδοτών σχετικά με τις υποχρεώσεις τους που προκύπτουν από τη νέα νομοθεσία και ιδιαίτερα για την 
ανάγκη επικαιροποίησης της γραπτής εκτίμησης κινδύνου για τα υποστατικά του; 

2. Το αρμόδιο τμήμα του υπουργείου έχει διενεργήσει μέχρι σήμερα οποιοδήποτε έλεγχο σε υποστατικά για 
συμμόρφωση με τις πρόνοιες της νομοθεσίας για την ορθοστασία;  Αν ναι, να κατατεθούν στοιχεία για τον 
αριθμό των υποστατικών που ελέγχθηκαν και τα αποτελέσματα αυτών των ελέγχων. 

3. Προτίθεται να προχωρήσει, ενισχυτικά προς τη νομοθεσία, και στη σύνταξη λεπτομερούς κώδικα για την 
αποφυγή της παρατεταμένης ορθοστασίας στους χώρους εργασίας, ενσωματώνοντας τις εξειδικευμένες 
διατάξεις της έρευνας του Ευρωπαϊκού Οργανισμού για την Ασφάλεια και την Υγεία στην Εργασία σχετικά 
με την ορθοστασία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.263 της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Ρίτας Θεοδώρου 
Σούπερμαν, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Παρακαλείται ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, όπως 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Τον συνολικό αριθμό των πολύτεκνων οικογενειών που υπάρχουν στην Κύπρο.  

2. Τον αριθμό των πολύτεκνων οικογενειών που είναι Ελληνοκύπριοι πολίτες. 

3. Τον αριθμό των πολύτεκνων οικογενειών που είναι αλλοδαποί πολίτες. 

4.  Τον αριθμό Ελληνοκυπρίων οικογενειών και των αλλοδαπών οικογενειών που λαμβάνουν το σχετικό 
επίδομα.  

5. Το ποσό που δόθηκε από το κράτος στις δικαιούχες οικογένειες Ελληνοκυπρίων πολιτών.  

6. Το ποσό που δόθηκε από το κράτος στις δικαιούχες οικογένειες αλλοδαπών πολιτών.  

 Παρακαλώ όπως οι απαντήσεις στα πιο πάνω ερωτήματα δοθούν βάσει των στοιχείων που υπάρχουν για 
τα έτη 2021 μέχρι 2023 ξεχωριστά για έκαστο έτος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.264 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 
 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, μας 
ενημερώσει για τις ενέργειες που έχει προβεί το υπουργείο του για τη στήριξη των οικογενειών που μεταβαίνουν 
στο εξωτερικό για θεραπεία του παιδιού τους ή κάποιου άλλου μέλους της οικογένειας.  Παρέχονται υπηρεσίες 
ψυχολογικής υποστήριξης ή άλλες υπηρεσίες στήριξης από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας ή το 
Υφυπουργείο Κοινωνικής Πρόνοιας ευρύτερα; 

 Θα θέλαμε να μας ενημερώσετε ποιες ενέργειες έχουν γίνει από εσάς προσωπικά στο αίτημα, που 
διαβιβάστηκε τόσο από εμένα όσο και από γονείς παιδιών που βρίσκονται στη Γερμανία, για την τοποθέτηση 
ειδικού ψυχολόγου για στήριξη των παιδιών και των οικογενειών τους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.265 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα 
Αποστόλου, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 
 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, μας 
ενημερώσει αναλυτικά για τις ανάγκες σε προσωπικό που έχει το κάθε ένα από τα τρία τμήματα του 
Υφυπουργείου Κοινωνικής Πρόνοιας, αφού βάσει παραδοχής της υφυπουργού τα τμήματα αυτά είναι 
υποστελεχωμένα.  Ποιες ενέργειες έχουν γίνει για τη στελέχωση των τμημάτων και πόσες θέσεις έχουν δοθεί στο 
κάθε τμήμα για το 2024;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.266 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου 
Θεοπέμπτου, ημερομηνίας 16 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου  

 «Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω όσον αφορά τα παιδιά που ψάχνουν οικογένεια: 

1. Πόσα παιδιά με κυπριακή υπηκοότητα είναι διαθέσιμα για υιοθεσία στην Κύπρο από το 2010 ανά έτος; 

2. Πόσες υιοθεσίες παιδιών τα οποία κατοικούν στην Κύπρο γίνονται ετησίως και πόσες υιοθεσίες παιδιών 
από το εξωτερικό; 
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3. Γίνονται έλεγχοι σε οικογένειες που έχουν υιοθετήσει μετά την ολοκλήρωση της υιοθεσίας και για πόσο 
χρονικό διάστημα; 

4. Πόσα παιδιά βρίσκονται αυτή τη στιγμή σε παιδικές στέγες και πόσα σε ανάδοχες οικογένειες και ποιες οι 
ηλικίες τους; 

5. Υπάρχουν γυναίκες οι οποίες εγκυμονούν και αποτείνονται στις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας 
εκδηλώνοντας ενδιαφέρον, για να δώσουν το παιδί προς υιοθεσία; 

6. Πότε αναμένεται να ολοκληρωθεί η αναθεώρηση του περί Υιοθεσίας Νόμου και να κατατεθεί στη Βουλή 
των Αντιπροσώπων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.267 του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου 
Κουκουμά, ημερομηνίας 16 Ιανουαρίου 2024, προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών 

Ασφαλίσεων κ. Γιάννη Παναγιώτου 

 «Σε συζήτηση στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων σχετικά με το θέμα της 
ενδοοικογενειακής βίας έγινε αναφορά στα διατάγματα γονικής μέριμνας που εκδίδει το δικαστήριο και στις 
περιπτώσεις παρακοής τους από τον έναν γονιό, όταν η φύλαξη και φροντίδα των επηρεαζόμενων παιδιών έχει 
ανατεθεί στον άλλο γονιό.  

 Παρακαλώ όπως ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ως η αρμόδια αρχή, ενημερώσει 
τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω:  

1. Πόσες περιπτώσεις παρακοής διαταγμάτων γονικής μέριμνας παιδιών έχουν αναφερθεί ή έχουν 
καταγγελθεί στην Αστυνομία τα τελευταία πέντε χρόνια; 

2. Ποια διαδικασία ακολουθείται από την Αστυνομία και τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας για την 
εκτέλεση των διαταγμάτων γονικής μέριμνας σε περίπτωση παρακοής;  Η διαδικασία διασφαλίζει την 
έμπρακτη εφαρμογή του διατάγματος ή καταλήγει απλώς στην καταχώριση ποινικής υπόθεσης για την 
παρακοή; 

3. Προβλέπεται διαφορετική μεταχείριση, σε περίπτωση που η παρακοή διατάγματος διαπράττεται από 
δράστη ενδοοικογενειακής βίας, προκειμένου να αποφευχθεί δευτερογενής κακοποίηση του θύματος και 
των παιδιών; 

4. Πόσος χρόνος μεσολαβεί από την καταγγελία της παραβίασης του διατάγματος μέριμνας μέχρι τη λήψη 
δικαστικών μέτρων εναντίον του γονιού από την Αστυνομία;  Ποιος είναι ο μέσος χρόνος για την εκδίκαση 
υποθέσεων παρακοής διατάγματος; 

5. Πόσοι λειτουργοί απασχολούνται στο πρόγραμμα γονικής μέριμνας των Υπηρεσιών Κοινωνικής 
Ευημερίας;  

6. Πόσες υποθέσεις αντιστοιχούν κατά μέσο όρο στον κάθε λειτουργό ανά έτος;» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία, η στίξη και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.02.249, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Αποστόλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σε σχέση με την υλοποίηση του περιφερειακού δρόμου Λευκάρων 
και σας πληροφορώ ότι στο Τοπικό Σχέδιο Λευκάρων, ο Περιφερειακός Δρόμος Λευκάρων ο οποίος 
χωροθετείται στη βόρεια πλευρά του Δήμου, χαρακτηρίζεται ως Πρωτεύον Τοπικό Οδικό Δίκτυο. 

2. Στα πλαίσια της προώθησης των Έργων στην Επαρχία Λάρνακας, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως 
ετοίμασε προκαταρκτικό Σχέδιο της προτεινόμενης όδευσης του Περιφερειακού Δρόμου Λευκάρων, όπως έχει 
δημοσιευθεί στο Σχέδιο Ανάπτυξης, χωρίς λεπτομερή σχεδιασμό. 

3. Η βελτίωση/κατασκευή του υπό αναφορά δρόμου δεν αποτελεί εγκριμένο Πολεοδομικό Οδικό Έργο, 
δεδομένου ότι δεν πληροί τα απαιτούμενα κριτήρια, και ως εκ τούτου, δεν περιλαμβάνεται στο παρόν στάδιο στις 
προτεραιότητες του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως. 

4. Σύμφωνα με τη διαδικασία έγκρισης πιστώσεων στον Κρατικό Προϋπολογισμό για υλοποίηση Έργων, 
απαραίτητη προϋπόθεση αποτελεί η υποβολή Σημειώματος PCN από την Αρμόδια Αρχή, προς το Υπουργείο 
Εσωτερικών και τη Γενική Διεύθυνση Ανάπτυξης του Υπουργείου Οικονομικών, με βάση το οποίο θα αξιολογηθεί 
η βιωσιμότητα του Έργου και αναλόγως θα ιεραρχηθεί η υλοποίησή του. 

5. Η προτεινόμενη λύση που έχει προταθεί σε επιτόπιες επισκέψεις/συναντήσεις εμπλεκομένων Τμημάτων 
και Αρχών για κατάργηση του κυκλικού κυκλοφοριακού κόμβου και νέας διαμόρφωσης της συμβολής, δεν έχει 
μελετηθεί εκτενώς.  Η εν λόγω τροποποίηση παρ’ όλο που είναι εφικτή, χρειάζεται περαιτέρω μελέτη και 
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αξιολόγηση, δεδομένου ότι πρόκειται για λοφώδη περιοχή με έντονες υψομετρικές διαφορές και περιορισμούς 
στη χάραξη του δρόμου. 

6. Με βάση τα πιο πάνω δεδομένα, θα ήταν χρήσιμο όπως η προτεινόμενη λύση προωθηθεί στην Τεχνική 
Επιτροπή του Κεντρικού Φορέα Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων, της οποίας προεδρεύει το Τμήμα 
Δημοσίων Έργων, για αξιολόγηση και λήψη σχετικών αποφάσεων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιανουαρίου 2024 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.012.03.063, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι η απάντηση από τον αρμόδιο Οργανισμό 
Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας είναι η ακόλουθη: 

(α)  Αναφορικά με το Ιατρικό Προσωπικό του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας, εκκρεμεί η πρόσληψη ενός 
Ιατρικού Λειτουργού, θέση η οποία προκηρύσσεται από τις 27/10/2022, χωρίς να έχει εξευρεθεί 
κατάλληλος υποψήφιος.  Επιπρόσθετα, έχει προσληφθεί δεύτερος Ιατρικός Λειτουργός στο Νεφρολογικό 
Τμήμα του Γενικού Νοσοκομείου Αμμοχώστου, ο οποίος ανέλαβε καθήκοντα την 1η Δεκεμβρίου 2023.  Με 
την εν λόγω πρόσληψη αναμένεται να εξυπηρετούνται και ασθενείς του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας.  
Όσον αφορά το νοσηλευτικό προσωπικό, το Διοικητικό Συμβούλιο έχει εγκρίνει την πρόσληψη 3 
Νοσηλευτικών Λειτουργών για το Γενικό Νοσοκομείο Λάρνακας που αφορά το έτος 2023, οι οποίοι 
προορίζονται να καλύψουν επερχόμενες αφυπηρετήσεις ή κενά σε τμήματα. 

(β) Αναφορικά με την έλλειψη κλινών του Νεφρολογικού Τμήματος και της Μονάδας Αιμοκάθαρσης του 
Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας, με την πρόσληψη του δεύτερου Ιατρικού Λειτουργού στο Γενικό 
Νοσοκομείο Αμμοχώστου θα αυξηθεί ο αριθμός ασθενών που εξυπηρετούνται στο εν λόγω νοσηλευτήριο, 
με αποτέλεσμα να απελευθερωθούν κλίνες στο Γενικό Νοσοκομείο Λάρνακας. 

(γ) Η Μονάδα Αιμοκάθαρσης του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας αποτελείται από 21 θέσεις και 2 yellow 
units, που αφορούν θέσεις απομόνωσης.  Το Νεφρολογικό Τμήμα του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας 
αποτελείται από 10 κλίνες με δυνατότητα 6 μηχανών αιμοκάθαρσης. 

(δ)  Στο Νεφρολογικό Τμήμα του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας εργοδοτούνται 17 Νοσηλευτικοί Λειτουργοί 
και στη Μονάδα Αιμοκάθαρσης εργοδοτούνται 29 Νοσηλευτικοί Λειτουργοί. 

(ε)  Στο Νεφρολογικό Τμήμα του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας εργοδοτούνται 4 Ιατρικοί Λειτουργοί. 

(στ)  Το Τμήμα Νεφρολογίας του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας αποτελείται από τα εξής 6 Τμήματα: τη 
Νεφρολογική Κλινική, το Τμήμα Αιμοκάθαρσης, το Τμήμα Περιτοναϊκής Κάθαρσης, το Εξωτερικό Ιατρείο 
Νεφρολογίας, το Τμήμα Ημερήσιας Φροντίδας Νεφροπαθειών και το Τμήμα Πλασμαφαιρέσεων/ 
Αιμοκαθάρσεων.  Το Τμήμα στελεχώνεται από 9 Ιατρικούς Λειτουργούς, 1 Πανεπιστημιακό Ιατρό και 84 
Νοσηλευτικούς Λειτουργούς.  Αντίστοιχα, το Τμήμα Νεφρολογίας του Γενικού Νοσοκομείου Λεμεσού 
αποτελείται από τον Νεφρολογικό Θάλαμο, τα Τμήματα Αιμοκάθαρσης και Περιτοναϊκής Κάθαρσης και τα 
Νεφρολογικά Εξωτερικά Ιατρεία.  Το Τμήμα στελεχώνεται από 5 Ιατρικούς Λειτουργούς και 65 
Νοσηλευτικούς Λειτουργούς. 

(ζ)  Τμήμα Αιμοκάθαρσης Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας: 63 Κλίνες 

 Νεφρολογική Κλινική Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας: 12 Κλίνες 

 Τμήμα Αιμοκάθαρσης Γενικού Νοσοκομείου Λεμεσού: 34 Κλίνες 

 Νεφρολογική Κλινική Γενικού Νοσοκομείου Λεμεσού: 16 Κλίνες 

(η)  Ο αριθμός ασθενών που μεταβαίνουν από το Γενικό Νοσοκομείο Λάρνακας σε άλλη επαρχία, για να 
εξυπηρετηθούν: 

• στο Γενικό Νοσοκομείο Αμμοχώστου: περίπου 5 άτομα 

• στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας: περίπου 8 άτομα 

2. Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 11 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.066, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χαράλαμπου Θεοπέμπτου  

Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.069, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 
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περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Κάρουλλα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Εξέλιξη της αξιολόγησης για την καταλληλότητα αριθμού κατοικιών στην Κοινότητα Αυδήμου 

 Η αξιολόγηση για την καταλληλότητα των τ/κ κατοικιών στην Κοινότητα Αυδήμου δεν έχει προχωρήσει 
επειδή η Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού δεν διαθέτει το ανάλογο λογισμικό πρόγραμμα για εκπόνηση 
στατικών μελετών.  Σημειώνεται όμως ότι έχει ήδη ετοιμασθεί προσφορά για στήριξη του διατηρητέου 
κτιρίου στην Κοινότητα, η οποία στάλθηκε στο Τμήμα Προσφορών της Επαρχιακής Διοίκησης Λεμεσού 
για έλεγχο και προκήρυξη. 

2. Σκέψεις/αποφάσεις του Κηδεμόνα για την αξιοποίηση των κατάλληλων κατοικιών 

 Όσον αφορά την αξιοποίηση των κατοικιών οι αποφάσεις θα ληφθούν ανάλογα με τα αποτελέσματα των 
μελετών της στατικής επάρκειας.  Σημειώνεται ότι με βάση την ισχύουσα πολιτική, όλα τα υποστατικά τα 
οποία θα κριθούν κατάλληλα για παραχώρηση σε δικαιούχους θα παραχωρηθούν μέσω της 
θεσμοθετημένης διαδικασίας δημοσίευσής τους. 

3. Εκτιμημένο κόστος επιδιόρθωσης 

 Το εκτιμημένο κόστος επιδιόρθωσης δεν έχει υπολογισθεί, αφού πρέπει πρώτα να προηγηθεί η μελέτη 
για τη στατική επάρκεια των κατοικιών καθώς και για τις εργασίες επιδιόρθωσης που θα απαιτηθούν για 
να καταστούν κατάλληλες για στέγαση. 

4. Σχεδιασμός του Κηδεμόνα σε συνεννόηση με άλλες κρατικές υπηρεσίες για ανάπλαση 
κοινόχρηστων χώρων στην Αυδήμου (υποστατικά για εμπορική χρήση κ.ά.) 

 Η διαχείριση κοινόχρηστων χώρων στην Κοινότητα αποτελεί αρμοδιότητα της Τοπικής Αρχής.  Με την 
υποβολή τυχόν συγκεκριμένων αιτημάτων από την Τοπική Αρχή, αυτά εξετάζονται σε συνεννόηση με 
άλλες αρμόδιες κρατικές Υπηρεσίες και τίθενται ενώπιον της Συμβουλευτικής Επιτροπής για λήψη 
απόφασης από τον Κηδεμόνα Τ/Κ Περιουσιών.  Επί του παρόντος δεν εκκρεμεί στην Υπηρεσία 
οποιοδήποτε αίτημα από την Τοπική Αρχή για εκτέλεση έργων κοινής ωφέλειας στην Κοινότητα. 

5. Σχεδιασμός και το χρονοδιάγραμμα για την αντιμετώπιση της έλλειψης δυνατότητας στέγασης για 
νεαρά ζευγάρια, καθώς και η ευρύτερη αναπτυξιακή πολιτική στην εν λόγω κοινότητα 

 Παρά την κατάργηση του Σχεδίου Παραχώρησης Οικοπέδων Αυτοστέγασης Εκτοπισμένων εντός του 
2013, το Υπουργικό Συμβούλιο με Απόφαση του με αρ. 81.655 και ημερομηνία 25/11/2016 αποφάσισε 
μεταξύ άλλων να εγκρίνει την κατ’ εξαίρεση παραχώρηση 11 οικοπέδων που είναι διαθέσιμα και έχουν 
διαχωριστεί, σε δικαιούχες οικογένειες εκτοπισθέντων που κατάγονται από την Κοινότητα Αυδήμου με 
συγκεκριμένες προϋποθέσεις. 

 Επιπρόσθετα, στο πλαίσιο της νέας στεγαστικής πολιτικής -η οποία έχει ανακοινωθεί πρόσφατα- έχει 
συμπεριληφθεί και το Σχέδιο Διάθεσης Οικοπέδων σε Οικογένειες με Χαμηλά Εισοδήματα.  Οι όροι και 
προϋποθέσεις του Αναθεωρημένου Σχεδίου Διάθεσης Οικοπέδων σε Οικογένειες με Χαμηλά Εισοδήματα 
τυγχάνουν επεξεργασίας και θα ανακοινωθούν σύντομα.  Η εφαρμογή του εν λόγω Σχεδίου θα αρχίσει 
εντός του 2024. 

 Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. 
Γιώργου Παπαναστασίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.070, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας Ατταλίδου  

 «Σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση, θα ήθελα να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Το ΥΕΕΒ εκπόνησε τη “Στρατηγική Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΣΜΠΕ) σε σχέση με την 
χωροθέτηση των έργων που αξιοποιούν Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) στον Τομέα της 
Ηλεκτροπαραγωγής” η οποία υποβλήθηκε στο Τμήμα Περιβάλλοντος, ως αρμόδια αρχή, για εξέταση και 
γνωμοδότηση.  Εν συνεχεία, τον Φεβρουάριο του 2022, το Τμήμα Περιβάλλοντος εξέδωσε την 
γνωμάτευσή του επί της ΣΜΠΕ σε σχέση με τη χωροθετική πολιτική για έργα ΑΠΕ για την περίοδο 2021-
2030, όπως προβλέπεται από τη σχετική Νομοθεσία. 

3. Σημειώνεται ότι πριν από την εκπόνηση της ΣΜΠΕ, το Τμήμα Περιβάλλοντος παγοποίησε τις διαδικασίες 
εξέτασης των Μελετών Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον (ΜΕΕΠ) προκειμένου να ολοκληρωθεί η 
ΣΜΠΕ και να εκδοθεί η σχετική Γνωμάτευση για την χωροθέτηση των Έργων.  Από τον Φεβρουάριο του 
2022 που εκδόθηκε η εν λόγω Γνωμάτευση, άρθηκε η παγοποίηση εξέτασης των ΜΕΕΠ για έργα ΑΠΕ 
και το Τμήμα Περιβάλλοντος εξετάζει τις ΜΕΕΠ για έργα που παραλήφθηκαν από το 2021 και μετά, βάσει 
των προνοιών της προαναφερθείσας Γνωμάτευσης,  

4. Αναφορικά με το 2ο ερώτημα για υλοποίηση των περιβαλλοντικών όρων 1.1 και 1.10 για δημιουργία 
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πλαισίου για την αδειοδότηση έργων ΑΠΕ, αναφέρονται τα ακόλουθα στη βάση πληροφόρησης που 
λήφθηκε από τα αρμόδια Τμήματα Περιβάλλοντος και Πολεοδομίας και Οικήσεως: 

(i)  Βρίσκεται υπό εξέλιξη η διαδικασία τροποποίησης της Εντολής του Υπουργού Εσωτερικών σχετικά 
με τη χωροθέτηση εγκαταστάσεων Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας, με την οποία επιδιώκεται να 
παρασχεθεί ένα σαφές πλαίσιο στις Πολεοδομικές Αρχές, τις Αρμόδιες Αρχές αλλά και άλλους 
εμπλεκόμενους φορείς και επενδυτές, ώστε να προσανατολιστούν σε καταρχήν κατάλληλες, από 
χωροταξικής απόψεως, περιοχές εγκατάστασης και να περιορίσουν έτσι τις αβεβαιότητες και τις 
συγκρούσεις χρήσεων γης που συχνά αναφύονται επί του πεδίου.  Η Εντολή αναμένεται να 
δημοσιευθεί εντός Ιανουαρίου 2024, εφόσον ολοκληρωθεί ο τελικός κύκλος διαβουλεύσεων με τους 
εμπλεκόμενους κυβερνητικούς φορείς, 

(ii) Η νέα Εντολή θα αντικαταστήσει την Εντολή με αρ. 2/2006 και θα εκσυγχρονίσει την Εντολή με αρ. 
1/2020 του Υπουργού Εσωτερικών για το ίδιο θέμα, λαμβάνοντας υπόψη τους Όρους της 
Γνωμάτευσης της Περιβαλλοντικής Αρχής, ημερ. 21/02/2022, για τη Στρατηγική Μελέτη 
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΣΜΠΕ) σχετικά με τη Χωροθέτηση των Έργων που Αξιοποιούν 
Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας (ΑΠΕ) στον Τομέα της Ηλεκτροπαραγωγής που εκπόνησε το 
Υπουργείο Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας, σύμφωνα με τις πρόνοιες του Νόμου 
[Ν.102(Ι)/2005]. 

(iii)  Την Εντολή θα συμπληρώνουν οι Χάρτες Χωροθέτησης ΑΠΕ καθώς και οι κατευθυντήριες οδηγίες 
για ενσωμάτωση των εγκαταστάσεων ΑΠΕ στο φυσικό και δομημένο περιβάλλον που θα 
διαμορφωθούν στο πλαίσιο της διαδικασίας αναθεώρησης και τροποποίησης των Σχεδίων 
Ανάπτυξης μετά από σχετική Δημοσίευση του Υπουργού Εσωτερικών. 

(iν)  Το Τμήμα Γεωργίας έχει εκδώσει σχετικές κατευθυντήριες οδηγίες για τη χωροθέτηση 
αγροφωτοβολταϊκών εγκαταστάσεων, οι οποίες επισυνάπτονται στο Παράρτημα Α. 

5. Το 3ο ερώτημα για τον αριθμό των εγκαταστάσεων ΦΒ πάρκων ανά επαρχία που έχουν αδειοδοτηθεί πριν 
από την υιοθέτηση της Γνωμάτευσης για τη ΣΜΠΕ και δεν έχουν ακόμα υλοποιηθεί, δεν μπορεί να 
απαντηθεί εξ ολοκλήρου, καθώς οι βάσεις δεδομένων και τα μητρώα της κάθε Αρμόδιας Αρχής δεν 
συνδέονται μεταξύ τους, ούτως ώστε να υπάρχουν διαθέσιμα τα εν λόγω ζητούμενα στοιχεία.  Από σχετική 
πληροφόρηση που έλαβε το ΥΕΕΒ από το Τμήμα Περιβάλλοντος και το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, αναφέρονται τα ακόλουθα: 

(i)  τα έργα που κατατέθηκαν και εξετάστηκαν από την Περιβαλλοντική Αρχή από το 2016 μέχρι το 
2021, επισυνάπτονται στο Παράρτημα Β.  Σημειώνεται ότι πριν από το 2016, πλείστα 
φωτοβολταϊκά ήταν έργα δυναμικότητας μικρότερης των 500kW, τα οποία εμπίπτουν στο Παρ. ΙΙ 
του Νόμου.  Σημειώνεται επίσης ότι πριν από το 2018, η νομοθεσία περιλάμβανε αιτήσεις για 
φωτοβολταϊκά τα οποία εγκαθίσταντο και στις οροφές υποστατικών, οπόταν η Περιβαλλοντική 
Αρχή αξιολόγησε ένα σημαντικό αριθμό τέτοιων αιτήσεων.  Οι Πολεοδομικές Άδειες για 
Φωτοβολταϊκές Εγκαταστάσεις δυναμικότητας μεγαλύτερης των 150kW οι οποίες χορηγήθηκαν 
κατά την περίοδο από 1/1/1990 μέχρι τον Φεβρουάριο του 2022 (περίοδος πριν την δημοσίευση 
της Γνωμάτευσης της Περιβαλλοντικής Αρχής για την ΣΜΠΕ) επισυνάπτονται στο Παράρτημα Γ. 

(ii) Δεν υπάρχουν στοιχεία για τον αριθμό των φωτοβολταϊκών πάρκων, για τα οποία έχει εκδοθεί 
πολεοδομική άδεια και τα οποία βρίσκονται σε λειτουργία ή υπό κατασκευή. 

6. Παράλληλα με τις πιο πάνω πληροφορίες από τα αρμόδια Τμήματα, σημειώνεται επίσης ότι, τα Εμπορικά 
Φωτοβολταϊκά συστήματα που υλοποιήθηκαν από το 2018 μέχρι σήμερα, εντάχθηκαν στα πλαίσια των 
ακόλουθων καθεστώτων στήριξης του Υπουργείου Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας: 

(i) “Σχέδιο για την παραγωγή ηλεκτρισμού από ΑΠΕ με τελική κατάληξη των έργων στην ανταγωνιστική 
αγορά ηλεκτρισμού”.  Η υποβολή αιτήσεων για το Σχέδιο ήταν από τον Οκτώβριο 2017-Απρίλιο 
2018.  Στο πλαίσιο του Σχεδίου υλοποιήθηκαν συνολικά 76 έργα ισχύος 101,6MW. 

(ii)  “Σχέδιο για την παραγωγή ηλεκτρισμού από ΑΠΕ στο πλαίσιο της μεταβατικής ρύθμισης της αγοράς 
ηλεκτρισμού με τελική κατάληξη στην ανταγωνιστική αγορά ηλεκτρισμού”.  Για το Σχέδιο αυτό, η 
περίοδος υποβολής αιτήσεων ήταν από τον Απρίλιο 2019 μέχρι τον Ιούλιο 2019.  Στο πλαίσιο του 
σχεδίου αυτού εντάχθηκαν συνολικά 143 φωτοβολταϊκά έργα ισχύος 236ΜW και έχουν ήδη 
υλοποιηθεί 80 έργα ισχύος 138MW. 

7. Όπως γίνεται αντιληπτό από τις ημερομηνίες υποβολής αιτήσεων, τα περισσότερα έργα που 
υλοποιήθηκαν στο πλαίσιο των πιο πάνω Σχεδίων αξιολογήθηκαν από την Περιβαλλοντική Αρχή και 
εξασφάλισαν Πολεοδομική Άδεια πριν από την εφαρμογή των προνοιών της γνωμάτευσης επί της 
ΣΜΠΕ.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στη βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 
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Απάντηση ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.071, ημερομηνίας 8 Σεπτεμβρίου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην ερώτησή σας και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Λόγω του επείγοντος του θέματος και της άμεσης ανάγκης παροχής ρευστότητας στις δικαιούχες 
περιπτώσεις του Σχεδίου, το Υπουργείο Οικονομικών σε συνεργασία με το Τμήμα Φορολογίας, 
χρησιμοποιώντας πληροφόρηση από τις υποβληθείσες δηλώσεις ΦΠΑ των υποκείμενων στο φόρο 
προσώπων κατά την περίοδο 2019 και 2020 και στη βάση ειδικού αλγόριθμου, προέβη στον υπολογισμό 
του ύψους κρατικής στήριξης, για κάθε δικαιούχο επιχείρηση ή αυτοτελώς εργαζόμενο. 

3. Παράλληλα με τη διαδικασία της διεκπεραίωσης των πληρωμών προς τις δικαιούχες επιχειρήσεις ή 
αυτοτελώς εργαζομένους, διενεργήθηκαν σχετικοί έλεγχοι για επιβεβαίωση της ικανοποίησης των όρων 
και προϋποθέσεων του Σχεδίου από τις δικαιούχες περιπτώσεις.  Μετά από επανεξέταση και σχετικούς 
ελέγχους, διαπιστώθηκε ότι, εκ παραδρομής τροχοδρομήθηκε η καταβολή στήριξης σε 152 περιπτώσεις 
(ποσό καταβολής επιδότησης €13,82 εκ.) που δεν ενέπιπταν εξαρχής στα κριτήρια καταβολής της 
επιδότησης βάσει των όρων και προϋποθέσεων του Σχεδίου, και ζητήθηκε γραπτώς η άμεση επιστροφή 
του ποσού στήριξης που είχαν λάβει. 

4. Περαιτέρω και σε ό,τι αφορά τις 152 περιπτώσεις συνολικού ποσού επιδότησης €13,82 εκ.: 

• Σε 10 περιπτώσεις συνολικού ποσού €0,94 εκ., όπου βάσει του μηχανογραφικού συστήματος του 
ΦΠΑ ταξινομούνται ως Εταιρείες Διεθνών Δραστηριοτήτων, παγιοποιήθηκε η διενέργεια 
πληρωμής οποιουδήποτε ποσού επιδότησης από το Σχέδιο. 

• Σε 99 περιπτώσεις συνολικού ποσού €10,22 εκ. έχει επιστραφεί η κρατική στήριξη σε συνέχεια 
της απαίτησης που αποστάλθηκε από το Υπουργείο Οικονομικών. 

• 1 περίπτωση συνολικού ποσού €0,03 εκ. υπέβαλε ένσταση και έγινε αποδεκτή. Ως εκ τούτου δεν 
θα επιστραφεί η κρατική στήριξη. 

• Εκκρεμεί η ανταπόκριση 42 επιχειρήσεων που εκ παραδρομής έλαβαν στήριξη, εκ των οποίων: 

  35 προσώπων έχουν προωθηθεί αιτήματα νομικής διαδικασίας ανάκτησης του ποσού που 
έχουν λάβει, 

 7 προσώπων που υπέβαλαν ένσταση, οι οποίες απορρίφθηκαν. 

5. Περαιτέρω αναφέρεται ότι, 7 πρόσωπα που έλαβαν κρατική στήριξη συνολικού ύψους €0,6 εκ. έχουν 
καταθέσει προσφυγή στο Διοικητικό Δικαστήριο εναντίον του αιτήματος ανάκτησης.  Για τις εν λόγω 7 
προσφυγές έχει καταχωρισθεί ένσταση από τη Δημοκρατία. 

6. Πρόσθετα για τις περιπτώσεις που προωθήθηκε αίτημα νομικής διαδικασίας ανάκτησης της κρατικής 
στήριξης που έχει καταβληθεί, η Νομική Υπηρεσία προωθεί νομικές διαδικασίες ανάκτησης ή και 
εξωδικαστικής διευθέτησης για επιστροφή της κρατικής στήριξης. 

7. Περαιτέρω και σε ό,τι αφορά το Ερώτημα εάν έχει γίνει οποιαδήποτε διοικητική ή πειθαρχική έρευνα σε 
σχέση με τις εντολές που δόθηκαν, αναφέρεται ότι ο τέως Υπουργός Οικονομικών προχώρησε τον Ιούλιο 
του 2021 στο διορισμό Ερευνώντος Λειτουργού για τη διεξαγωγή διοικητικής έρευνας στο Τμήμα 
Φορολογίας για τη διακρίβωση των λόγων διενέργειας λανθασμένων πληρωμών σε μη δικαιούχους στα 
πλαίσια της εφαρμογής του Σχεδίου Κρατικής Χορηγίας Επιχειρήσεων και Αυτοτελών Εργαζομένων 
υποκείμενων σε ΦΠΑ και τον εντοπισμό τυχόν ευθυνών (π.χ. αμέλεια, αδράνεια και αδιαφορία κατά τον 
έλεγχο των κριτηρίων).  Η εν λόγω έκθεση παραδόθηκε στον Γενικό Διευθυντή του Υπουργείου 
Οικονομικών στις 5 Νοεμβρίου 2021. 

8. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες τυχόν χρειάζεστε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.085, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χρίστου Χριστοφίδη 

 «Αναφορικά με την πιο πάνω ερώτηση σας πληροφορώ ότι, σύμφωνα με την Απόφαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου ημερομηνίας 15/6/2023 (Αρ. Πρότασης 687/2023), στο πρόγραμμα ΔΡΑΣΕ+ Δημοτικής, 
Προδημοτικής και Ειδικής Εκπαίδευσης και στο Προαιρετικό Ολοήμερο Σχολείο η πρόσληψη προσωπικού έγινε 
από τους καταλόγους διοριστέων/διορισίμων της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας.  Για τα υπόλοιπα 
υποστηρικτικά εκπαιδευτικά προγράμματα του Υπουργείου Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας (ΥΠΑΝ), στην εν 
λόγω Απόφαση Υπουργικού Συμβουλίου προνοείται η προσφορά σύμβασης εργασίας ορισμένου χρόνου για τις 
μέγιστες δυνατές ώρες απασχόλησης, ανάλογα με τις ανάγκες των προγραμμάτων.  Επίσης προνοείται ότι οι 
συμβάσεις θα προσφέρονταν στα άτομα που απασχολούνταν στα προγράμματα κατά τη σχολική χρονιά 2022-
2023, ότι θα παρακάμπτονταν άτομα με υψηλότερη θέση στα αντίστοιχα μητρώα των προγραμμάτων, τα οποία 
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είχαν αρνηθεί σύμβαση τη σχολική χρονιά 2022-2023 καθώς και ότι θα καταβαλλόταν προσπάθεια 
συγκέντρωσης των ωρών, ώστε να διασφαλιστεί πιο ικανοποιητική αντιμισθία σε αυτούς που θα λάβουν 
σύμβαση, αλλά με στόχο να απομακρυνθούν μόνο τα άτομα που διατηρούσαν ελάχιστες περιόδους στα 
προγράμματα (κάτω των 5 εβδομαδιαία), όπου αυτό είναι εφικτό ανάλογα με τις ανάγκες του κάθε 
προγράμματος. 

2. Επομένως, η εν λόγω Απόφαση διασφαλίζει την εργασία της πλειονότητας των ατόμων που βιοπορίζονται 
εδώ και πολλά χρόνια από τα προγράμματα, παράλληλα όμως, προωθεί την παιδαγωγική αναδόμηση των 
προγραμμάτων, η οποία είναι αναγκαία και διαπιστωμένη από το 2019. 

3. Αναφορικά με το ερώτημά σας για τον αριθμό ατόμων που στελέχωσαν τα προγράμματα τη σχολική 
χρονιά 2022-2023 με αγορά υπηρεσιών, σας πληροφορούμε ότι αυτός ανήλθε σε 2.328 (μοναδικές 
περιπτώσεις). 

4. Τη φετινή σχολική χρονιά 2023-2024, προσφέρθηκαν από την Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 278 
συμβάσεις πλήρους απασχόλησης για τις ανάγκες των Δημοτικών, Νηπιαγωγείων και Ειδικών Σχολείων που 
συμμετέχουν στο Πρόγραμμα ΔΡΑΣΕ+, καθώς και 517 συμβάσεις μερικής απασχόλησης για τη στελέχωση των 
Προαιρετικών Ολοήμερων Σχολείων.  Επίσης, έχουν προσφερθεί μέχρι στιγμής συμβάσεις σε περίπου 1.100 
άτομα (τα οποία εργοδοτήθηκαν σε ένα ή και περισσότερα προγράμματα), συμπεριλαμβανομένου και του νέου 
πιλοτικού προγράμματος ενισχυτικής διδασκαλίας σε νηπιαγωγεία, στο οποίο εργοδοτήθηκαν 50 άτομα με 
σύμβαση μερικής απασχόλησης ορισμένου χρόνου.  Σημειώνεται ότι οι αριθμοί αυτοί εξακολουθούν να 
διαφοροποιούνται σε κάποιο βαθμό κυρίως λόγω της δημιουργίας νέων τμημάτων.  Εκτός όμως του αριθμού 
των μισθωτών ορισμένου χρόνου που εργοδοτήθηκαν από το ΥΠΑΝ, είναι σημαντικός ο αριθμός νέων 
συμβάσεων που δόθηκε με τη νέα ρύθμιση και από την Επιτροπή Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας. 

5. Περαιτέρω, σημειώνεται ότι ένας όχι αμελητέος αριθμός ατόμων που πέρσι απασχολούνταν στα 
προγράμματα του ΥΠΑΝ με αγορά υπηρεσιών, απέρριψε την προσφορά σύμβασης, διότι έλαβε προσφορά 
διορισμού ή σύμβαση από την ΕΕΥ ή κλήθηκε σε μακροχρόνιες αντικαταστάσεις.  Ως αποτέλεσμα, στα 
περισσότερα προγράμματα, το ΥΠΑΝ, αφού εξάντλησε τον κατάλογο των ατόμων που εργάστηκε πέρσι, 
αναγκάστηκε να αποταθεί σε άτομα που εργοδοτήθηκαν σε άλλα προγράμματα ή και σε άτομα που ήταν 
εγγεγραμμένα σε παλαιότερα μητρώα των προγραμμάτων και πέρσι δεν εργάστηκαν για δικούς τους λόγους. 

6. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις ή επιπρόσθετες πληροφορίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.097, ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Επιθυμώ να σας ενημερώσω ότι η σχετική πληροφόρηση έχει ζητηθεί από το Τμήμα Δημοσίων Έργων 
του Υπουργείου Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, ως το αρμόδιο τμήμα για τη στέγαση των κυβερνητικών 
υπηρεσιών καθώς και για την επίβλεψη και διαχείριση συμβολαίων κατασκευής, βελτίωσης και συντήρησης των 
κτιρίων που στεγάζουν τις κυβερνητικές υπηρεσίες.  Σημειώνεται ότι, τα σχολικά κτίρια και τα στρατόπεδα καθώς 
επίσης και τα κτίρια του ευρύτερου δημόσιου τομέα, δεν εμπίπτουν στο πεδίο δραστηριοτήτων και στη 
δικαιοδοσία του Τμήματος Δημοσίων Έργων. 

2. Σχετικά με τα ιδιόκτητα κτίρια που στεγάζουν κυβερνητικές υπηρεσίες, αναφέρεται ότι αυτά που έχουν 
μελετηθεί μετά τη θεσμοθέτηση του Κανονισμού 61Η (Χρήση Οικοδομών από Ανάπηρα Πρόσωπα) των περί 
Οδών και Οικοδομών Κανονισμών του 1999 (Κ.Δ.Π. 86/99), ενσωματώνουν τις βασικές αρχές προσβασιμότητας 
από άτομα με αναπηρία, όπως διατυπώνονται στη σχετική νομοθεσία. 

Σημειώνεται ότι, οι περί Οδών και Οικοδομών Κανονισμοί τροποποιήθηκαν το 2017, με την προσθήκη νέου 
Κανονισμού 61ΗΑ (Προσβασιμότητα και Ασφάλεια στη χρήση από ΑμεΑ και άτομα με μειωμένη κινητικότητα, 
Κ.Δ.Π. 248/17 και Κ.Δ.Π. 262/2018 Παράρτημα III).  Με το νέο Κανονισμό 61ΗΑ νομοθετήθηκε η 
λεπτομερέστερη, σφαιρικότερη και αναλυτικότερη καταγραφή των απαιτήσεων που προκύπτουν κατά το 
σχεδιασμό και κατασκευή κτιρίων, σε θέματα προσβασιμότητας και ασφάλειας στη χρήση τους από ΑμεΑ και 
άτομα με μειωμένη κινητικότητα. 

Τα ιδιόκτητα κτίρια που στεγάζουν κυβερνητικές υπηρεσίες τα οποία μελετώνται μετά τη θεσμοθέτηση του 
Κανονισμού 61ΗΑ, εφαρμόζουν όλες τις νέες σχετικές διατάξεις της ισχύουσας νομοθεσίας σε σχέση με τα 
θέματα προσβασιμότητας. 

3. Όσον αφορά τα ιδιόκτητα κτίρια που στεγάζουν κυβερνητικές υπηρεσίες και τα οποία έχουν μελετηθεί πριν 
την εφαρμογή του Κανονισμού 61ΗΑ ή/και του Κανονισμού 61Η, προωθούνται οι απαραίτητες ενέργειες από το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων, όπου αυτό είναι τεχνικά εφικτό, εκτέλεσης εργασιών βελτίωσης/αναβάθμισης της 
προσβασιμότητάς τους, με προτεραιότητα στα κτίρια που εξυπηρετούν κοινό (π.χ. κατασκευή ραμπών, 
προσβάσιμων ανελκυστήρων, προσβάσιμων χώρων υγιεινής, προσβάσιμων πάγκων εξυπηρέτησης κοινού, 
πλατφόρμων, σημάνσεων κ.λπ.). 

4. Αναφορικά με τα κτίρια που έχουν ενοικιαστεί από το Κράτος για τη στέγαση κυβερνητικών υπηρεσιών 
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μετά τη θεσμοθέτηση του Κανονισμού 61ΗΑ και τα οποία έχουν μελετηθεί πριν την εφαρμογή των δύο 
προαναφερόμενων Κανονισμών, το Τμήμα Δημοσίων Έργων ζητεί από τον ιδιοκτήτη του ακινήτου ως όρο για 
την ενοικίαση όπως προβεί στις αναγκαίες βελτιώσεις σε θέματα προσβασιμότητας του κτιρίου από ΑμεΑ. 

Οι κυβερνητικές υπηρεσίες που στεγάζονται σε παλαιά κτίρια, των οποίων οι ενοικιάσεις έχουν πραγματοποιηθεί 
χρονικά πριν τη θεσμοθέτηση του Κανονισμού 61ΗΑ ή 61Η και στα οποία, έπειτα από αξιολόγηση του Τμήματος 
Δημοσίων Έργων, διαπιστώνεται ότι το επίπεδο προσβασιμότητας του κτιρίου είναι ανεπαρκές, ζητείται από τον 
ιδιοκτήτη του ακινήτου όπως προβεί σε συγκεκριμένες, τεχνικά εφικτές βελτιώσεις σε θέματα προσβασιμότητας 
του κτιρίου από ΑμεΑ. 

5. Πρόσθετα, το Τμήμα Δημοσίων Έργων μας ενημέρωσε ότι, στο παρόν στάδιο, δεν υπάρχει κατάλογος με 
τα κτίρια που στεγάζουν κυβερνητικές υπηρεσίες και για τα οποία να δίδεται πληροφόρηση για το επίπεδο 
προσβασιμότητάς τους από ΑμεΑ. 

6. Περαιτέρω αναφέρεται ότι, στον μελλοντικό προγραμματισμό του Τμήματος Δημοσίων Έργων 
περιλαμβάνεται η επιτόπου καταγραφή της υφιστάμενης κατάστασης όλων των κτιρίων που στεγάζουν 
κυβερνητικές υπηρεσίες, η λεπτομερής ανάλυση και αξιολόγηση της προσβασιμότητάς τους και η προώθηση της 
υλοποίησης των αναγκαίων εργασιών βελτίωσης της προσβασιμότητάς τους. 

7. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε άλλες πληροφορίες τυχόν χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.104, ημερομηνίας 25 Σεπτεμβρίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Πασιουρτίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση που αφορά στην κατασκευή κυκλικού κόμβου στην είσοδο του 
Δήμου Δρομολαξιάς-Μενεού και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το θέμα της κυκλοφοριακής συμφόρησης στα φώτα τροχαίας στη συμβολή της Λεωφόρου Μακαρίου Γ΄ 
με την οδό Ελευθερίας στον Δήμο Δρομολαξιάς-Μενεού, εξετάστηκε παλαιότερα από το Τμήμα Δημοσίων 
Έργων.  Για επίλυση του προβλήματος είχε ετοιμαστεί σχετική μελέτη/σχέδιο για τροποποίηση της εν 
λόγω συμβολής σε κυκλικό κόμβο.  Το σχέδιο εγκρίθηκε από την Τεχνική Επιτροπή του Κεντρικού Φορέα 
Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων στις 29/06/2020 και επειδή, σύμφωνα με το εγκεκριμένο σχέδιο 
επηρεάζεται μικρό τμήμα παρακείμενου τεμαχίου γης, ζητήθηκε από την Τοπική Αρχή (Δήμος 
Δρομολαξιάς-Μενεού) όπως εξασφαλίσει τη γραπτή συγκατάθεση των επηρεαζόμενων ιδιοκτητών, έτσι 
ώστε να είναι δυνατή η προώθηση της κατασκευής του κυκλικού κόμβου από το Τμήμα Δημοσίων Έργων. 

3. Με επιστολή του Δήμου Δρομολαξιάς-Μενεού ημερομηνίας 15 Ιουνίου, 2021, το Τμήμα Δημοσίων Έργων 
ενημερώθηκε ότι δεν κατέστη δυνατή η εξασφάλιση της απαιτούμενης συγκατάθεσης.  Σε συνάντηση που 
πραγματοποιήθηκε στο Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων με τους ιδιοκτήτες του 
επηρεαζόμενου τεμαχίου, έγινε ολοκληρωμένη ενημέρωση σχετικά με τους σχεδιασμούς του Τμήματος 
Δημοσίων Έργων και ζητήθηκε από τους ιδιοκτήτες του τεμαχίου όπως ενημερώσουν το Υπουργείο 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κατά πόσον είναι διατεθειμένοι να παραχωρήσουν την 
απαιτούμενη γη για προώθηση της κατασκευής του κυκλικού κόμβου.  Μέχρι στιγμής καμία ενημέρωση 
δεν έχει γίνει εκ μέρους των ιδιοκτητών σε σχέση με τις προθέσεις τους. 

4. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων έχοντας στόχο την αναβάθμιση της συμβολής σε κυκλικό κόμβο, προχωρά 
στην ολοκλήρωση των κατασκευαστικών σχεδίων του κόμβου και έχει ήδη αποστείλει εντός Ιουλίου 2023, 
σχετική επιστολή προς το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας για απαλλοτρίωση της γης που 
απαιτείται για υλοποίηση του κόμβου. 

5. Παράλληλα το Τμήμα Δημοσίων Έργων ως άμεσο μέτρο απάμβλυνσης των προβλημάτων συμφόρησης 
που παρατηρούνται, έχει ήδη προχωρήσει σε αναβάθμιση του εξοπλισμού της υφιστάμενης 
φωτοελεγχόμενης συμβολής εντός Ιουλίου 2022, με εγκατάσταση νέου ρυθμιστή κυκλοφορίας ο οποίος 
έτυχε σχετικών βελτιωμένων ρυθμίσεων κυκλοφορίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 11 Δεκεμβρίου 2023 της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας κ. 
Αθηνάς Μιχαηλίδου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.107, ημερομηνίας 25 Σεπτεμβρίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου Σαββίδη 

 «Έχω οδηγίες να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι με σχετική Απόφαση 
του Υπουργικού Συμβουλίου (αρ. 94.309 ημερ. 26 Ιανουαρίου 2023), τη σχολική χρονιά 2023-2024, λειτουργούν 
πέντε Ολοήμερα Σχολεία Διαθεματικής-Διεπιστημονικής Μάθησης, με έμφαση στην Ελληνική γλώσσα και στις 
Θετικές Επιστήμες-SΤΕΑΜ: 

• Επαρχία Λευκωσίας: Παγκύπριο Γυμνάσιο για τρίτη χρονιά, στην Α΄, Β΄ και Γ΄ Γυμνασίου. 

• Επαρχία Λεμεσού: Λανίτειο Γυμνάσιο για δεύτερη χρονιά, στην Α΄ και Β΄ Γυμνασίου. 

• Επαρχία Λάρνακας: Ευρυβιάδειο Γυμνάσιο για πρώτη χρονιά στην Α΄ Γυμνασίου. 
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• Επαρχία Αμμοχώστου: Γυμνάσιο Παραλιμνίου για πρώτη χρονιά στην Α΄ Γυμνασίου.  

• Επαρχία Πάφου: Νικολαΐδειο Γυμνάσιο για πρώτη χρονιά στην Α΄ Γυμνασίου. 

2. Με βάση Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου (αρ. 87.501 ημερ. 15 Μαΐου 2019), από τον Οκτώβριο 
του 2019, το πρόγραμμα STEM άρχισε να εφαρμόζεται στην Στ΄ τάξη εννέα Δημοτικών Σχολείων από όλες τις 
επαρχίες.  Από τη φετινή σχολική χρονιά, 2023-2024, η εφαρμογή του προγράμματος συνεχίζεται με την ένταξη 
πέντε νέων Δημοτικών Σχολείων, με αποτέλεσμα ο συνολικός αριθμός να ανέρχεται στα 14. 

3. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.118, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι η υπηρεσία μεταφοράς 
επιβατών, είτε με ταξί, είτε με μικρά λεωφορεία, επιτρέπεται μόνο σε οχήματα που κατέχουν Άδεια Οδικής Χρήσης 
(ΑΟΧ) Ταξί είτε Άδεια “E”, αντίστοιχα, και ταυτόχρονα ο οδηγός κατέχει Επαγγελματική Άδεια Οδηγού κατηγορίας 
Ταξί ή Λεωφορείου.  Οι ΑΟΧ ταξί χορηγούνται με βάσει τις διατάξεις του περί Ρυθμίσεως της Τροχαίας 
Μεταφοράς Νόμου του 1982 (Νόμος 9/1982) από την Αρχή Αδειών, ενώ οι Άδειες “Ε” με βάση τις διατάξεις του 
περί της Πρόσβασης στο Επάγγελμα του Οδικού Μεταφορέα Νόμου του 2001 [Νόμος 101(Ι)/2001] από τον 
Διευθυντή του Τμήματος Οδικών Μεταφορών. 

2. Όλες οι πιο πάνω άδειες χορηγούνται σε οχήματα τα οποία είναι εγγεγραμμένα στο Μητρώο του Εφόρου 
Μηχανοκινήτων Οχημάτων.  Τα οχήματα που διέρχονται μέσω των οδοφραγμάτων από τις μη ελεγχόμενες από 
τη Δημοκρατία περιοχές στις περιοχές που η Δημοκρατία ασκεί αποτελεσματικό έλεγχο είναι οχήματα μη 
εγγεγραμμένα στο μητρώο του Εφόρου Μηχανοκινήτων Οχημάτων και επομένως δεν κατέχουν είτε ΑΟΧ ταξί 
είτε Άδειες “E”. 

3. Τα συγκεκριμένα οχήματα διέρχονται μέσω των οδοφραγμάτων στις περιοχές που η Δημοκρατία ασκεί 
αποτελεσματικό έλεγχο ως ιδιωτικά οχήματα και όχι ως οχήματα δημοσίας χρήσης της κατηγορίας ταξί ή 
λεωφορείου.  Η διευθέτηση αυτή είχε γίνει μετά το άνοιγμα των οδοφραγμάτων από το Υπουργείο Εξωτερικών, 
στις αρμοδιότητες του οποίου εμπίπτουν τα θέματα πολιτικής. 

4. Κατ’ αναλογία και δεδομένου αφενός ότι τα πιο πάνω οχήματα δεν είναι εγγεγραμμένα στο Μητρώο του 
Εφόρου Μηχανοκινήτων Οχημάτων και δεν είναι αδειοδοτημένα από τις αρμόδιες αρχές της Κυπριακής 
Δημοκρατίας και αφετέρου διέρχονται ως ιδιωτικά οχήματα δεν μπορούν να ελεγχθούν ως οχήματα δημοσίας 
χρήσης. 

5. Σχετικά με τις σελίδες κοινωνικής δικτύωσης και πλατφόρμες, το υφιστάμενο νομικό πλαίσιο δεν επιτρέπει 
τη λήψη οποιωνδήποτε νομικών μέτρων εναντίων των διαχειριστών των εν λόγω πλατφόρμων και/ή σελίδων.  
Σχετικό Νομοσχέδιο, το οποίο προωθείται από το Υπουργείο Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων και 
πρόκειται να κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων εντός των προσεχών ημερών, προβλέπει ότι σε 
περίπτωση που ιδιωτικό όχημα διαφημίζεται για υπηρεσίες ταξί, σε μέσα κοινωνικής δικτύωσης ή πλατφόρμες 
κοινωνικής δικτύωσης, δύναται η δυνατότητα στις αρχές για λήψη νομοθετικών μέτρων. 

6. Όσον αφορά στα ερωτήματά σας σχετικά με την ασφαλιστική κάλυψη των συνεπιβατών των οχημάτων 
των Τουρκοκυπρίων, καθώς και τη διέλευσή τους στις ελεύθερες περιοχές μέσω των οδοφραγμάτων Πύλας και 
Περγάμους δεν εμπίπτουν στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων. 

7. Παραμένω στη διάθεσή σας για ενδεχόμενες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.121, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Ο χρόνος που απαιτείται για τη διεκπεραίωση της εξέτασης των αιτήσεων που υποβάλλονται στο πλαίσιο 
του Στεγαστικού Σχεδίου Αναζωογόνησης Ορεινών, Ακριτικών και Μειονεκτικών Περιοχών και του 
Στεγαστικού Σχεδίου Αναζωογόνησης Συγκεκριμένων Περιοχών Υπαίθρου, από τους αρμόδιους 
λειτουργούς των Επαρχιακών Διοικήσεων, είναι περίπου τρεις με τέσσερις μήνες, σε όλες τις Επαρχίες.  
Ακολουθεί άμεσα, η διαδικασία έγκρισης πιστώσεων από το Υπουργείο (σε μηνιαία βάση), αφού 
συλλεγούν οι θετικά αξιολογημένες αιτήσεις κάθε μηνός από όλες τις Επαρχίες και, στη συνέχεια, 
ειδοποιούνται οι αιτητές ότι έχουν εγκριθεί, για να προσέλθουν να υπογράψουν συμβόλαιο.  Οι πληρωμές 
διεκπεραιώνονται σταδιακά, αναλόγως της προόδου των εργασιών των κατοικιών που αποκτώνται μέσω 
του σχεδίου ή άμεσα αναλόγως περίπτωσης και αφού προηγηθεί σε όλες τις περιπτώσεις ίδια 
χρηματοδότηση του αιτητή. 

3. Αντίστοιχα, για τα Σχέδια της Υπηρεσίας Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων (ΥΜΑΠΕ), 
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 α. σε ό,τι αφορά στο Σχέδιο Αγοράς ή Ανέγερσης ή Επιδιόρθωσης κατοικίας/ διαμερίσματος, ο χρόνος 
που απαιτείται για εξέταση αιτήσεων από την Επιτροπή Στεγαστικής Βοήθειας, είναι, για το Κεντρικό 
Γραφείο της Επαρχίας Λευκωσίας 14 μήνες, για το Επαρχιακό Γραφείο Λάρνακας και Αμμοχώστου 
10 μήνες και για το Επαρχιακό Γραφείο Λεμεσού και Πάφου 20 μήνες.  Μετά την εξέταση, χρειάζεται 
επιπρόσθετα ένας περίπου μήνας ώστε να ετοιμαστεί το πρακτικό, να ενημερωθούν οι δικαιούχοι 
και να αποσταλούν οι εγκριθέντες για πληρωμή στις Επαρχιακές Διοικήσεις.  Οι Λειτουργοί των 
Επαρχιακών Διοικήσεων χρειάζονται επιπρόσθετο χρόνο για να καλέσουν τους πολίτες να 
υπογράψουν συμβόλαιο και για να γίνουν οι πληρωμές στους λογαριασμούς των δικαιούχων.  Οι 
πληρωμές γίνονται με βάση την πρόοδο των εργασιών της κατοικίας ή άμεσα, αναλόγως της 
περίπτωσης. 

 β. σε ό,τι αφορά στο Σχέδιο Επιδότησης Ενοικίου, ο χρόνος που απαιτείται από την Υπηρεσία για 
διεκπεραίωση της εξέτασης των αιτήσεων και των πληρωμών στους εγκριθέντες είναι ένας με δύο 
μήνες σε όλες τις Επαρχίες. 

4. Σε σχέση με το μεγάλο διάστημα αναμονής στο χρόνο διεκπεραίωσης της εξέτασης αιτήσεων του σχεδίου 
αγοράς, ανέγερσης ή επιδιόρθωσης οικιστικής μονάδας της ΥΜΑΠΕ, αυτό οφείλεται στον εξαιρετικά 
μεγάλο αριθμό εκκρεμουσών αιτήσεων, στην έλλειψη μόνιμου προσωπικού και στην πρόνοια του άρθρου 
16 του περί Προϋπολογισμού Νόμου για μη αντικατάσταση των Εργοδοτούμενων Ορισμένου Χρόνου που 
αποχωρούν από την Υπηρεσία.  Ο χρόνος διεκπεραίωσης μπορεί να βελτιωθεί μόνο με την αύξηση των 
ανθρώπινων πόρων και στα τρία Γραφεία της Υπηρεσίας.  Παρά τα πιο πάνω, όμως, καταβάλλεται 
προσπάθεια για βελτίωση της κατάστασης και ο αριθμός των αιτήσεων του εν λόγω σχεδίου που 
εξετάζονται είναι μεγαλύτερος από τον αριθμό νέων αιτήσεων που παραλαμβάνονται.  Ενδεικτικά 
αναφέρεται ότι, από 01.01.2023 μέχρι 31.10.2023, παραλήφθηκαν 1.170 νέες αιτήσεις, ενώ εξετάστηκαν 
ενώπιον της Επιτροπής Στεγαστικής Βοήθειας 1.819 (155%). 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Δεκεμβρίου 2023 της Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Άννας 
Κουκκίδη Προκοπίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.123, ημερομηνίας 13 Οκτωβρίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας διαβιβάζω για ενημέρωση επιστολή του Αρχηγού 
Αστυνομίας αυτόδηλου περιεχομένου: 

“Ερώτηση 1:  Ποια είναι τα μέτρα και ποιες οι ενέργειες για τον προληπτικό έλεγχο, τον εντοπισμό, την 
καταγραφή, τη διερεύνηση, την αξιολόγηση του κινδύνου και την εφαρμογή του νόμου που λήφθηκαν 
από πλευράς της Αστυνομίας για ανάλογα συγκροτήματα υποστατικών σε όλη την Κύπρο; 

Η Υπηρεσία Αλλοδαπών & Μετανάστευσης αλλά και γενικά η Αστυνομία, καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια 
για τον εντοπισμό και την απομάκρυνση των μεταναστών που διαμένουν παράνομα στο Έδαφος της ΚΔ, είτε 
μέσω των διαδικασιών εθελούσιας επιστροφής, είτε μέσω των διαδικασιών αναγκαστικής επιστροφής. 

Η στρατηγική της Υπηρεσίας Αλλοδαπών & Μετανάστευσης για τη διαχείριση της παράνομης μετανάστευσης, 
εδράζεται στους ακόλουθους τέσσερις πυλώνες: 

Πρώτος Πυλώνας:  Αφορά στην Επιτήρηση των εξωτερικών συνόρων καθώς επίσης και της Επιτήρησης της 
Πράσινης Γραμμής. 

Δεύτερος Πυλώνας: Εξάρθρωση Δικτύων Παράνομης Διακίνησης Μεταναστών. 

Τρίτος Πυλώνας:  Δραστηριοποίηση στην ενδοχώρα με σκοπό τον εντοπισμό μεταναστών που διαμένουν στην 
Κύπρο παράνομα, εργάζονται παράνομα ή για τον εντοπισμό, καταγγελία ή και την απομάκρυνση μεταναστών 
που παραβιάζουν οποιαδήποτε πρόνοια οποιασδήποτε νομοθεσίας. 

Τέταρτος Πυλώνας:  Επαναπατρισμός Παράνομων Μεταναστών μέσω των διαδικασιών Αναγκαστικής και 
Εθελούσιας Επιστροφής. 

Μέσα στο πλαίσιο του Τρίτου και Τέταρτου πυλώνα η Υ.Α&Μ αλλά και γενικότερα η Αστυνομία 
δραστηριοποιείται καθημερινά προς τον εντοπισμό, σύλληψη και επαναπατρισμό των μεταναστών που 
διαμένουν παράνομα στην Κύπρο.  Στις περιπτώσεις όπου εντοπίζονται αρκετοί μετανάστες να διαμένουν μαζί 
σε συγκεκριμένο υποστατικό, ή όπου προκαλείται οχληρία από ενέργειες μεταναστών που διαμένουν μαζί σε 
συγκρότημα διαμερισμάτων ή σε ένα υποστατικό, ή διαμένουν σε κατοικίες οι οποίες είναι ακατάλληλες, 
ενημερώνονται αρμοδίως οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, η Επαρχιακή Διοίκηση, οι Υγειονομικές 
Υπηρεσίες κ.λπ., για δικές τους ενέργειες. 

Σε τέτοιες περιπτώσεις, η Υ.Α&Μ προβαίνει σε ελέγχους του καθεστώτος των μεταναστών που βρίσκονται στους 
πιο πάνω χώρους, όπου στις περιπτώσεις που βρίσκονται παράνομα στην Κύπρο, συλλαμβάνονται με σκοπό 
την απομάκρυνσή τους από το έδαφος της ΚΔ. 
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Σημειώνεται ότι στις περιπτώσεις παράνομης παρουσίας μεγάλου αριθμού αλλοδαπών σε συγκεκριμένους 
χώρους ή/και υποστατικά π.χ. Συγκροτήματα Διαμερισμάτων, οι προσπάθειες της Αστυνομίας για απομάκρυνση 
των παράνομων αλλοδαπών, γίνονται συντεταγμένα κατόπιν μελέτης όλων των παραγόντων και συντελεστών 
που εμπερικλείουν τη συγκεκριμένη περίπτωση και για διεξαγωγή της οποιασδήποτε επιχείρησης, λαμβάνονται 
πάντοτε υπόψη η ορθή και αποτελεσματική εφαρμογή της σχετικής νομοθεσίας, καθώς επίσης η οποιαδήποτε 
ενέργεια, γίνεται στο πλαίσιο του σεβασμού των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και της προστασίας της ανθρώπινης 
αξιοπρέπειας. 

Ερώτηση 2:  Οι ενέργειες της Αστυνομίας συνοδεύονταν και από ενέργειες άλλων αρμοδίων υπηρεσιών 
του κράτους (π.χ. Γραφείο Ευημερίας, Υγειονομείο, Επαρχιακή Διοίκηση κ.λπ.); 

Απαντήθηκε πιο πάνω. 

Ερώτηση 3:  Τι έπραξε η πολιτεία για την εφαρμογή των σχετικών διαταγμάτων σε παρόμοιες 
περιπτώσεις; 

Για τον τρόπο δράσης της Αστυνομίας σε παρόμοιες περιπτώσεις, αναμένεται γνωμάτευση/κατευθυντήριες 
οδηγίες από την Νομική Υπηρεσία.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Πέτρου Ξενοφώντος στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.124, ημερομηνίας 19 

Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α)  Οι κάτοχοι νόμιμων αδειοδοτημένων αποθηκών φύλαξης πυροτεχνημάτων, που μπορούν να 
χρησιμοποιηθούν σε εκδηλώσεις είναι δύο. 

(β) Ο κύριος εισαγωγέας πυροτεχνημάτων, είναι η εταιρεία M.J.D. PYRGOS FIREWORKS LTD, με αρ. 
εγγραφής: ΗΕ 80018.  Ο δεύτερος εισαγωγέας αποτελεί φυσικό πρόσωπο, με το όνομα Πέτρος Ρίζος 
(PYROTEX).  Σημειώνεται ότι, τουλάχιστον ακόμα τρία πρόσωπα έχουν υποβάλει αιτήσεις για εξασφάλιση 
πολεοδομικής άδειας, για αποθήκη πυροτεχνημάτων. 

2. Για την εισαγωγή πυροτεχνημάτων από χώρες μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι προαπαιτούμενο να 
εκδοθεί από τον Επιθεωρητή Εκρηκτικών Υλών σχετική άδεια μεταφοράς τους, από το σημείο εισόδου 
στην Δημοκρατία, μέχρι την αδειοδοτημένη αποθήκη.  Για την εισαγωγή πυροτεχνημάτων από τρίτες 
χώρες, απαιτείται η έκδοση άδειας εισαγωγής. 

3. Και στις δύο περιπτώσεις, κατά το στάδιο εξέτασης της αίτησης, κατατίθενται στην Υπηρεσία Μεταλλείων 
τα σχετικά CE Certificates, ανά είδος προϊόντος και ελέγχεται η πιστότητά τους, με τη βοήθεια των 
σχετικών κοινοποιημένων οργανισμών (Notified Bodies).  Στην άδεια που εκδίδεται, αναγράφονται οι 
ποσότητες ανά είδος πυροτεχνήματος και συνοδεύεται πάντοτε από σχετικό κιβωτολόγιο (packing list). 

4. Κατά την εισαγωγή τους στην Δημοκρατία, το Τμήμα Τελωνείων ελέγχει κατά πόσο τα εισαγόμενα είδη 
φέρουν την σήμανση CE και είναι σύμφωνα με την άδεια (είδη και ποσότητα ανά είδος).  Ακολούθως, 
σημειώνονται στο πίσω μέρος της άδειας, οποιεσδήποτε παρατηρήσεις και η άδεια αφού υπογραφεί και 
σφραγιστεί από τον αρμόδιο τελωνειακό λειτουργό, επιστρέφεται στον Επιθεωρητή Εκρηκτικών Υλών. 

5. Σε περίπτωση που κατά τον εν λόγω έλεγχο, διαπιστωθούν παραβάσεις, τα προϊόντα κατακρατούνται και 
ενημερώνεται σχετικά ο Επιθεωρητής Εκρηκτικών Υλών για να προβεί στις ανάλογες ενέργειες, που 
προβλέπονται στην περί Εκρηκτικών Υλών Νομοθεσία (άρθρα 12 και 12Α) και στους περί των Βασικών 
Απαιτήσεων (Είδη Πυροτεχνίας) Κανονισμούς του 2015 (Κανονισμοί 42 και 43), που αφορούν την 
κατάσχεση, δήμευση και καταστροφή τους. 

6. Κάθε κάτοχος νόμιμης αποθήκης φύλαξης πυροτεχνημάτων, διατηρεί στην αποθήκη του βιβλίο 
πωλήσεων στο οποίο καταχωρούνται όλες οι παραλαβές και πωλήσεις πυροτεχνημάτων και στο τέλος 
κάθε μήνα γίνεται ισολογισμός του αποθέματος και σχετική κατάσταση αποστέλλεται στον Επιθεωρητή 
Εκρηκτικών Υλών, όπως προβλέπεται στον Κανονισμό 56 των περί Εκρηκτικών Υλών Κανονισμών. 

7. Σημειώνεται ότι, σε τακτά χρονικά διαστήματα πραγματοποιούνται επιθεωρήσεις των αδειοδοτημένων 
αποθηκών φύλαξης πυροτεχνημάτων, κατά τις οποίες ελέγχεται μεταξύ άλλων και εάν οι καταγραφές στο 
βιβλίο αποθήκης είναι σύμφωνες με το απόθεμα πυροτεχνημάτων που υπάρχει στις εν λόγω αποθήκες. 

 Επίσης, πραγματοποιούνται επιθεωρήσεις για διαπίστωση της τήρησης των όρων των αδειών αγοράς 
μεταφοράς και χρήσης πυροτεχνημάτων, μεταξύ των οποίων και ο έλεγχος κατά πόσο τα είδη και η ποσότητα 
ανά είδος των πυροτεχνημάτων, που μεταφέρθηκαν στον χώρο χρήσης τους, είναι σύμφωνα με τη σχετική άδεια 
που εκδόθηκε. 

 Για τις εν λόγω επιθεωρήσεις και ελέγχους, ο Επιθεωρητής Εκρηκτικών Υλών υποβοηθείται από τον 
Κλάδο Πυροτεχνουργών της Αστυνομίας. 
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8. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.127, ημερομηνίας 19 Οκτωβρίου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

α. Η ευθύνη ενημέρωσης των ιδιοκτητών των μηχανοκινήτων οχημάτων για τις ανακλήσεις, 
περιλαμβανομένων και αυτών που αφορούν αερόσακους, βαραίνει τους διανομείς του 
κατασκευαστή.  Η εν λόγω ενημέρωση αφορά τα οχήματα που καλύπτονται από ευρωπαϊκή 
έγκριση τύπου. 

β. Ο χειρισμός που τυγχάνουν από τους διανομείς του κατασκευαστή τα οχήματα που δεν 
καλύπτονται από ευρωπαϊκή έγκριση τύπου (μεταχειρισμένα από τρίτες χώρες), εξαρτάται από την 
πληροφόρηση για ανακλήσεις που λαμβάνουν οι εν λόγω διανομείς από τους κατασκευαστές.  Εξ 
όσων γνωρίζουμε, οι ανακλήσεις δεν τυγχάνουν του ίδιου χειρισμού από όλους τους διανομείς του 
κατασκευαστή, καθώς υπάρχουν διανομείς που δεν λαμβάνουν σχετική πληροφόρηση. 

γ. Παρατίθεται η διαδικασία η οποία καθορίστηκε από το Τμήμα Οδικών Μεταφορών (Τ.Ο.Μ.), 
αναφορικά με την παροχή στοιχείων για τα οχήματα που επηρεάζονται από ανάκληση, καθώς και 
τον χειρισμό που τυγχάνουν τα οχήματα που δεν παρουσιάζονται από τους ιδιοκτήτες τους για τις 
απαιτούμενες επιδιορθώσεις: 

 i. Με την έναρξη της διαδικασίας, ο διανομέας του κατασκευαστή ενημερώνει το Τ.Ο.Μ. και 
 λαμβάνει τα στοιχεία επικοινωνίας των ιδιοκτητών των επηρεαζόμενων οχημάτων.  Oι διανομείς 
του κατασκευαστή ενημερώνουν σχετικά τους ιδιοκτήτες των οχημάτων, ως προς την εργασία 
επιδιόρθωσης που εκκρεμεί για το όχημά τους. 

 ii. Στην περίπτωση που οι ιδιοκτήτες, παρά τις επανειλημμένες ενημερώσεις από τους διανομείς 
του κατασκευαστή, δεν παρουσιάσουν τα οχήματα για την απαραίτητη επιδιόρθωση, οι 
διανομείς θα πρέπει να καταχωρήσουν την ανάκληση σε εφαρμογή στο μηχανογραφικό 
σύστημα του Τ.Ο.Μ., καθώς επίσης και τα στοιχεία των οχημάτων. 

 iii. Με την καταχώρηση των στοιχείων των οχημάτων, ο εγγεγραμμένος ιδιοκτήτης λαμβάνει από 
το Τ.Ο.Μ. μήνυμα (SMS), με το οποίο καλείται να παρουσιάσει το όχημά του για επιδιόρθωση 
ανάκλησης, νοουμένου ότι ο αριθμός κινητού τηλεφώνου είναι καταχωρημένος και παράλληλα 
καταχωρείται στο μηχανογραφικό σύστημα του Τ.Ο.Μ, εμπόδιο διενέργειας περιοδικού 
τεχνικού ελέγχου (Μ.Ο.Τ.), μέχρι την υλοποίηση της επιδιόρθωσης ανάκλησης. 

δ. Οι πιο πάνω ενέργειες του Τ.Ο.Μ. δεν προνοούνται από οποιαδήποτε νομοθεσία, αλλά με τον 
τρόπο αυτό διασφαλίζεται ότι προωθείται περαιτέρω ενημέρωση στους ιδιοκτήτες οχημάτων για τις 
ανακλήσεις για τις οποίες οι διανομείς ενημερώνονται από τους κατασκευαστές. 

ε. Επιπρόσθετα, έχει αναρτηθεί στην ιστοσελίδα του Τ.Ο.Μ. ανακοίνωση, αναφορικά με την 
ενημέρωση για ανακλήσεις που παρέχεται στην ιστοσελίδα της Ευρωπαϊκής Επιτροπής “Safety 
Gate: το σύστημα έγκαιρης προειδοποίησης της ΕΕ για επικίνδυνα μη εδώδιμα προϊόντα”, με 
παραπομπή στην εν λόγω ιστοσελίδα. 

στ. Σύμφωνα με τους διανομείς του κατασκευαστή, εφόσον διαπιστώνεται ότι ένα όχημα εμπίπτει σε 
ανάκληση, η επιδιόρθωση γίνεται δωρεάν. 

2. Παραμένω στη διάθεσή σας για ενδεχόμενες διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. 
Γιώργου Παπαναστασίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.131, ημερομηνίας 20 Οκτωβρίου 2023, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Σχέδιο “Φωτοβολταϊκά για Όλους” θα αφορά αποκλειστικά οικιακούς τελικούς πελάτες με συνολική 
κατανάλωση το προηγούμενο έτος περί τις 6 000 kWh και φωτοβολταϊκό σύστημα δυναμικότητας μέχρι 
4.16kW.  Σύμφωνα με τους διαχειριστές των συστημάτων μεταφοράς και διανομής, υπάρχει η δυνατότητα 
εγκατάστασης οικιακών φωτοβολταϊκών συστημάτων σχεδόν σε όλο τον αστικό ιστό της Κύπρου, 
εξαιρουμένων πολύ περιορισμένων περιοχών, όπου και πάλι ο Διαχειριστής Συστήματος Διανομής 
(ΔΣΔ) προβαίνει σε συγκεκριμένες ενέργειες για να καταστεί δυνατή η εξυπηρέτησή τους. 

3. Οι περικοπές περίσσειας ενέργειας από συστήματα ανανεώσιμων πηγών ενέργειας στις οποίες 
αναγκαστικά προβαίνει ο Διαχειριστής του Συστήματος Μεταφοράς (ΔΣΜΚ) για να διατηρηθεί η ευστάθεια 
και η ασφάλεια του συστήματος ηλεκτρισμού δεν επηρεάζουν, εκτός από περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης, 
τους οικιακούς τελικούς πελάτες που διαθέτουν φωτοβολταϊκά συστήματα. 
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4. Είναι γεγονός ότι το σύστημα ηλεκτρισμού δεν διαθέτει την απαραίτητη/επιθυμητή ευελιξία ώστε να 
αποθηκεύεται η περίσσεια ενέργεια που παράγεται από ανανεώσιμες πηγές και να χρησιμοποιείται 
αργότερα εν είδει ενέργειας προς κατανάλωση ή ως επικουρικές υπηρεσίες στους διαχειριστές του 
συστήματος. Για τον σκοπό αυτό, προωθείται η υλοποίηση κεντρικών και υβριδικών εγκαταστάσεων 
αποθήκευσης, στη βάση του Γενικού Πλαισίου Πολιτικής για Συστήματα Αποθήκευσης Ενέργειας, 
σύμφωνα με την ανακοίνωση του Υπουργείου Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας ημερ. 14/7/2023. 

5. Για τις κεντρικές εγκαταστάσεις αποθήκευσης ενέργειας το Υπουργείο επιδιώκει την ανάθεσή τους στον 
ΔΣΜΚ. Η ανάθεσή τους στον ΔΣΜΚ απαιτεί την εξασφάλιση, προηγουμένως, των απαραίτητων 
παρεκκλίσεων από την εφαρμογή ορισμένων προνοιών της Οδηγίας (ΕΕ) 2019/944 σχετικά με τους 
κοινούς κανόνες για την εσωτερική αγορά ηλεκτρικής ενέργειας, μέσω της υποβολής στην Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή σχετικού αιτήματος εκ μέρους της Κυπριακής Δημοκρατίας.  Η προπαρασκευαστική εργασία 
για την υποβολή του αιτήματος έχει ολοκληρωθεί και αυτό αναμένεται να υποβληθεί, εντός των επόμενων 
ημερών, στην E. Επιτροπή. 

6. Σε σχέση με τα υβριδικά συστήματα αποθήκευσης, το υπουργείο αναμένεται να ανακοινώσει σχετικό 
Σχέδιο Ενίσχυσης. Στην παρούσα φάση, τα σχόλια που λήφθηκαν κατά τη διάρκεια σχετικής δημόσιας 
διαβούλευσης τυγχάνουν επεξεργασίας με τη βοήθεια εξωτερικών συμβούλων, ενώ το 
περιεχόμενο/πρόνοιες του τελικού κειμένου του Σχεδίου Ενίσχυσης εξετάζεται σε συνεργασία με την ΑΗΚ 
Προμήθεια, η οποία προτίθεται να αναλάβει την υλοποίηση του Σχεδίου. 

7. Σημειώνεται ότι για την υλοποίηση των εγκαταστάσεων αποθήκευσης ενέργειας η Κυπριακή Δημοκρατία 
εξασφάλισε πόρους από το Ταμείο Δίκαιης Μετάβασης ύψους €40 εκ. 

8. Ο χρόνος που απαιτείται από την ημερομηνία υποβολής αίτησης και κατασκευαστικών ηλεκτρολογικών 
σχεδίων μέχρι την επιθεώρηση του κάθε φωτοβολταϊκού συστήματος μειώθηκε στις 2,5 βδομάδες 
παγκύπρια από τον Ιούλιο του 2023.  Παρότι ο όγκος των νέων αιτήσεων για εγκατάσταση φωτοβολταϊκών 
συστημάτων με το Σχέδιο “Φωτοβολταϊκά για Όλους” αναμένεται να αυξηθεί, εντούτοις, σύμφωνα με τον 
ΔΣΔ, ο συνολικός χρόνος ανταπόκρισης δεν αναμένεται να ξεπεράσει τις 25 εργάσιμες ημέρες για κάθε 
αίτηση που υποβάλλεται στην ΑΗΚ.  Σημειώνεται ότι για την επίτευξη της μείωσης του χρόνου αναμονής 
σε 2,5 εβδομάδες, η ΑΗΚ προχώρησε σε ενίσχυση του Τμήματος Ελέγχων Εγκαταστάσεων της ΑΗΚ με 
προσωπικό από άλλα τμήματα, δημιούργησε επιπρόσθετα συνεργεία Επιθεωρητών για τη διεξαγωγή 
Ελέγχου Εγκαταστάσεων μικρής κλίμακας, ανέθεσε υποστηρικτικές εργασίες σε συμβασιούχους γραφείς 
ώστε να αποδεσμευθούν Επιθεωρητές ή/και Βοηθοί τους, προμήθευσε με νέο εξοπλισμό και όργανα τα 
επιπρόσθετα συνεργεία επιθεωρήσεων που δημιουργήθηκαν και αξιοποίησε πλήρως την υπερωριακή 
απασχόληση κατά τα απογεύματα και τα σαββατοκύριακα ώστε να καταστεί δυνατός ο προγραμματισμός 
και η διεκπεραίωση περισσότερων ελέγχων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.134, ημερομηνίας 20 Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Σταύρου Παπαδούρη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση αναφορικά με τις συντάξεις ορισμένων αξιωματούχων και σας 
παραθέτω τα ακόλουθα: 

2. Με βάση τις πληρωμές μισθών και συντάξεων του μηνός Νοεμβρίου 2023, τριάντα (30) περιπτώσεις εν 
ενεργεία πολιτικών Αξιωματούχων (Πρόεδρος της Δημοκρατίας, Βουλευτές, Υπουργοί, Επίτροποι, 
Προέδροι και Μέλη Επιτροπών Δημόσιας και Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας και συμβόλαια) είναι δικαιούχοι 
λήψης σύνταξης. 

3. Αναφορικά με το δεύτερο ερώτημα, ένα (1) άτομο, το οποίο ήταν κρατικός υπάλληλος και σήμερα είναι 
Μέλος της Βουλής των Αντιπροσώπων, έχει δώσει οδηγίες για κατάθεση του καθαρού ποσού της μηνιαίας 
του σύνταξης στο Πάγιο Ταμείο της Δημοκρατίας. 

 Παραμένω στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Πέτρου Ξενοφώντος στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.136, ημερομηνίας 23 

Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Σε κάθε άδεια αγοράς μεταφοράς και χρήσης πυροτεχνημάτων, η οποία εκδίδεται από την 
Υπηρεσία Μεταλλείων (Επιθεωρητής Εκρηκτικών Υλών), αναφέρονται τα ακόλουθα στοιχεία:  

i. το όνομα του αδειούχου (διοργανωτή της εκδήλωσης),  

ii. τα είδη και η ποσότητα ανά είδος των πυροτεχνημάτων που θα χρησιμοποιηθούν,  

iii. η νόμιμη αποθήκη από την οποία θα παραληφθούν,  
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 iv. ο χώρος όπου θα χρησιμοποιηθούν (υποδεικνύεται και σε φωτογραφία google earth), 

ν. τα ονόματα των κατόχων Πιστοποιητικού Ικανότητας που θα τα μεταφέρουν και 
χρησιμοποιήσουν,  

vi. οι όροι υπό τους οποίους παραχωρείται η άδεια και που οφείλουν να εφαρμόζουν, τόσο ο 
αδειούχος (διοργανωτής της εκδήλωσης), όσο και οι κάτοχοι Πιστοποιητικού Ικανότητας 
(πυροδότες).  Οι όροι αυτοί αφορούν, τη γνωστοποίηση στα γειτονικά του χώρου χρήσης 
υποστατικά, την ημερομηνία και ώρα χρήσης, με την έγκαιρη διανομή ενημερωτικών 
φυλλαδίων από πόρτα σε πόρτα, την ελάχιστη απόσταση ασφαλείας που πρέπει να τηρηθεί 
από πρόσωπα, υποστατικά και εύφλεκτα υλικά κ.λπ. 

 Σημειώνεται ότι, όλες οι άδειες αγοράς, μεταφοράς και χρήσης πυροτεχνημάτων 
κοινοποιούνται στην Αστυνομία Κύπρου, για σκοπούς διεξαγωγής σχετικών ελέγχων  

 (β) Τα φυσικά πρόσωπα που είναι κάτοχοι Πιστοποιητικού Ικανότητας για την ασφαλή χρήση 
πυροτεχνημάτων, ανέρχονται σε 37 και οι κάτοχοι νόμιμων αποθηκών φύλαξης πυροτεχνημάτων, 
που μπορούν να χρησιμοποιηθούν σε εκδηλώσεις είναι δύο. 

(γ) Τα πρόσωπα που επιθυμούν να εξασφαλίσουν άδεια χρήσης πυροτεχνημάτων, αποτείνονται 
στους αδειούχους αποθήκης πυροτεχνημάτων από τους οποίους θα αγοράσουν τα εν λόγω 
πυροτεχνήματα και όχι στους κατόχους Πιστοποιητικού Ικανότητας και ως εκ τούτου, τα ονόματα 
των κατόχων Πιστοποιητικού Ικανότητας δεν δημοσιοποιούνται. 

2. Η παραχώρηση Πιστοποιητικού Ικανότητας σε φυσικό πρόσωπο, διέπεται από τις πρόνοιες του 
Κανονισμού 30, των περί Εκρηκτικών Υλών Κανονισμών, αντίγραφο του οποίου επισυνάπτεται. 

(α) Η αίτηση για παραχώρηση Πιστοποιητικού Ικανότητας χρήσης πυροτεχνημάτων, πρέπει να 
συνοδεύεται από: 

 i. αντίγραφο ταυτότητας του αιτητή,  

 ii. πιστοποιητικό ποινικού μητρώου,  

 iii. πιστοποιήσεις από παθολόγο και ψυχίατρο, ότι χαίρει άρτιας σωματικής και ψυχικής υγείας,  

iν. Πιστοποίηση είτε από άλλο κάτοχο σχετικού Πιστοποιητικού Ικανότητας, είτε από 
εξιδεικευμένο οίκο που διενεργεί εκπαιδεύσεις για την ασφαλή χρήση πυροτεχνημάτων 
(τέτοιοι οίκοι υπάρχουν μόνο σε τις χώρες τις Ευρωπαϊκής Ένωσης), ότι ο αιτητής έχει 
εκπαιδευτεί ικανοποιητικά, στην ασφαλή χρήση πυροτεχνημάτων. 

(β) Με την παραλαβή τις αίτησης, συνοδευόμενης από τα πιο πάνω δικαιολογητικά, δίνεται στον αιτητή 
σχετική ύλη για τις πρόνοιες τις νομοθεσίας, που αφορούν τις υποχρεώσεις του και καθορίζεται η 
ημερομηνία προφορικής και πρακτικής εξέτασής του. 

  Επίσης, ζητείται από το Τμήμα Καταπολέμησης Εγκλήματος της Αστυνομίας Κύπρου, να εξετάσει 
κατά πόσο ο αιτητής απασχόλησε ή απασχολεί την Αστυνομία, με ζητήματα που σχετίζονται με την 
ασφάλεια του κράτους ή τη δημόσια ασφάλεια, 

(γ) Το Πιστοποιητικό Ικανότητας, παραχωρείται εάν και εφόσον ο αιτητής επιτύχει τόσο στην 
προφορική, όσο και στην πρακτική του εξέταση και δοθεί η σχετική έγκριση από το Τμήμα 
Καταπολέμησης Εγκλήματος. 

3. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.137, ημερομηνίας 24 Οκτωβρίου 2023, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Κερύνειας κ. Ρίτας Θεοδώρου Σούπερμαν 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω πως με βάση την 
τροποποίηση των περί Τουρκοκυπριακών Περιουσιών (Διαχείριση και άλλα Θέματα) (Προσωρινές Διατάξεις) 
Νόμων του 1991 έως 2006, (I) το 2018 εισήχθη το άρθρο 7(2) με βάση το οποίο συγγενής κατ’ ευθείαν γραμμή 
μέχρι β΄ βαθμού συγγένειας αποβιώσαντος πρόσφυγα κατέχοντος τ/κ κατοικία ανεγερθείσα πριν από το έτος 
1974, έχει δικαίωμα υποκατάστασης στην κατοχή της εν λόγω κατοικίας, νοουμένου ότι δεν έχει τύχει 
οποιασδήποτε οικονομικής στήριξης για σκοπούς στέγασης βάσει οποιουδήποτε κυβερνητικού προσφυγικού 
σχεδίου και δεν διαθέτει άλλη κατοικία εγγεγραμμένη επ’ ονόματι είτε του ιδίου είτε της συζύγου αυτού. 

2. Συνεπώς από το 2018, με την εισαγωγή του πιο πάνω άρθρου, οι ανακτήσεις κατοικιών έχουν περιοριστεί 
στο ελάχιστο, δεδομένου ότι, στη συντριπτική πλειοψηφία των περιπτώσεων, υποβάλλονται αιτήματα για 
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παραχώρηση/μεταβίβαση κατοικιών από του κληρονόμους των αποβιωσάντων. 

3. Πριν το 2018 δεν υπήρχε η έννοια της κληρονομικότητας για τις τ/κ ιδιοκτησίας κατοικίες και η Υπηρεσία 
προχωρούσε σε ανακτήσεις και ακολούθως στη διάθεση των υπό αναφορά περιουσιών σε δικαιούχους, 
περιλαμβανομένων και των κληρονόμων των αποβιωσάντων. 

4. Περαιτέρω σάς ενημερώνω πως η Υπηρεσία δεν διατηρεί μητρώο για τα στοιχεία που εγείρονται στο 
ερώτημά σας. 

5. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Δεκεμβρίου 2023 της Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Άννας Κουκκίδη Προκοπίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.138, ημερομηνίας 24 Οκτωβρίου 2023, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Γεωργίου 

 «Σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση, σας παραθέτω για ενημέρωση επιστολή του Αρχηγού Αστυνομίας με 
αρ. φακέλου 05.22.003.001, ημερομηνίας 04.12.2023, αυτόδηλου περιεχομένου: 

  “Έχω οδηγίες να αναφερθώ στην επιστολή σας με αρ. φακ. 12.11.004, ημερομηνίας 02/11/2023, σχετικά 
με το ζήτημα των ανείσπρακτων ενταλμάτων, το οποίο τέθηκε προς συζήτηση κατά τη συνεδρία της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών στις 24/10/2023, και παραθέτω τα ακόλουθα:  

1. Ποιο είναι το ποσό των ανείσπρακτων ενταλμάτων που αφορά ξεχωριστά τα φυσικά και τα νομικά 
πρόσωπα; 

 Παρατίθενται πίνακες στους οποίους παρουσιάζονται αναλυτικά τα εντάλματα που δεν έχουν εισπραχθεί 
(ανοικτά και σε αναστολή), ανά κατηγορία, τόσο για τα φυσικά όσο και για τα νομικά πρόσωπα.  Επίσης, 
παρατίθεται και πίνακας στον οποίο παρουσιάζεται ο συνολικός αριθμός ενταλμάτων που εκκρεμούν 
(ανοικτά και αναστολή) και το αντίστοιχο ποσό, ανά κατηγορία.  

 

ΝΟΜΙΚΑ ΠΡΟΣΩΠΑ - ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΠΡΟΣΤΙΜΟΥ (ΑΝΟΙΚΤΑ & ΑΝΑΣΤΟΛΗ) (ΤΜ. 
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 16/11/2023)  

ΦΥΣΙΚΑ ΠΡΟΣΩΠΑ - ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΠΡΟΣΤΙΜΟΥ (ΑΝΟΙΚΤΑ & ΑΝΑΣΤΟΛΗ) (ΤΜ. 
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 16/11/2023)  

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ 

€ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ 

17 944 21.956.274 ΑΣΤΙΚΑ ΧΡΕΗ 

44 449 11.821.632 ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 

1 656 2.517.256 ΔΙΑΤΡΟΦΗ 

41 907 26.630.331 ΔΙΑΦΟΡΑ ΠΟΙΝΙΚΑ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ 

20 301 36.704.917 ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΠΟΙΝΙΚΕΣ 

25 547 59.700.357 ΚΟΙΝΩΝΙΚΕΣ ΑΣΦΑΛΙΣΕΙΣ 

416 322.774 ΚΥΠΡΙΑΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ (ΚΟΤ) 

3 409 1.696.944 ΜΙΚΡΟΠΑΡΑΒΑΣΗ 

579 245.436 ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟ 

19 147.043 ΤΜΗΜΑ ΑΝΑΠΤΥΞΕΩΣ ΥΔΑΤΩΝ 

104 099 27.591.276 ΤΡΟΧΑΙΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 

497 1.140.668 ΦΟΡΟΣ ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ 

574 1.061.829 ΦΟΡΟΣ ΠΡΟΣΤΙΘΕΜΕΝΗΣ ΑΞΙΑΣ (ΦΠΑ) 

261 397 191.536.738 
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ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ 

€ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ 

315 453.748 ΑΣΤΙΚΑ ΧΡΕΗ 

6 878 6.215.780 ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 

6 886 8.881.429 ΔΙΑΦΟΡΑ ΠΟΙΝΙΚΑ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ 

1 747 4.452.331 ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΠΟΙΝΙΚΕΣ 

13 097 83.911.583 ΚΟΙΝΩΝΙΚΕΣ ΑΣΦΑΛΙΣΕΙΣ 

263 154.014 ΚΥΠΡΙΑΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ 
(ΚΟΤ) 

278 234.220 ΜΙΚΡΟΠΑΡΑΒΑΣΗ 

3 7.994 ΤΜΗΜΑ ΑΝΑΠΤΥΞΕΩΣ ΥΔΑΤΩΝ 

1 638 681.433 ΤΡΟΧΑΙΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 

356 892.160 ΦΟΡΟΣ ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ 

292 2.790.025 ΦΟΡΟΣ ΠΡΟΣΤΙΘΕΜΕΝΗΣ ΑΞΙΑΣ (ΦΠΑ) 

31 753 108.674.715  

 

Σημειώνεται ότι τα πιο πάνω στοιχεία απαντούν και στο ερώτημα με αρ. 7, καθώς διαφαίνεται ξεκάθαρα 
το ποσό που αφορά τα ανεκτέλεστα εντάλματα σχετικά με οφειλές προς το Κράτος, όπως επίσης και το 
ποσό των ανεκτέλεστων ενταλμάτων που καταχωρίστηκαν από δικηγόρους ή/και πολίτες προς είσπραξη. 

2. Σε ποια χρονική περίοδο ανάγονται οι οφειλές; 

ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΠΡΟΣΤΙΜΟΥ (ΑΝΟΙΚΤΑ & ΑΝΑΣΤΟΛΗ) (ΤΜ. ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 
16/11/2023) 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ 

€ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ 

18 259 22.410.022 ΑΣΤΙΚΑ ΧΡΕΗ 

51 327 18.037.412 ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 

1 656 2.517.256 ΔΙΑΤΡΟΦΗ 

48 793 35.511.759 ΔΙΑΦΟΡΑ ΠΟΙΝΙΚΑ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ 

22 048 41.157.248 ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΠΟΙΝΙΚΕΣ 

38 644 143.611.939 ΚΟΙΝΩΝΙΚΕΣ ΑΣΦΑΛΙΣΕΙΣ 

679 476.788 ΚΥΠΡΙΑΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ 
(ΚΟΤ) 

3 687 1.931.164 ΜΙΚΡΟΠΑΡΑΒΑΣΗ 

579 245.436 ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟ 

22 155.038 ΤΜΗΜΑ ΑΝΑΠΤΥΞΕΩΣ ΥΔΑΤΩΝ 

105 737 28.272.709 ΤΡΟΧΑΙΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 

853 2.032.828 ΦΟΡΟΣ ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ 

866 3.851.854 ΦΟΡΟΣ ΠΡΟΣΤΙΘΕΜΕΝΗΣ ΑΞΙΑΣ (ΦΠΑ) 

293 150 300.211.453  
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 Εν σχέσει με το πιο πάνω ερώτημα, ακολουθούν δύο (2) πίνακες, στον μεν πρώτο παρουσιάζονται τα 
ανοικτά εντάλματα με βάση το έτος που έχουν καταχωριστεί στην Αστυνομία και στον δεύτερο τα ανοικτά 
εντάλματα που έχουν καταχωριστεί στην Αστυνομία με βάση το έτος που αναγράφεται στο ένταλμα.  Π.χ. 
με βάση το έτος καταχώρισης, το 2023 καταχωρίστηκαν στο σύστημα της Αστυνομίας (μέχρι τις 13/11/23) 
27 197 εντάλματα με υπόλοιπο ποσό €31.425.004, και με βάση το έτος που αναγράφεται στο ένταλμα, 
καταχωρίστηκαν 22 053 εντάλματα με υπόλοιπο ποσό €26.390.998.  

 Συμπερασματικά προκύπτει ότι κατά το 2023 παραλαμβάνονται από το Δικαστήριο εντάλματα που 
εκδόθηκαν προηγούμενες χρονιές. 

ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΜΕ ΒΑΣΗ ΤΗ ΧΡΟΝΙΑ KATAXΩΡΙΣΗΣ ΣΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΤΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ (ΤΜ. 
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 13/11/23) 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΠΟΣΟ 

€ 
ΧΡΟΝΙΑ ΚΑΤΑΧΩΡΙΣΗΣ 

26 19.736 2000 

97 94.818 2001 

159 153.268 2002 

287 232.565 2003 

554 557.894 2004 

573 553.169 2005 

2 369 2.450.644 2006 

7 930 5.339.992 2007 

22 197 18.918.468 2008 

8 600 6.488.051 2009 

8 247 7.205.554 2010 

11 367 10.355.565 2011 

12 645 12.153.182 2012 

15 184 17.836.738 2013 

20 456 23.973.706 2014 

22 181 24.672.480 2015 

18 905 23.193.051 2016 

15 412 13.403.250 2017 

17 077 21.442.533 2018 

19 064 24.201.129 2019 

18 819 18.372.608 2020 

19 755 17.574.478 2021 

23 887 18.981.452 2022 

27 197 31.425.004 2023 

292 988 299.599.335  
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ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΜΕ ΒΑΣΗ ΤΗ ΧΡΟΝΙΑ ΤΟΥ ΕΝΤΑΛΜΑΤΟΣ (ΤΜ. ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ 
ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 13/11/23) 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΠΟΣΟ 

€ 
ΧΡΟΝΙΑ ΕΝΤΑΛΜΑΤΟΣ 

1 84 1980 

1 9 1983 

2 1.262 1984 

17 15.573 1985 

10 19.070 1986 

20 34.377 1987 

13 26.004 1988 

10 8.028 1989 

8 3.135 1990 

7 525 1991 

12 5.159 1992 

9 2.707 1993 

29 11.572 1994 

55 35.723 1995 

86 62.228 1996 

336 262.852 1997 

896 1.037.925 1998 

1 473 1.266.383 1999 

1 918 1.611.331 2000 

2 666 2.238.426 2001 

3 960 3.607.035 2002 

5 345 4.947.601 2003 

5 107 4.909.421 2004 

4 749 4.330.048 2005 

5 064 4.073.636 2006 

6 876 3.740.726 2007 

5 874 4.070.750 2008 

6 979 5.450.544 2009 

10 269 8.962.189 2010 

13 833 13.037.601 2011 

16 201 19,116,121 2012 

18 445 22.910.692 2013 

17 187 19.233.261 2014 

18 018 22.108.892 2015 

16 706 18.489.730 2016 

13 786 11.552.466 2017 
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3. Ποιο είναι το ποσό που αφορά εταιρείες οι οποίες εκκαθαρίστηκαν; 

Αναφορικά με το πιο πάνω ερώτημα παρατίθεται σχετικός πίνακας, στον οποίο καταγράφονται στοιχεία 
που αφορούν εταιρείες που έχουν πτωχεύσει. 

4. Ποιο είναι το ποσό που αφορά φυσικά πρόσωπα τα οποία έχουν αποβιώσει; 

Παρατίθεται σχετικός πίνακας με τα ζητούμενα στοιχεία. 

ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΠΡΟΣΤΙΜΟΥ - ΑΠΟΘΑΝΟΝΤΕΣ (ΑΝΟΙΚΤΑ & ΑΝΑΣΤΟΛΗ) (ΤΜ. 
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 13/11/2023) 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ 

€ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ 

34 8.773 ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 

1 1.406 ΔΙΑΤΡΟΦΗ 

47 35.907 ΔΙΑΦΟΡΑ ΠΟΙΝΙΚΑ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ 

11 19.638 ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΠΟΙΝΙΚΕΣ 

59 185.716 ΚΟΙΝΩΝΙΚΕΣ ΑΣΦΑΛΙΣΕΙΣ 

1 150 ΚΥΠΡΙΑΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ 
ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ (ΚΟΤ) 

8 3.572 ΜΙΚΡΟΠΑΡΑΒΑΣΗ 

91 22.691 ΤΡΟΧΑΙΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 

252 277.852  

5. Για ποιο λόγο τα ποσά τα οποία είναι ανεπίδεκτα εισπράξεως από τη Δημοκρατία δεν 
εντάσσονται σε διαφορετικό μητρώο; 

 Το συγκεκριμένο ερώτημα αφορά το Δικαστήριο, καθώς όταν επιστρέφεται ένα ένταλμα από την 
Αστυνομία, το Δικαστήριο, ως ιδιοκτήτης του εντάλματος, είναι αρμόδιο να αποφασίσει κατά πόσο θα το 

16 894 21.708.100 2018 

18 154 22.052.772 2019 

18 227 18.614.573 2020 

18 968 15.681.195 2021 

22 741 17.976.019 2022 

22 053 26.390.998 2023 

293 005 299.606.737 
 

ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΠΡΟΣΤΙΜΟΥ – ΠΤΩΧΕΥΣΑΣΕΣ ΕΤΑΙΡΕΙΕΣ (ΑΝΟΙΚΤΑ & ΑΝΑΣΤΟΛΗ) (ΤΜ. 
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 13/11/2023) 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ 

€ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ 

21 22.349 ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΠΟΙΝΙΚΕΣ 

3 3.916 ΑΣΤΙΚΑ ΧΡΕΗ 

3 1.685 ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 

9 3.421 ΤΡΟΧΑΙΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 

2 1.585 ΦΟΡΟΣ ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ 

22 120.082 ΚΟΙΝΩΝΙΚΕΣ ΑΣΦΑΛΙΣΕΙΣ 

16 13.271 ΔΙΑΦΟΡΑ ΠΟΙΝΙΚΑ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ 

76 166.310  



 

1213 

κλείσει ή θα το χρεώσει, εκ νέου, στην Αστυνομία, γνωρίζοντας ότι το ένταλμα δεν μπορεί να εκτελεστεί. 

6. Ποιος είναι ο αριθμός και το ποσό των ενταλμάτων για τα οποία επήλθε διακανονισμός πληρωμής 
με δόσεις; 

 Αναφορικά με το εν λόγω ερώτημα παρατίθεται σχετικός πίνακας στον οποίο παρουσιάζονται, ανά 
κατηγορία, τα εκκρεμή εντάλματα που βρίσκονται σε αναστολή/διακανονισμό πληρωμής με δόσεις. 

ΕΚΚΡΕΜΗ ΕΝΤΑΛΜΑΤΑ ΠΡΟΣΤΙΜΟΥ (ΑΝΑΣΤΟΛΗ) (ΤΜ. ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 13/11/2023) 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΕΝΤΑΛΜΑΤΩΝ 
ΥΠΟΛΟΙΠΟ 

€ 
ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ 

1 002 1.245.101 ΑΣΤΙΚΑ ΧΡΕΗ 

4 456 1.131.372 ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ 

133 318.092 ΔΙΑΤΡΟΦΗ 

2 611 1.888.257 ΔΙΑΦΟΡΑ ΠΟΙΝΙΚΑ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ 

2 210 3.780.411 ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΠΟΙΝΙΚΕΣ 

2 439 9.692.513 ΚΟΙΝΩΝΙΚΕΣ ΑΣΦΑΛΙΣΕΙΣ 

31 24.834 ΚΥΠΡΙΑΚΟΣ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ 
ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ (ΚΟΤ) 

447 244.470 ΜΙΚΡΟΠΑΡΑΒΑΣΗ 

42 16.784 ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΟ ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟ 

9 458 2.460.235 ΤΡΟΧΑΙΟ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 

40 157.543 ΦΟΡΟΣ ΕΙΣΟΔΗΜΑΤΟΣ 

50 49.458 ΦΟΡΟΣ ΠΡΟΣΤΙΘΕΜΕΝΗΣ ΑΞΙΑΣ 
(ΦΠΑ) 

22 919 21.009.070  

2. Τα πιο πάνω για ενημέρωσή σας, παρακαλώ.” 

 Πρόσθετα και σε ό,τι αφορά το ερώτημα 8, πληροφορείστε ότι παρέχεται ήδη η δυνατότητα στους πολίτες 
που έχουν οφειλές να ρυθμίσουν την πληρωμή των ενταλμάτων τους που εκκρεμούν, μετά από αίτημά τους στον 
Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, ασκώντας με αυτόν τον τρόπο το δικαίωμά τους για αναστολή και 
διακανονισμό της πληρωμής του οφειλόμενου ποσού, σε μηνιαίες δόσεις.»  

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.141, ημερομηνίας 26 Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

2. Όλα τα υλικά που χρησιμοποιούνται σε έργα του Τμήματος Δημοσίων Έργων, υποβάλλονται προς 
έγκριση στον Μηχανικό του έργου και θα πρέπει να έχουν σήμανση “CE” και δήλωση επιδόσεως.  Αφού 
επιτύχουν σε όλους τους εργαστηριακούς ελέγχους που καθορίζονται στις Πρότυπες Τεχνικές 
Προδιαγραφές του Συμβολαίου, εγκρίνονται. 

3. Όσον αφορά τα υλικά που χρησιμοποιήθηκαν στο Έργο της Πιαλέ Πασά, έχουν εγκριθεί σύμφωνα με την 
προαναφερθείσα διαδικασία και σύμφωνα με τις προδιαγραφές που καθορίζονταν στα έγγραφα και στα 
σχέδια του Συμβολαίου.  Σημειώνεται ότι στο σκυρόδεμα που χρησιμοποιήθηκε υπήρχε προσθήκη 
πυριτικής παιπάλης η οποία είναι απαραίτητη για κατασκευές κοντά στη θάλασσα. 

4. Επισημαίνεται ότι, σύμφωνα με τους όρους της Συμφωνίας της 14ης Φεβρουαρίου 2011, μεταξύ του Δήμου 
Λάρνακας και του Τμήματος Δημοσίων Έργων, την ευθύνη συντήρησης του χαμηλού πεζόδρομου, αλλά 
και των κατασκευών μέσα στη θάλασσα έχει ο Δήμος Λάρνακας (επισυνάπτεται αντίγραφο). 

Από πρόσφατη επικοινωνία λειτουργού του Γραφείου του Επαρχιακού Μηχανικού Δημοσίων Έργων 
Λάρνακας με τη Δημοτικό Μηχανικό του Δήμου Λάρνακας πληροφορηθήκαμε ότι ο Δήμος έχει ήδη 
απευθυνθεί σε ιδιώτη Μελετητή, για να αξιολογήσει τα θέματα συντήρησης που προκύπτουν και να δώσει 
τις ανάλογες τεχνικές εισηγήσεις.  Αναμένεται ότι τέλος Ιανουαρίου 2024 θα προκηρυχθεί σχετικός 
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διαγωνισμός από το Δήμο Λάρνακας για την εκτέλεση όλων των έργων συντήρησης.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στον βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.142, ημερομηνίας 26 Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέφανου Στεφάνου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση, αναφορικά με τις δομές πρώτης υποδοχής και φιλοξενίας 
μεταναστών και σας πληροφορώ ότι την παρούσα περίοδο η Υπηρεσία Ασύλου διαχειρίζεται το Κέντρο Πρώτης 
Υποδοχής (ΚεΠΥ) ΠΟΥΡΝΑΡΑ, το Κέντρο Φιλοξενίας Αιτητών Διεθνούς Προστασίας (ΚΥΦΑΔΠ) στην Κοφίνου 
και το Κέντρο Φιλοξενίας (ΚεΦ) ΛΙΜΝΕΣ στην Μενόγεια, ενώ βρίσκεται υπό ανέγερση το νέο Κέντρο Φιλοξενίας 
και το Προαναχωρησιακό Κέντρο στις Λίμνες. 

2. Συγκεκριμένα, το ΚεΠΥ Πουρνάρα αποτελεί Κέντρο Πρώτης Υποδοχής, όπου, για σκοπούς δημόσιας 
ασφάλειας και υγείας, παραπέμπονται όλες οι παράτυπες αφίξεις στη Δημοκρατία, για υλοποίηση των πρότυπων 
διαδικασιών λειτουργίας (δακτυλοσκοπήσεις, ανακριτικοί έλεγχοι, ιατρικές εξετάσεις για μεταδιδόμενα νοσήματα 
κ.ά.).  Ο μέσος όρος διαμονής είναι 15 μέρες και στο διάστημα αυτό οι διαμένοντες δεν επιτρέπεται να 
διακινούνται εκτός του Κέντρου.  O αρχικός σχεδιασμός του Κέντρου ήταν για φιλοξενία 500 ατόμων σε 
προκατασκευασμένες μονάδες και κατά το έτος 2020, λόγω της πανδημίας και των αυξημένων μεταναστευτικών 
ροών, δημιουργήθηκαν προεκτάσεις, περιμετρικά, για δημιουργία καραντινών και επιπλέον χώρων φιλοξενίας 
σε σκηνές, με ενοικιαζόμενους χώρους υγιεινής. 

3. Με σκοπό την αναβάθμιση και την εύρυθμη λειτουργία του Κέντρου, το τρέχον έτος έχουν ξεκινήσει έργα 
για αντικατάσταση των σκηνών με προκατασκευασμένες μονάδες, την κατασκευή μόνιμων χώρων υγιεινής, τη 
δημιουργία επιπλέον χώρου ασφαλείας για ευάλωτες ομάδες και χώρων έκτακτων μαζικών ροών, τη δημιουργία 
επιπλέον εργασιακών χώρων και άλλων κοινόχρηστων χώρων για τους διαμένοντες και το προσωπικό.  Το 
Έργο, το οποίο αναμένεται να ολοκληρωθεί το 2024, ανέρχεται στα €25.000.000, με 100% χρηματοδότηση και 
υλοποιείται με απευθείας ανάθεση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή προς τον Διεθνή Οργανισμό Μετανάστευσης 
Ελλάδος και τη μερική στήριξη του Οργανισμού της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το Άσυλο (EUΑΑ - European Union 
Agency for Asylum).  Η χωρητικότητα του Κέντρου θα ανέλθει στα 1 500 άτομα και επιπλέον 984 θέσεις στον 
χώρο έκτακτων μαζικών ροών. 

4. Όσον αφορά στο ΚΥΦΑΔΠ Κοφίνου, το οποίο αποτελεί Κέντρο Φιλοξενίας, εκεί παραπέμπονται αιτητές, 
οι οποίοι αποδεσμεύονται από το ΚεΠΥ Πουρνάρα ή, κατά τη διάρκεια της παραμονής τους στη Δημοκρατία, 
εντοπίζονται χωρίς στέγη.  Στο Κέντρο φιλοξενούνται οικογένειες με παιδιά και μονήρεις άνδρες και γυναίκες, με 
στόχο τη μέγιστη διάρκεια φιλοξενίας των 6 μηνών.  Νοείται ότι, ως Κέντρο Φιλοξενίας είναι ανοικτή δομή και οι 
διαμένοντες δικαιούνται να εξέρχονται του Κέντρου.  Από το 2021, στο Κέντρο έχουν ξεκινήσει έργα αναβάθμισης 
και επέκτασης, για αύξηση της χωρητικότητας από 400 άτομα σε 750.  Το Έργο αναμένεται να ολοκληρωθεί το 
2024, ανέρχεται στις €954.563 και συγχρηματοδοτείται (75%) από το Ταμείο Ασύλου, Μετανάστευσης, Ένταξης 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και τη στήριξη του EUAA, για την παροχή όλων των προκατασκευασμένων 
μονάδων. 

5. Το ΚεΦ Λίμνες είναι Κέντρο Φιλοξενίας, στο οποίο παραπέμπονται αιτητές διεθνούς προστασίας από 
ασφαλείς χώρες καταγωγής, οι οποίοι αποδεσμεύονται από το ΚεΠΥ Πουρνάρα, αφού έχουν λάβει την 
πρωτοβάθμια απόρριψη της αίτησής τους από την Υπηρεσία Ασύλου.  Στο Κέντρο παραπέμπονται και άτομα, 
τα οποία εντάχθηκαν στη διαδικασία εθελούσιου επαναπατρισμού.  Το Κέντρο είναι χωρητικότητας 1 000 ατόμων 
και νοείται ότι, ως Κέντρο Φιλοξενίας είναι επίσης ανοικτή δομή και οι διαμένοντες δικαιούνται να εξέρχονται του 
Κέντρου.  Στο παρόν στάδιο, το Κέντρο βρίσκεται σε διαδικασία αναβάθμισης, για το οποίο έχει προκηρυχθεί 
διαγωνισμός από το Τμήμα Δημοσίων Έργων.  Ο διαγωνισμός έχει κατακυρωθεί και οι εργασίες έχουν ξεκινήσει 
τον Ιούλιο του 2023, ενώ το όλο έργο αναμένεται να ολοκληρωθεί τέλος του 2025.  Τόσο οι διαμένοντες του ΚεΦ 
ΛΙΜΝΕΣ όσο και το προσωπικό έχουν μετακινηθεί προσωρινά στο ΚΥΦΑΔΠ ΚΟΦΙΝΟΥ, σε ειδικά διαμορφωμένο 
χώρο, μέχρι την ολοκλήρωση του Έργου. 

6. Σημειώνεται, ότι, στο ίδιο Έργο με τις εργασίες αναβάθμισης του ΚεΦ ΛΙΜΝΕΣ, περιλαμβάνεται και η 
κατασκευή του Προαναχωρησιακού Κέντρου της Αστυνομίας, χωρητικότητας 800 ατόμων, για άτομα που 
βρίσκονται στο στάδιο προς απέλαση.  Το συνολικό κόστος του Έργου ανέρχεται στα €75.000.000 με 
συγχρηματοδότηση 90% από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

7. Αναφορικά με τις Στέγες ασυνόδευτων ανηλίκων και άλλων ευάλωτων ομάδων, αρμόδια Αρχή είναι οι 
Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας του Υφυπουργείου Κοινωνικής Πρόνοιας. 

8. Είμαστε στη διάθεσή σας, για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Κωνσταντίνου Ιωάννου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.145, ημερομηνίας 26 Οκτωβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Χρύσανθου Σαββίδη 
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«Ένταξη κοινοτήτων με υψόμετρο μικρότερο των 600 μ., οι οποίες παρουσιάζουν εξαιρετικά χαμηλές 
θερμοκρασίες στα κριτήρια του Σχεδίου Παροχής Οικονομικής Στήριξης Κατοίκων Ορεινών Κοινοτήτων με 

Υψόμετρο Μεγαλύτερο ή Ίσο των 600 μ. 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω ότι το εν λόγω θέμα έχει ήδη σημειωθεί στις 
αλλαγές που αναμένεται να γίνουν κατά την αναθεώρηση του Σχεδίου περί τις αρχές του 2024, ώστε να 
διαμορφωθεί κριτήριο για την ένταξη στο πιο πάνω Σχέδιο, κοινοτήτων με υψόμετρο μικρότερο των 600 μ., οι 
οποίες αποδεδειγμένα παρουσιάζουν εξαιρετικά χαμηλές θερμοκρασίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.149, ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

«Μελέτη για δημιουργία θαλάσσιων έργων για υλοποίηση του Σχεδίου Περιοχής πρώην Διυλιστηρίων στην 
Αστική περιοχή των Δήμων Λάρνακας και Λιβαδιών 

 Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με το πιο πάνω θέμα και να σας πληροφορήσω 
ότι μετά τις διαβουλεύσεις με το Τμήμα Περιβάλλοντος και την έγκριση του προϋπολογισμού για το κόστος της 
μελέτης, τα έγγραφα για την προκήρυξη των προσφορών έχουν σταλεί στον Κλάδο Προσφορών και Συμβολαίων 
του Τμήματος Δημοσίων Έργων. 

2. Σημειώνεται ότι η προκήρυξη της μελέτης υπολογίζεται να πραγματοποιηθεί μέσα στο 1ο τρίμηνο του 2024 
και η διάρκειά της είναι 24 μήνες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Γιάννη Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.151, ημερομηνίας 1ης Νοεμβρίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Αποστόλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας ενημερώνω για τα ακόλουθα με βάση πληροφόρηση που 
εξασφαλίστηκε από το Υφυπουργείο Κοινωνικής Πρόνοιας που είναι αρμόδιο για το θέμα: 

2. Το θέμα που θίγεται στην αναφερόμενη ερώτηση εμπίπτει στο περί των Ελάχιστου Εγγυημένου 
Εισοδήματος και Γενικότερα περί Κοινωνικών Παροχών Νόμων (Ανάγκες για Κατ’ Οίκον Φροντίδα Ατόμων 
με Αναπηρίες) Διάταγμα του 2017 (Κ.Δ.Π. 365/2017).  Συγκεκριμένα, στο σημείο 5 του Πίνακα της Κ.Δ.Π. 
365/2017, αναφέρει ότι ο πάροχος ή οι πάροχοι των υπηρεσιών κατ’ οίκον φροντίδας επιλέγονται από τον 
δικαιούχο, ανάλογα με τις εξατομικευμένες ανάγκες και προτιμήσεις του.  Ως εκ τούτου, στην επιστολή η 
οποία αποστέλλεται από το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες προς τον πολίτη για 
κατ’ οίκον φροντίδα, αναφέρεται ότι ο δικαιούχος δύναται να επιλέξει τον πάροχο φροντίδας ο οποίος 
μπορεί να είναι: 

• εγκεκριμένος κατ’ οίκον φροντιστής που είναι εγγεγραμμένος ή θα εγγραφεί στον Προκαταρκτικό 
Κατάλογο ή Μητρώο Εγκεκριμένων Κατ’ Όικον Φροντιστών των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας 
(YKE), 

• οικιακός εργαζόμενος (αλλοδαπός φροντιστής). 

3. Λόγω του ότι στον προκαταρκτικό κατάλογο των YKE δεν επιτρέπεται να εγγραφούν ως φροντιστές 
συγγενικά πρόσωπα 1ου και 2ου βαθμού, η ανάληψη της φροντίδας των παιδιών από τους γονείς γίνεται 
κατ’ εξαίρεση με έγκριση της Υφυπουργού Κοινωνικής Πρόνοιας.  Σημειώνεται ότι υπάρχουν αρκετές 
περιπτώσεις που έχει δηλωθεί γονέας ως φροντιστής του παιδιού με αναπηρία και καταβάλλεται από την 
Υπηρεσία Διαχείρισης Επιδομάτων Πρόνοιας το σχετικό επίδομα στον γονέα που εγκρίνεται ως 
φροντιστής. 

4. Στα πλαίσια της ετοιμασίας της νέας νομοθεσίας για τις κοινωνικές παροχές και υπηρεσίες προς τα άτομα 
με αναπηρίες από το Υφυπουργείο Κοινωνικής Πρόνοιας, αναφορικά με την επιχορήγηση των υπηρεσιών 
κατ’ οίκον φροντίδας θα μελετηθεί και θα τύχει διαβούλευσης το ενδεχόμενο αναγνώρισης της άτυπης 
φροντίδας, υπό προϋποθέσεις και συγκεκριμένα κριτήρια.» 

Απάντηση ημερομηνίας 16 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.154, ημερομηνίας 3 Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση που αφορά στις εργασίες βελτίωσης του δρόμου 
Λάρνακας-Αμμοχώστου μεταξύ Ορμίδειας και Ξυλοφάγου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το έργο “Βελτίωση του δρόμου Ορμίδειας-Ξυλοφάγου” [ΚΠΣ/05/2021/Ε(Α)] βρίσκεται υπό εξέλιξη και οι 
εργασίες προχωρούν με εντατικούς ρυθμούς.  Σημειώνεται ότι παρά το γεγονός ότι υπήρξε καθυστέρηση 
δύο μηνών εκ μέρους των Βρετανικών Βάσεων για την έκδοση άδειας κλεισίματος του εν λόγω δρόμου, ο 
Εργολάβος έχει καλύψει την καθυστέρηση αυτή και το έργο αναμένεται να ολοκληρωθεί εντός του 
καθορισμένου χρονοδιαγράμματος, δηλαδή στις 20 Μαΐου, 2024. 
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2. Το διάταγμα απαλλοτρίωσης στο οποίο αναφέρεται ο κ. Χρίστος Ορφανίδης αφορά τεμάχια γης τα οποία 
βρίσκονται όλα εντός των ορίων κυριότητας των Βρετανικών Βάσεων και έχει δημοσιευτεί στις 10 
Νοεμβρίου, 2023.»  

Απάντηση ημερομηνίας 20 Δεκεμβρίου 2023 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.161, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λεμεσού κ. Νίκου Σύκα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Σκοπός του Ταμείου είναι να συνδράμει στην μερική αναπλήρωση απωλειών που υπέστησαν φυσικά και 
νομικά πρόσωπα που είχαν τα χαρακτηριστικά του “ιδιώτη πελάτη”1 λόγω της εφαρμογής μέτρων 
εξυγίανσης στις δύο συστημικές Τράπεζες. 

3. Ο καταρτισμός του Σχεδίου μερικής Αναπλήρωσης απωλειών των δυνητικά δικαιούχων θα γίνει από την 
Επιτροπή Διαχείρισης του Ταμείου, και θα υποβληθεί στον Υπουργό Οικονομικών και στη συνέχεια στο 
Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση. 

4. Προς τον σκοπό αυτό, ετοιμάστηκαν πρότυπα αιτήσεων που οριστικοποιήθηκαν, αφού λήφθηκαν υπόψη 
οι εισηγήσεις και οι απόψεις των εκπροσώπων των επηρεαζόμενων Συνδέσμων που συμμετέχουν στην 
Επιτροπή Διαχείρισης του Ταμείου, και το Υπουργείο Οικονομικών τροχοδρόμησε σε συνεργασία με το 
Υφυπουργείο Έρευνας, Καινοτομίας και Ψηφιακής Πολιτικής τη δημιουργία ηλεκτρονικής υπηρεσίας 
υποβολής Αιτήσεων από επηρεαζόμενα Φυσικά και Νομικά Πρόσωπα, που αναμένεται να ολοκληρωθεί 
μέχρι τα τέλη Δεκεμβρίου 2023.  Μέσω της ηλεκτρονικής υπηρεσίας θα παρέχεται η δυνατότητα υποβολής 
αιτήσεων από τα επηρεαζόμενα πρόσωπα, ούτως ώστε να γίνει η απαραίτητη αξιολόγηση και να 
προσδιορισθούν οι δικαιούχοι και κατ’ επέκταση η κοστολόγηση και η ετοιμασία του Σχεδίου μερικής 
Αναπλήρωσης για τους δυνητικούς δικαιούχους του Ταμείου. 

5. Περαιτέρω, ο σχεδιασμός και η υλοποίηση της ηλεκτρονικής υπηρεσίας υποβολής Αιτήσεων από 
επηρεαζόμενα Φυσικά και Νομικά Πρόσωπα, προβλέπει τη συλλογή στοιχείων απομείωσης στο σύνολο.  
Συνεπώς η συμπλήρωση των στοιχείων απομείωσης θα γίνεται συλλογικά και όχι αναλόγως του είδους 
της απομείωσης.  Περαιτέρω επισημαίνεται ότι, τα στοιχεία που θα συλλέγονται, βάσει συγκατάθεσης που 
θα δίνει ο επηρεαζόμενος Αιτητής, θα επαληθεύονται με στοιχεία που διατηρούν η Τράπεζα Κύπρου και 
ο Εκκαθαριστής της πρώην Λαϊκής Τράπεζας. 

6. Πρόσθετα και σε ό,τι αφορά τα Ερωτήματα για υποβολή έντυπων αιτήσεων ή αποστολής εξουσιοδότησης 
προς τον Εκκαθαριστή της πρώην Λαϊκής Τράπεζας για αποστολή στοιχείων ή και απλοποίησης των 
αιτήσεων για σκοπούς επιτάχυνσης της διαδικασίας, επισημαίνονται τα ακόλουθα: 

• η διαδικασία εκκαθάρισης που ακολουθεί ο Εκκαθαριστής της πρώην Λαϊκής Τράπεζας, αφορά 
μόνο επηρεαζόμενα πρόσωπα της Λαϊκής Τράπεζας και δε σχετίζεται με τις αρμοδιότητες του 
Ταμείου, 

• τα διάφορά στοιχεία των επηρεαζόμενων προσώπων που θα συλλέγονται μέσα από τις Αιτήσεις 
θα τύχουν περαιτέρω αξιολόγησης για σκοπούς διαπίστωσης της συμμετοχής τους στο Σχέδιο 
μερικής Αναπλήρωσης που θα καταρτιστεί, και 

• δεν μπορούν να υπάρχουν δυο παράλληλες διαδικασίες λήψης αιτήσεων (ηλεκτρονικές και 
έντυπες) από επηρεαζόμενα πρόσωπα καθότι η λήψη έντυπων αιτήσεων/εξουσιοδοτήσεων, 
εξυπακούει τεράστιο φόρτο εργασίας και ταυτόχρονα την ετοιμασία πρόσθετου μηχανογραφικού 
συστήματος. 

7. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες τυχόν χρειάζεστε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2024 της Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Μαρίας Παναγιώτου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.163, ημερομηνίας 8 

Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Η προμήθεια του εξοπλισμού που απορρέει από την υλοποίηση της παρέμβασης C2.119 του Σχεδίου 
Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας (ΣΑΑ) γίνεται σταδιακά, στη βάση της υλοποίησης των Συμβάσεων που 
έχουν υπογραφεί ή θα υπογραφούν μετά από σχετικούς Διαγωνισμούς. 

 
1  «Ιδιώτης Πελάτης» σύμφωνα με τον περί Επενδυτικών Υπηρεσιών και Δραστηριοτήτων και Ρυθμιζόμενων Αγορών 

Νόμοι σημαίνει πελάτη που δεν είναι επαγγελματίας πελάτης.  Επαγγελματίας πελάτης είναι ο πελάτης που διαθέτει 
την εμπειρία, τις γνώσεις και την εξειδίκευση ώστε να λαμβάνει τις δικές του επενδυτικές αποφάσεις και να εκτιμά 
δεόντως τον κίνδυνο που αναλαμβάνει (περιλαμβάνει Πιστωτικά ιδρύματα, ΕΠΕΥ, Ασφαλιστικές Εταιρείες, 
Συνταξιοδοτικά Ταμεία, Μεγάλες Επιχειρήσεις, δημόσιους φορείς, κτλ.). 
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2. Η παρέμβαση C2.119 με τίτλο “Προστασία των Δασών από Πυρκαγιές” αποσκοπεί στην ενίσχυση του 
Τμήματος Δασών σε εξοπλισμό δασοπυρόσβεσης, με στόχο τη μεγιστοποίηση της ικανότητάς του ως 
προς την πρόληψη και καταστολή δασικών πυρκαγιών στο νησί.  Με βάση τον προγραμματισμό 
υλοποίησης της Παρέμβασης, η πλήρης προμήθεια του εξοπλισμού αναμένεται να ολοκληρωθεί μέχρι τον 
Δεκέμβριο του 2025.  Για σκοπούς εύκολης αναφοράς, επισυνάπτεται σχετικός Πίνακας με την πορεία 
υλοποίησης της παρέμβασης C2.119. 

3. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Σημείωση:  Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στον/στη βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2024 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.012.03.166, ημερομηνίας 8 Νοεμβρίου 2023, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι η απάντηση από τον αρμόδιο Οργανισμό 
Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας (ΟΚΥπΥ) είναι η ακόλουθη: 

 Ο ΟΚΥπΥ έχει προβεί σε όλες τις σχετικές διευθετήσεις, ώστε να παρέχονται όλες οι ιατρικές πράξεις 
τερματισμού εγκυμοσύνης που εμπίπτουν στις διατάξεις του περί Ποινικού Κώδικα Νόμου, όπως τροποποιήθηκε 
τον Μάρτιο του 2018 [Ν.23(Ι)/2018], 

2. Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι πιο πάνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων παραμένουμε στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Οικονομικών κ. Μάκη Κεραυνού στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.168, ημερομηνίας 10 Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Σταύρου Παπαδούρη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Υπουργείο Οικονομικών 
βρίσκεται στα τελευταία στάδια της διαδικασίας σύναψης Σύμβασης με την ΟΠΑΠ (Κύπρου) Λτδ με σκοπό την 
παραχώρηση άδειας κατά αποκλειστικότητα για τη διεξαγωγή, οργάνωση, διαχείριση, λειτουργία και παροχή 
ορισμένων τυχερών παιχνιδιών. 

2. Σημειώνεται ότι προέκυψε η ανάγκη επικαιροποίησης της αποτίμησης της συναλλαγής μεταξύ της 
Κυπριακής Δημοκρατίας και της ΟΠΑΠ (Κύπρου) Λτδ με τα πιο πρόσφατα οικονομικά δεδομένα, εφόσον οι 
προβλέψεις που περιλαμβάνονται στο μοντέλο αποτίμησης κρίνονται ως παρωχημένες.  Σχετική είναι η 
παράγραφος 101 του “Commission Notice on the notion of State aid as referred to in Article 107(1) of the Treaty 
on the Functioning of the European Union (2016/C 262/01)” αναφορικά με την αποτίμηση μιας συναλλαγής.  Στη 
βάση της εν λόγω Ειδοποίησης της ΕΕ, το Υπουργείο Οικονομικών προτίθεται να επικαιροποιήσει τα στοιχεία 
που περιλαμβάνονται στο μοντέλο αποτίμησης της συναλλαγής, λαμβάνοντας υπόψη τις τρέχουσες οικονομικές 
συνθήκες.  Μετά την εν λόγω επικαιροποίηση, το Υπουργείο θα είναι έτοιμο για την υπογραφή της Σύμβασης με 
την ΟΠΑΠ (Κύπρου) Λτδ, η οποία προγραμματίζεται να λάβει χώρα εντός Ιανουαρίου του 2024.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων κ. 
Αλέξη Βαφεάδη στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.169, ημερομηνίας 10 Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Πασιουρτίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση που αφορά την υλοποίηση της Β΄ φάσης της λεωφόρου 
Αλέξανδρου Παναγούλη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η λεωφόρος Αλέξανδρου Παναγούλη, Φάση Β΄, αποτελεί συνέχεια της Φάσης Α΄ και με βάση το Τοπικό 
Σχέδιο Λάρνακας είναι δρόμος Πρωταρχικής Σημασίας που εμπίπτει στην αρμοδιότητα του Τμήματος 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, του Υπουργείου Εσωτερικών. 

3. Από πλευράς του Υπουργείου Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων, θα προωθηθεί η ετοιμασία των 
κατασκευαστικών σχεδίων από το Τμήμα Δημοσίων Έργων, στα πλαίσια και των άλλων δεσμεύσεων και 
προτεραιοτήτων του, εφόσον οριστικοποιηθεί το ρυθμιστικό σχέδιο και συμπεριληφθεί το έργο στο 
πρόγραμμα και στους προϋπολογισμούς του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως. 

4. Το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως προχώρησε σε επικαιροποίηση του ρυθμιστικού σχεδίου, με βάση 
πρόσφατη αποτύπωση που έγινε από το Τμήμα Δημοσίων Έργων.  Το επικαιροποιημένο ρυθμιστικό 
σχέδιο εξετάστηκε από την Τεχνική Επιτροπή του Φορέα Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων τον 
Ιούλιο του 2023 και έγινε αποδεκτό με εισηγήσεις για ορισμένες τροποποιήσεις, οι οποίες εξετάζονται από 
το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως. 

5. Αφού αποσταλεί το οριστικοποιημένο ρυθμιστικό σχέδιο από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, θα 
προωθηθεί η ετοιμασία των εγγράφων διαγωνισμού από το Τμήμα Δημοσίων Έργων εντός του 2024, με 
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στόχο την προκήρυξη του διαγωνισμού για ανάθεση της μελέτης εντός του 2025, με διάρκεια 2 χρόνια 
περίπου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 3 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Ενέργειας, Εμπορίου και Βιομηχανίας κ. 
Γιώργου Παπαναστασίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.181, ημερομηνίας 15 Νοεμβρίου 2023, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Αποστόλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι οι δικαιούχοι 
του επιδόματος χαμηλοσυνταξιούχων δεν προγραμματίζεται να ενταχθούν στην ειδική διατίμηση ηλεκτρισμού. 

2. Συναφώς αναφέρω ότι, σύμφωνα με τα άρθρα 111 και 112 των Περί Ρύθμισης της Αγοράς Ηλεκτρισμού 
Νόμων του 2021 έως 2023, το κόστος των Υποχρεώσεων Παροχής Δημόσιας Υπηρεσίας, οι οποίες μεταξύ 
άλλων περιλαμβάνουν και την ειδική διατίμηση ηλεκτρισμού, ανακτάται από τις επιχειρήσεις ηλεκτρικής ενέργειας 
με την μορφή επιβάρυνσης στους καταναλωτές.  Όπως γνωρίζετε, λόγω του μεγάλου αριθμού των δικαιούχων 
του επιδόματος χαμηλοσυνταξιούχων, ενδεχόμενη ένταξή τους στην ειδική διατίμηση θα επιφέρει σημαντική 
αύξηση της επιβάρυνσης στους λογαριασμούς ηλεκτρικής ενέργειας των υπόλοιπων καταναλωτών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Δεκεμβρίου 2023 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στις ερωτήσεις 
με αρ. 23.06.012.03.183 και με αρ. 23.06.012.03.184, ημερομηνίας 15 Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Ανδρέα Αποστόλου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Έργο της διαμόρφωσης του 2ου ορόφου της Επέκτασης του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας, έχει 
προκηρυχθεί στις 19/7/2023 και έχει κατακυρωθεί στον επιτυχόντα προσφοροδότη στις 24/11/2023.  Η Α΄ 
φάση αναμένεται να ολοκληρωθεί τον Ιούλιο του 2024, και η δεύτερη φάση τον Οκτώβριο του 2024.  Με 
την ολοκλήρωση της Α΄ φάσης, ο 2ος όροφος θα είναι σε θέση να στεγάσει τις Υπηρεσίες/Τμήματα που θα 
πρέπει να μετακινηθούν από το Παλαιό Νοσοκομείο Λάρνακας. 

2. Εξ όσων φαίνεται, τηρουμένων των συμβατικών υποχρεώσεων του εργολάβου, το Παλαιό Νοσοκομείο 
Λάρνακας θα μπορεί να παραδοθεί στον Δήμο Λάρνακας μετά το τέλος Ιουλίου 2024. 

 Εάν για τον οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 2 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Πέτρου Ξενοφώντος στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.186, ημερομηνίας 16 

Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α) Το Συμβούλιο Εκμετάλλευσης Χώρων Διάθεσης ή Αξιοποίησης Οικιακών Αποβλήτων Επαρχιών 
Λάρνακας-Αμμοχώστου (ΣΕΛΑ), για να μπορεί να καλύπτει τα λειτουργικά έξοδα για τη Μονάδα 
Ολοκληρωμένων Εγκαταστάσεων Διαχείρισης Απορριμμάτων (ΟΕΔΑ) Κόσιης, τιμολογεί ανάλογα 
τους Δήμους και Κοινότητες που εξυπηρετούνται από τη μονάδα.  Ωστόσο, παρατηρείται συχνά το 
φαινόμενο όπου ορισμένοι Δήμοι ή/και Κοινότητες δεν καταβάλλουν τα ζητούμενα από το ΣΕΛΑ 
ποσά, με αποτέλεσμα να αδυνατεί να πληρώσει εξ ολοκλήρου τα λειτουργικά έξοδα της ΟΕΔΑ 
Κόσιης. 

(β) Στις περιπτώσεις όπου δημιουργούνται οφειλές από το ΣΕΛΑ προς τον Ανάδοχο λειτουργίας της 
ΟΕΔΑ Κόσιης, οι οφειλές αυτές εξοφλούνται από το κράτος.  Η ενέργεια αυτή γίνεται σύμφωνα με 
τη Συμφωνία Εκχώρησης και των επακόλουθων τροποποιήσεών της, βάσει της οποίας τα 
δικαιώματα και υποχρεώσεις της Αναθέτουσας Αρχής της Σύμβασης που έγινε με τον Ανάδοχο, και 
σχετίζονται με τη διαχείριση, τη λειτουργία και τη συντήρηση της ΟΕΔΑ Κόσιης, εκχωρήθηκαν στο 
ΣΕΛΑ.  Στη Συμφωνία αυτή το κράτος, ως ιδιοκτήτης της ΟΕΔΑ, είναι Εγγυητής των οικονομικών 
υποχρεώσεων του ΣΕΛΑ.  Σε περίπτωση που προκύπτει οφειλή, το ΣΕΛΑ ενημερώνει γραπτώς το 
Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων (ΤΑΥ) και ενεργοποιείται η διαδικασία κάλυψης των εν λόγω οφειλών 
από το κράτος.  Στη συνέχεια το ΤΑΥ, με βάση την Υπουργική Απόφαση με αρ. 88.578, ανακτά τα 
οφειλόμενα ποσά από την κάθε Τοπική Αρχή στην οποία αναλογούν.  Σε περίπτωση που μια 
Τοπική Αρχή συνεχίζει να αρνείται να πληρώσει τις οφειλές της, βάσει της προαναφερθείσας 
Απόφασης αλλά και της σχετικής Απόφασης με αρ. 84.686, το Υπουργείο Εσωτερικών αποκόπτει 
το αντίστοιχο ποσό από την κρατική χορηγία που παραχωρεί στη συγκεκριμένη Τοπική Αρχή για 
όσα έτη είναι αναγκαίο. 

(γ) Με βάση τα πιο πάνω, εξοφλούνται τα οφειλόμενα προς τον Ανάδοχο, ενώ παράλληλα κάθε Τοπική 
Αρχή εκπληρώνει τις υποχρεώσεις της. 

2. Παραμένουμε στη διάθεσή σας για τυχόν διευκρινίσεις ή πρόσθετες πληροφορίες επί των πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Δεκεμβρίου 2023 της Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
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Άννας Κουκκίδη Προκοπίου στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.199, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2023, 
του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Νίκου Κέττηρου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και παραθέτω τα πιο κάτω στοιχεία/πληροφορίες: 

1. Πόσοι υποψήφιοι έχουν παρακολουθήσει το πρόγραμμα για την απόκτηση πιστοποιητικού 
Οικογενειακού Διαμεσολαβητή; 

2. Πόσοι έχουν αποκτήσει το πιστοποιητικό; 

α. Βάσει των προνοιών του άρθρου 7 του περί Διαμεσολάβησης σε Οικογενειακές Διαφορές Νόμου 
του 2019 [62(Ι)/2019], το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως έχει την υποχρέωση 
τήρησης ειδικού Μητρώου Διαμεσολαβητών Οικογενειακών Διαφορών, στο οποίο εγγράφονται, 
μετά από αίτησή τους και καταβολή σχετικού τέλους πρόσωπα που επιθυμούν να διενεργούν 
διαμεσολάβηση ως διαμεσολαβητές οικογενειακών διαφορών και τα οποία πληρούν τις 
προϋποθέσεις που προβλέπονται στο άρθρο 8 του ίδιου πιο πάνω νόμου. 

β. Πρόσθετα, βάσει του Κανονισμού 6 των περί Διαμεσολάβησης σε Οικογενειακές Διαφορές 
Κανονισμών του 2022 (ΚΔΠ 507/2022), το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως έχει την 
ευθύνη έγκρισης των προγραμμάτων ειδικής εκπαίδευσης για διαμεσολαβητές, τα οποία 
παρέχονται από ακαδημαϊκό ίδρυμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης ή πιστοποιημένο από την Αρχή 
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κέντρο Επαγγελματικής Κατάρτισης.  Το περιεχόμενο των 
προγραμμάτων ειδικής εκπαίδευσης καθορίζεται αναλυτικά στον ίδιο πιο πάνω αναφερόμενο 
Κανονισμό. 

γ. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως ωστόσο, δεν έχει οποιαδήποτε αρμοδιότητα ή 
ευθύνη για την καταγραφή στοιχείων σχετικά με τον αριθμό των ενδιαφερομένων που έχουν 
ολοκληρώσει το ειδικό πρόγραμμα εκπαίδευσης και έχουν αποκτήσει σχετικό πιστοποιητικό, αλλά 
δεν έχουν ακόμη εγγραφεί στο Μητρώο Διαμεσολαβητών Οικογενειακών Διαφορών. Από τον Ιούνιο 
του 2023 που λειτούργησε το Μητρώο Διαμεσολαβητών Οικογενειακών Διαφορών έχουν εγγραφεί 
μέχρι σήμερα 35 συνολικά Διαμεσολαβητές και Διαμεσολαβήτριες. 

3. Πόσοι ασκούν την οικογενειακή διαμεσολάβηση; 

 Όπως έχει σημειωθεί πιο πάνω, δικαιούχοι να προβαίνουν σε Οικογενειακή Διαμεσολάβηση είναι οι 35 
Διαμεσολαβητές και Διαμεσολαβήτριες που έχουν εγγραφεί μέχρι στιγμής στο σχετικό Μητρώο. 

4. Πόσες υποθέσεις έχουν ολοκληρωθεί με τη συγκεκριμένη διαδικασία; 

 Το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως προτίθεται να ζητεί κάθε πρώτο μήνα του έτους 
πληροφόρηση από τους εγγεγραμμένους Διαμεσολαβητές και Διαμεσολαβήτριες για τον αριθμό και την 
έκβαση των υποθέσεων που χειρίστηκαν κατά τη διάρκεια του προηγούμενου έτους. Δεδομένου ότι το 
Μητρώο τέθηκε σε λειτουργία μόλις προ εξαμήνου, θα ζητηθούν για πρώτη φορά στοιχεία τον ερχόμενο 
Ιανουάριο. Στόχος είναι η συλλογή και καταγραφή των στοιχείων αυτών σε ετήσια βάση και η μελέτη και 
σχεδιασμός τρόπων περαιτέρω προώθησης και αξιοποίησης του θεσμού της οικογενειακής 
διαμεσολάβησης από τους πολίτες. 

5.  Ποιο το ακαδημαϊκό υπόβαθρο των οικογενειακών διαμεσολαβητών;  Να σταλεί κατάλογος που 
να αναφέρει το πρώτο πτυχίο των εγκεκριμένων οικογενειακών διαμεσολαβητών και πόσοι είναι 
σε κάθε κατηγορία. 

 Με βάση τις πρόνοιες του άρθρου 8 του νόμου Ν.62(Ι)/2019 και ειδικότερα του εδαφίου 1 (α) αυτού, οι 
Διαμεσολαβητές πρέπει να κατέχουν πανεπιστημιακό τίτλο ή δίπλωμα αναγνωρισμένο από το αρμόδιο 
σώμα στη Δημοκρατία στα Νομικά, στην Ψυχολογία ή στην Κοινωνική Εργασία.  Από τους 35 
εγγεγραμμένους μέχρι στιγμής Διαμεσολαβητές και Διαμεσολαβήτριες, 29 διαθέτουν πτυχίο στη Νομική, 
4 στην Ψυχολογία και 2 στην Κοινωνική Εργασία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Περιβάλλοντος κ. Πέτρου Ξενοφώντος στην ερώτηση με αρ. 23.06.012.03.211, ημερομηνίας 30 

Νοεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Οι αριθμοί αιγοπροβάτων που έχουν διατεθεί σε αιγοπροβατοτρόφους από το Ινστιτούτο Γεωργικών 
Ερευνών, κατά τα έτη 2021, 2022 και 2023, παρουσιάζονται στους πιο κάτω πίνακες ανά είδος και φύλο ζώου: 

 

Έτος Κριοί Χίου Αρσενικά αρνιά Χίου Θηλυκά αρνιά Χίου Ετήσιο Σύνολο 
προβάτων Χίου 
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2021 36 78 46 160 

2022 29 99 72 200 

2023 9 82 58 149 

Σύνολο τριετίας 2021-2023  509 

 

Έτος Τράγοι Δαμασκού Αρσενικά 

ερίφια Δαμασκού 

Θηλυκά ερίφια 
Δαμασκού 

Ετήσιο Σύνολο αιγών 
Δαμασκού 

2021 35 56 12 103 

2022 33 54 38 125 

2023 10 51 29 90 

Σύνολο τριετίας 2021-2023 318 

 Επισημαίνεται ότι όλα τα αιγοπρόβατα που παράγονται από το Ινστιτούτο Γεωργικών Ερευνών είναι 
υψηλής γενετικής αξίας και με ανθεκτικούς γενότυπους για την Τρομώδη Νόσο. 

 Παράλληλα, τα γενετικά βελτιωμένα αυτά ζώα, εφόσον χρησιμοποιούνται για αναπαραγωγή από τις 
ιδιωτικές εκμεταλλεύσεις στις οποίες διατίθενται, αναπαράγονται με πολλαπλά ζώα (π.χ. 1 αρσενικό προς 30-50 
θηλυκά) και χρησιμοποιούνται σε πολλαπλές αναπαραγωγικές περιόδους και χρονιές.  Συνεπώς, η ευρύτερη 
επίδραση που έχουν στη γενετική βελτίωση του πληθυσμού αιγοπροβάτων της Κύπρου είναι πολύ μεγαλύτερη 
από τους απόλυτους αριθμούς των ζώων που διατίθενται ετησίως στους κτηνοτρόφους. 

 Τέλος, σημειώνεται ότι από το 2002 μέχρι σήμερα, σε απόλυτους αριθμούς έχουν διατεθεί στους 
κτηνοτρόφους πέραν των 5.500 προβάτων Χίου και από το 2008 μέχρι σήμερα, πέραν των 1.800 αιγών 
Δαμασκού.  

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε πρόσθετη πληροφορία χρειαστείτε ή τυχόν 
διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2024 του Υπουργού Υγείας κ. Μιχάλη Δαμιανού στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.012.03.214, ημερομηνίας 4 Δεκεμβρίου 2023, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Αλεξάνδρας Ατταλίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σημειώνονται τα ακόλουθα: 

(α) Καταρχήν σημειώνεται ότι, για το Υπουργείο Υγείας το θέμα του μητρικού θηλασμού αποτελεί σημαντική 
προτεραιότητα του τομέα της δημόσιας υγείας και βάσει του Στρατηγικού του σχεδιασμού, προωθούνται 
ποικίλες δράσεις με στόχο την προστασία και υποστήριξή του σε όλους τους χώρους όπου ζει και 
δραστηριοποιείται η μητέρα.  Στόχος είναι η δημιουργία “Φιλικής προς το βρέφος κοινωνίας” όπως 
χαρακτηρίζεται από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Υγείας η κοινωνία που παρέχει όλα τα απαραίτητα εχέγγυα 
για προστασία και υποστήριξη του θηλασμού. 

(β) Όσον αφορά στους σχετικούς Κανονισμούς, σημειώνεται ότι, έχουν ολοκληρωθεί τα δύο πιο κάτω 
προσχέδια νομοθετημάτων μέσα από τη συνεργασία του Υπουργείου Υγείας με την Εθνική Επιτροπή 
Μητρικού Θηλασμού και βάσει των προνοιών του περί της Προώθησης και της Προστασίας του Μητρικού 
Θηλασμού Νόμου του 2018: 

 i. Τροποποιητικό Νομοσχέδιο με τίτλο “Νόμος που τροποποιεί τον περί της Προώθησης και της 
Προστασίας του Μητρικού Θηλασμού Νόμο”, και  

 ii. Κανονισμοί με τίτλο “Οι περί της της Προώθησης και της Προστασίας του Μητρικού Θηλασμού 
Κανονισμοί του 2024”. 

 Σκοπός τους είναι ο καθορισμός των ελάχιστων απαιτήσεων δωματίου μητρικού θηλασμού ή/και άντλησης 
και αποθήκευσης γάλακτος σε χώρους εργασίας, αλλά και σε κτίρια ή χώρους που επισκέπτεται ή όπου 
εξυπηρετείται το κοινό. 

(γ) Όσον αφορά στην εξέλιξη των πιο πάνω νομοθετημάτων σημειώνεται ότι έχουν ολοκληρωθεί και έχει ήδη 
αρχίσει και συνεχίζεται η διαδικασία διαβούλευσης με τις εμπλεκόμενες Υπηρεσίες του δημόσιου τομέα.  
Στη συνέχεια θα τεθούν σε δημόσια διαβούλευση με στόχο την ολοκλήρωσή τους μέχρι τα τέλη 
Φεβρουαρίου 2024.  Ακολούθως ως η συνήθης διαδικασία, θα υποβληθούν για τελικό νομοτεχνικό έλεγχο 
και έγκρισή τους από το Υπουργικό Συμβούλιο, ώστε να υποβληθούν στη Βουλή των Αντιπροσώπων. 

(δ) Τέλος διευκρινίζεται ότι, στόχος του Υπουργείου Υγείας είναι η θέσπιση της υποχρέωσης δημιουργίας 
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δωματίων μητρικού θηλασμού σε χώρους εργασίας τόσον στον δημόσιο καθώς και στον ιδιωτικό τομέα 
αλλά και η δημιουργία δωματίων μητρικού θηλασμού σε άλλους χώρους τους οποίους επισκέπτεται ή 
όπου εξυπηρετείται το κοινό όπως τα αεροδρόμια, τα νοσοκομεία, τα δημόσια κτίρια, κ.ο.κ. 

2. Εάν για οποιονδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις δεν είναι επαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινήσεων, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2024 της Υπουργού Υγείας κ. Πόπης Κανάρη στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.012.03.217, ημερομηνίας 6 Δεκεμβρίου 2023, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας 

κ. Χρίστου Ορφανίδη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στον κρατικό προϋπολογισμό του 2024 του Υπουργείου Υγείας υπάρχει πρόνοια ποσού ύψους €60,000 
για ενοικίαση γραφείων για την κάλυψη του επαρχιακού γραφείου των Υγειονομικών Υπηρεσιών 
Λάρνακας.  Αφού έγιναν όλες οι νόμιμες ενέργειες για ενοικίαση κατάλληλου κτιρίου, εντοπίστηκαν 
γραφειακοί χώροι μέρους του συγκροτήματος της ΣΕΚ Λάρνακας. 

2. Έγινε επιθεώρηση από τις αρμόδιες κρατικές υπηρεσίες όπως Πυροσβεστική, Γραφείο Επιθεώρησης 
Εργασίας, Δημόσια Έργα κ.λπ. και δόθηκαν οι παρατηρήσεις τους.  Το Υπουργείο Υγείας στη συνέχεια 
απευθύνθηκε στον Διευθυντή Τμήματος Κτηματολογίου και Χωρομετρίας στις 06/10/23 για τον καθορισμό 
του αγοραίου ενοικίου. 

3. Λειτουργοί του Υπουργείου Υγείας επικοινώνησαν επανειλημμένα με το Επαρχιακό Κτηματολογικό 
Γραφείο Λάρνακας, τονίζοντάς τους το επείγον του θέματος και έκτοτε αναμένεται η εκτίμηση.  Μετά τη 
λήψη της εκτίμησης, στη συνέχεια, το Υπουργείο Υγείας θα απευθυνθεί στο Υπουργείο Οικονομικών για 
τη σχετική έγκριση και ακολούθως θα δοθεί οδηγία προς τον ιδιοκτήτη για να προβεί στις αναγκαίες 
μετατροπές για να ικανοποιεί τις ανάγκες των Υγειονομικών Υπηρεσιών. 

4. Τα πιο πάνω θα πρέπει να υλοποιηθούν πριν τον Ιούνιο του 2024, ώστε τον Ιούλιο του 2024 να παραδοθεί 
ο χώρος στον Δήμο Λάρνακας. 

5. Εάν για οποιοδήποτε λόγο κρίνετε ότι οι ως άνω απαντήσεις είναι ανεπαρκείς ή χρήζουν περαιτέρω 
διευκρινίσεις, παραμένω στη διάθεσή σας.» 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Δεν θα προχωρήσουμε σήμερα στο Κεφάλαιο 
Τέταρτο. 

Η επόμενη συνεδρία του σώματος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ορίζεται για την Πέμπτη, 25η Ιανουαρίου 
2024, στις 4.00 μ.μ., με ημερήσια διάταξη η οποία θα σας αποσταλεί. 

[Στις 22 Ιανουαρίου 2024 κυκλοφόρησε η ημερήσια διάταξη της δέκατης τέταρτης συνεδρίας της Τρίτης 
Συνόδου της Δωδέκατης Βουλευτικής Περιόδου του σώματος: 

Η Πρόεδρος της Βουλής συγκαλεί συνεδρία της ολομέλειας του σώματος την Πέμπτη, 25 Ιανουαρίου 2024, 
στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2024.  
(Πρόταση νόμου των κ. Άριστου Δαμιανού, Αντρέα Καυκαλιά, 
Χρίστου Χριστοφίδη και Ανδρέα Πασιουρτίδη εκ μέρους της 
κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις). 
(Αρ. Φακ. 23.02.065.001-2024). 

 2.  Ο περί Οδικής Ασφάλειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2023.  
(Πρόταση νόμου του κ. Νίκου Γεωργίου, βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου). 
 (Αρ. Φακ. 23.02.064.084-2023). 

 3.  Ο περί Παραγωγής και Εμπορίας της Βιομηχανικής Κάνναβης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2022. 
(Αρ. Φακ. 23.01.063.160-2022). 

 4.  Απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων που εξουσιοδοτεί τη 
διενέργεια δαπάνης από νομικά πρόσωπα δημόσιου δικαίου για 
τον μήνα Φεβρουάριο του 2024. 
(Αρ. Φακ. 23.10.002.004). 
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ΠΡΟΣ ΑΠΟΣΥΡΣΗ 5.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ακαδημαϊκό Προσωπικό) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2023. 
(Αρ. Φακ. 23.03.060.076-2023). 

 6.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού της Αρχής 
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου Νόμος (Αρ. 1) του 
2023. 
(Αρ. Φακ. 23.01.064.190-2023). 

 7.  Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων Σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) (Αρ. 4) Κανονισμοί του 2021. 
(Αρ. Φακ. 23.03.057.111-2020). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 1. «Η αναθεωρητική πολιτική της Τουρκίας, η οποία αποσκοπεί 
στην αλλαγή των ισορροπιών στην ευρύτερη περιοχή, με στόχο 
να καταστεί ηγεμονική δύναμη, και οι κίνδυνοι που ελλοχεύουν». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των κ. Χρίστου Σενέκη, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου, Κωστή Ευσταθίου, βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας, και Σταύρου Παπαδούρη, 
βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού). 
(20.1.2022). 
(Αρ. Φακ. 23.05.055.001-2022). 

 2. «Μεταναστευτικό: Οι διεθνείς υποχρεώσεις της Δημοκρατίας, η 
ευρωπαϊκή διάσταση και η διαχείριση του θέματος». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση όλων των κομμάτων). 
(22.9.2022). 
(Αρ. Φακ. 23.05.055.002-2022). 

 3. Αξιολόγηση της μέχρι σήμερα πορείας υλοποίησης του Γενικού 
Συστήματος Υγείας. 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Υγείας). 
(9.11.2023). 
(Αρ. Φακ. 23.05.056.001).] 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας. 

 Κηρύσσω τη λήξη των εργασιών του σώματος. 

(Ώρα λήξης:  5.25 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

(αλφαβητικά κατά κόμμα) 

ΔΗΣΥ 

Αλαμπρίτης Πρόδρομος Ορφανίδου Σάβια 

Γεωργιάδης Χάρης Πάζαρος Χαράλαμπος 

Δημητρίου Δημήτρης Σούπερμαν Θεοδώρου Ρίτα 

Δίπλαρος Ευθύμιος Τορναρίτης Νίκος 

Κάρουλλας Γιώργος Τσιρίδου Φωτεινή 

Κουλλά Ονούφριος  

ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 

Γαβριήλ Γιαννάκης Κώστα Κώστας 

Καυκαλιάς Αντρέας Λουκαΐδης Γιώργος 
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Κέττηρος Νίκος Πασιουρτίδης Ανδρέας 

Κουκουμάς Γιώργος Φακοντής Βαλεντίνος 

Κυπριανού Άντρος Χριστόφιας Χρίστος  

ΔΗΚΟ 

Ερωτοκρίτου Χριστιάνα Ορφανίδης Χρίστος 

Κουλίας Ζαχαρίας Παντελίδης Χρύσης 

Λεωνίδου Πανίκος Σαββίδης Χρύσανθος 

Μυλωνάς Παύλος Σενέκης Χρίστος 

ΕΛΑΜ 

Ιωάννου Σωτήρης Χρίστου Χρίστος 

ΕΔΕΚ Σοσιαλιστικό Κόμμα 

Αποστόλου Ανδρέας Σιζόπουλος Μαρίνος 

ΔΗΠΑ-Συνεργασία 

Μουσιούττας Μαρίνος Τρυφωνίδης Αλέκος 

Κίνημα Οικολόγων-Συνεργασία Πολιτών 

Θεοπέμπτου 
Χαράλαμπος 

Παπαδούρης Σταύρος 

Ανεξάρτητοι 

Ατταλίδου Αλεξάνδρα  

Μεμονωμένος σοσιαλιστής βουλευτής 

Ευσταθίου Κωστής  

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1.  Ενημέρωση για τις ακόλουθες διεθνείς δραστηριότητες της Βουλής των Αντιπροσώπων: 1135 

2.  α. Συμμετοχή του κ. Κωστή Ευσταθίου σε διάσκεψη που συνδιοργάνωσαν η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή για τη Δημοκρατία μέσω του Δικαίου (Επιτροπή Βενετίας), η 
Κοινοβουλευτική Συνέλευση του Συμβουλίου της Ευρώπης (ΚΣΣΕ) και το Ίδρυμα 
«Fritz Thyssen» στην Κολωνία. 

 

 β. Συμμετοχή της κ. Ρίτας Θεοδώρου Σούπερμαν, ως εκπροσώπου της Κοινοβουλευτικής 
Συνέλευσης της Μεσογείου (KΣΜ), στη 10η Σύνοδο της Διάσκεψης των Κρατών Μερών 
της Σύμβασης των Ηνωμένων Εθνών για την Καταπολέμηση της Διαφθοράς του 
Γραφείου του ΟΗΕ για τον Έλεγχο των Ναρκωτικών και την Πρόληψη του Εγκλήματος 
στην Ατλάντα. 

 

 γ. Συμμετοχή του κ. Κωστή Ευσταθίου, ως εκπροσώπου της Επιτροπής Νομικών και 
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων της ΚΣΣΕ, στην 137η Σύνοδο της Επιτροπής Βενετίας. 

 

 δ. Συμμετοχή του κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη, ως Αντιπροέδρου της Κοινοβουλευτικής 
Συνέλευσης του Οργανισμού για την Ασφάλεια και τη Συνεργασία στην Ευρώπη (ΚΣ 
ΟΑΣΕ), σε αποστολή παρατηρητών της Συνέλευσης για την παρακολούθηση των 
βουλευτικών εκλογών στο Βελιγράδι.  

 

 ε. Συμμετοχή του κ. Πανίκου Λεωνίδου, ως επικεφαλής της κυπριακής αντιπροσωπίας 
στη Διακοινοβουλευτική Συνέλευση της Ορθοδοξίας (ΔΣΟ) και μέλους της Διεθνούς 
Γραμματείας της Συνέλευσης, στην Πανηγυρική Συνεδρία της Ακαδημίας Αθηνών για 
το έτος 2023.  

 

 στ. Συμμετοχή του κ. Κωστή Ευσταθίου σε συνεδρία της Επιτροπής της ΚΣΣΕ για την 
Εκλογή των Δικαστών στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Δικαιωμάτων του Ανθρώπου στο 
Παρίσι.   

 

3.  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων, συζήτηση (Γιώργος Λουκαΐδης, Χριστιάνα 
Ερωτοκρίτου, Μαρίνος Σιζόπουλος, Σταύρος Παπαδούρης, Χάρης Γεωργιάδης) για κήρυξη 

1139 



 

1224 

της πρότασης νόμου «Ο περί Μεταβιβάσεως και Υποθηκεύσεως Ακινήτων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2024» ως επείγουσας και απόφαση για μη κήρυξή της.   

4.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023», αγορεύσεις [Αντρέας Καυκαλιάς, Χριστιάνα 
Ερωτοκρίτου, Χάρης Γεωργιάδης, Γιώργος Λουκαΐδης, Μαρίνος Σιζόπουλος, Αλέκος 
Τρυφωνίδης, Μαρίνος Μουσιούττας, Σταύρος Παπαδούρης, προεδρεύων (Ζαχαρίας 
Κουλίας), Ευθύμιος Δίπλαρος, Μιχάλης Γιακουμή] και ψήφισή του σε νόμο. 

1148 

5.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών 
Κύπρου του 2024 Νόμος του 2023» και ψήφισή του σε νόμο. 

1158 

6.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού της Αρχής Δημόσιας Εποπτείας 
Ελεγκτικού Επαγγέλματος του 2024 Νόμος του 2023» και ψήφισή του σε νόμο. 

1162 

7.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Δημοσιονομικού Συμβουλίου του 
2024 Νόμος του 2023» και ψήφισή του σε νόμο. 

1165 

8.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Συμβουλίου Εγγραφής και 
Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και Τεχνικών Έργων του 2024 Νόμος του 2023» και 
ψήφισή του σε νόμο. 

1169 

9.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Θεατρικού Οργανισμού Κύπρου 
του 2024 Νόμος του 2023», αγορεύσεις και συζήτηση (Χρίστος Χριστοφίδης, Αλεξάνδρα 
Ατταλίδου, Μαρίνος Μουσιούττας) και ψήφισή του σε νόμο. 

1172 

10.  Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών 
(Σύσταση, Σκοποί, Αρμοδιότητες και Άλλα Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 
του 2023», αγορεύσεις και συζήτηση (Αλέκος Τρυφωνίδης, Νίκος Κέττηρος, Σταύρος 
Παπαδούρης, Κωστής Ευσταθίου) και ψήφισή της σε νόμο με τον τίτλο «Ο περί του 
Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών (Σύσταση, Σκοποί, Αρμοδιότητες και Άλλα 
Συναφή Θέματα) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2024». 

1177 

11.  Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Πολιτικής Αεροπορίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2023» και ψήφισή της σε νόμο. 

1181 

12.  Ερωτήσεις βουλευτών:  

 - Παραγωγή χαλλουμιού στην Κύπρο σύμφωνα με τον κανονισμό για την 
προστατευόμενη ονομασία προέλευσης. 

1183 

 - Αποκλεισμός υπερασπιστών της Δημοκρατίας κατά το πραξικόπημα της 15ης Ιουλίου 
1974 από τιμητικό επίδομα. 

1183 

 - Υλοποίηση από την Κύπρο αποφάσεων της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για τα απόβλητα 
και τους ατμοσφαιρικούς ρύπους. 

1184 

 - Προειδοποιητική επιστολή της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την εφαρμογή νομοθεσίας 
για την αεροπορική ασφάλεια και σχετικές ενέργειες της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

1184 

 - Ανάγκη προστασίας ψηφιακού εξοπλισμού και δεδομένων. 1184 

 - Μεταφορά ενωσιακών κανόνων στην εθνική νομοθεσία. 1184 

 - Εφαρμογή της νομοθεσίας για το νάρκοτεστ με δείγμα σάλιου. 1185 

 - Καθυστέρηση προώθησης στη Βουλή εναρμονιστικών νομοσχεδίων από το Υπουργείο 
Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Περιβάλλοντος. 

1185 

 - Μετακίνηση εγκαταστάσεων του χημείου από την περιοχή Διυλιστηρίων Λάρνακας. 1185 

 - Καθυστέρηση προώθησης στη Βουλή εναρμονιστικών νομοσχεδίων από το Υπουργείο 
Μεταφορών, Επικοινωνιών και Έργων. 

1185 

 - Αιτήσεις για αξιοποίηση των οικονομικών κινήτρων συντήρησης των διατηρητέων 
οικοδομών. 

1186 

 - Ο φωτισμός του γηπέδου του Λυκείου Αγίου Γεωργίου Λάρνακας. 1186 

 - Σχεδιασμός ανέγερσης περιφερειακού σχολείου στον δήμο Δρομολαξιάς-Μενεού. 1186 

 - Ανέγερση δημοτικού σχολείου στην Αγία Νάπα. 1186 

 - Δημιουργία και στελέχωση δασικού σταθμού στην περιοχή Αμμοχώστου. 1186 



 

1225 

 - Μη παραχώρηση κυπριακής υπηκοότητας σε παιδιά με γονέα Κύπριο πολίτη. 1187 

 - Κατ’ οίκον φροντίδα παιδιών με αναπηρία από συγγενείς πρώτου βαθμού. 1187 

 - Κατασκευή κυματοθραυστών στον Πομό. 1187 

 - Οι λόγοι ακύρωσης της προκήρυξης της θέσης Διευθυντή Πρωτοβάθμιας Φροντίδας 
του ΟΚΥΠΥ. 

1188 

 - Αξιολόγηση σπιτιών και διαμερισμάτων που προορίζονται για κατοίκηση. 1188 

 - Προστασία της περιοχής του Βασιλικού από κακόβουλη ενέργεια. 1188 

 - Κατασκευή τρίτης λωρίδας στον δρόμο που οδηγεί στο οδόφραγμα Αγίου Δομετίου. 1188 

 - Δημιουργία και λειτουργία διαύλων αναφοράς στα τμήματα και υπηρεσίες του κράτους 
και σε επιχειρήσεις του ιδιωτικού τομέα. 

1188 

 - Πρώην παιδιά υπό τη φροντίδα του διευθυντή Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας. 1189 

 - Έλεγχος των διαδικασιών εργοδότησης πολιτών τρίτων χωρών από εταιρείες ξένων 
συμφερόντων. 

1189 

 - Δημιουργία πάρκου περιπέτειας σε περιοχή του δικτύου «Natura 2000». 1189 

 - Νομοθετική ρύθμιση για το καθεστώς του καλλιτέχνη. 1189 

 - Δημιουργία και έναρξη λειτουργίας Ναυτοδικείου και Εμπορικού Δικαστηρίου. 1190 

 - Πορεία υλοποίησης των δράσεων στο πλαίσιο της Στρατηγικής για τη Σεξουαλική και 
Αναπαραγωγική Υγεία των νέων 2018-2025. 

1190 

 - Στοιχεία που αφορούν τη γονική άδεια και τις άδειες και τα επιδόματα μητρότητας και 
πατρότητας. 

1190 

 - Ερωτήματα για την πορεία υλοποίησης του Σχεδίου Χορηγιών για Φοιτητικές Εστίες-
Φοιτητικά Δωμάτια. 

1190 

 - Ανάγκη αντιμετώπισης του στεγαστικού προβλήματος ληπτών ελάχιστου εγγυημένου 
εισοδήματος. 

1191 

 - Έλεγχοι μηχανοκίνητων οχημάτων από τα κατεχόμενα χωρίς αριθμούς εγγραφής της 
Κυπριακής Δημοκρατίας. 

1191 

 - Ενδεχόμενες απουσίες μαθητών μέσης εκπαίδευσης μετά την εποχή του κορωνοϊού 
στην Κύπρο. 

1191 

 - Κοινότητες ανανεώσιμης ενέργειας. 1191 

 - Ανέγερση νέων σχολικών μονάδων και αναβάθμιση των υπαρχουσών στην επαρχία 
Λάρνακας. 

1192 

 - Αξιοποίηση του χώρου της πρώην Διανελλείου Τεχνικής Σχολής στη Λάρνακα. 1192 

 - Η εφαρμογή και αξιολόγηση του προγράμματος μεταφοράς μαθητών δημοτικής 
εκπαίδευσης με λεωφορεία στα σχολεία. 

1192 

 - Ενστάσεις σε αιτήσεις για το ελάχιστο εγγυημένο εισόδημα. 1192 

 - Επίδομα χαμηλοσυνταξιούχου. 1193 

 - Σύμφωνο συμβίωσης. 1193 

 - Εγκεκριμένα δίδακτρα ιδιωτικών πανεπιστημίων και τριτοβάθμιων σχολών.   1193 

 - Εφαρμογή νέας νομοθεσίας για την παρατεταμένη ορθοστασία στην εργασία. 1193 

 - Ο αριθμός των Ελληνοκυπρίων και των αλλοδαπών πολύτεκνων οικογενειών στην 
Κύπρο και τα επιδόματά τους. 

1194 

 - Αίτημα για τοποθέτηση ειδικού ψυχολόγου για στήριξη των παιδιών και των 
οικογενειών τους που βρίσκονται στη Γερμανία για θεραπεία. 

1194 

 - Οι ανάγκες σε προσωπικό για το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.   1194 

 - Η διαδικασία της υιοθεσίας παιδιών στην Κύπρο και το ενδεχόμενο αναθεώρησης της 
σχετικής νομοθεσίας. 

1194 



 

1226 

 - Παρακοή διαταγμάτων γονικής μέριμνας. 1195 

13.  Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών:  

 - Καθυστέρηση υλοποίησης του περιφερειακού δρόμου Λευκάρων. 1195 

 - Προβλήματα στο Νεφρολογικό Τμήμα και στη Μονάδα Αιμοκάθαρσης του Γενικού 
Νοσοκομείου Λάρνακας. 

1196 

 - Μέτρα για την ψηφιακή ασφάλεια. 1196 

 - Στέγαση και αναπτυξιακή πολιτική στην κοινότητα Αυδήμου. 1196 

 - Το ρυθμιστικό πλαίσιο για την αδειοδότηση και χωροθέτηση εγκαταστάσεων ΑΠΕ 
σύμφωνα με τη σχετική στρατηγική μελέτη επιπτώσεων στο περιβάλλον. 

1197 

 - Χορηγία σε μη δικαιούχες εταιρείες μέσω του Σχεδίου Κρατικής Ενίσχυσης 
Επιχειρήσεων και Αυτοτελώς Εργαζομένων λόγω λάθους. 

1199 

 - Διορισμός εκπαιδευτικών με σύμβαση ή με αγορά υπηρεσιών. 1199 

 - Κτίρια των δημόσιων υπηρεσιών προσβάσιμα για άτομα με αναπηρίες. 1200 

 - Η κατασκευή κυκλικού κόμβου στον δήμο Δρομολαξιάς-Μενεού. 1201 

 - Εφαρμογή εκπαιδευτικών προγραμμάτων «STEAM» σε σχολεία της Κύπρου. 1201 

 - Εξυπηρέτηση τουριστών από ταξί και λεωφορεία με τουρκοκυπριακές πινακίδες στις 
ελεύθερες περιοχές. 

1202 

 - Χρόνος διεκπεραίωσης αιτήσεων σχετικά με την παραχώρηση στεγαστικής βοήθειας. 1202 

 - Κρατικές ενέργειες, μετά τα επεισόδια στον Χλώρακα, σε συγκροτήματα κατοικιών με 
μετανάστες. 

1203 

 - Άδειες εισαγωγής πυροτεχνημάτων και έλεγχοι εισαγωγής και πώλησης. 1204 

 - Αντικατάσταση ελαττωματικών αερόσακων αυτοκινήτων που εισήχθησαν από την 
Ιαπωνία. 

1205 

 - Σχέδιο «Φωτοβολταϊκά για όλους» και προβλήματα στη διαχείριση της ενέργειας που 
παράγεται από τα φωτοβολταϊκά συστήματα. 

1205 

 - Λήψη συντάξεων από πολιτικούς αξιωματούχους. 1206 

 - Αδειοδότηση για τη ρίψη πυροτεχνημάτων. 1206 

 - Ανάκτηση από την Υπηρεσία Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσιών 
τουρκοκυπριακών οικιών. 

1207 

 - Ανείσπρακτα εντάλματα. 1208 

 - Η κακή κατάσταση του τσιμεντένιου περιτειχίσματος σε παραλιακό πεζόδρομο στη 
Λάρνακα. 

1213 

 - Σχεδιασμός της κυβέρνησης αναφορικά με δομές φιλοξενίας προσφύγων, μεταναστών 
και ασυνόδευτων ανηλίκων. 

1214 

 - Αναθεώρηση των κριτηρίων χορήγησης επιδόματος θέρμανσης. 1214 

 - Σχέδιο Περιοχής πρώην Διυλιστηρίων στην Αστική Περιοχή των Δήμων Λάρνακας και 
Λιβαδιών. 

1215 

 - Δήλωση γονέων ως φροντιστών παιδιών με αναπηρίες, στο πλαίσιο λήψης σχετικών 
εισοδημάτων και επιδομάτων. 

1215 

 - Εργασίες βελτίωσης του δρόμου Λάρνακας-Αμμοχώστου. 1215 

 - Συμμετοχή των πολιτών στο Εθνικό Ταμείο Αλληλεγγύης. 1216 

 - Αγορά οχημάτων και μηχανημάτων που προβλέπονται από το Σχέδιο Ανάκαμψης και 
Ανθεκτικότητας (C2.119 Forest Fire Protection). 

1216 

 - Άρνηση αναισθησιολόγων για συμμετοχή σε ιατρικές πράξεις τερματισμού 
εγκυμοσύνης εντός των διατάξεων της νομοθεσίας.   

1217 

 - Ο προγραμματισμός σύναψης νέας συμφωνίας μεταξύ Υπουργείου Οικονομικών και 1217 



 

1227 

ΟΠΑΠ. 

 - Καθυστέρηση στην ολοκλήρωση της κατασκευής λεωφόρου στον δήμο Λιβαδιών. 1217 

 - Ένταξη χαμηλοσυνταξιούχων στη διατίμηση κώδικα 08 στην ΑΗΚ. 1218 

 - Παράδοση παλιού νοσοκομείου Λάρνακας στον δήμο Λάρνακας για εγκατάσταση του 
δημαρχείου. 

1218 

 - Ολοκλήρωση εργασιών στη νέα πτέρυγα του Γενικού Νοσοκομείου Λάρνακας. 1218 

 - Αδυναμία κάλυψης λειτουργικών εξόδων της  Μονάδας ΟΕΔΑ Κόσης από το 
Συμβούλιο Εκμετάλλευσης Χώρων Διάθεσης ή Αξιοποίησης Οικιακών Αποβλήτων 
Επαρχιών Λάρνακας-Αμμοχώστου. 

1218 

 - Κατάρτιση και υπόβαθρο των Οικογενειακών Διαμεσολαβητών κατόπιν της ψήφισης 
του περί Διαμεσολάβησης σε Οικογενειακές Διαφορές Νόμου του 2019. 

1218 

 - Αγορά αιγοπροβάτων από το Ινστιτούτο Γεωργικών Ερευνών κατά την περίοδο 2021-
2023. 

1219 

 - Δημιουργία ειδικά διαμορφωμένων χώρων μητρικού θηλασμού στον δημόσιο και τον 
ιδιωτικό τομέα. 

1220 

 - Διαδικασία ενοικίασης γραφείων για το επαρχιακό γραφείο του Υπουργείου Υγείας στη 
Λάρνακα. 

1221 

14. Ημερήσια διάταξη της επόμενης συνεδρίας. 1221 

15. Παρουσίες βουλευτών και αντιπροσώπων θρησκευτικών ομάδων. 1222 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Τιμή: €3,50 


